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İLİŞKİLERİNİN 

TARİHSEL GELİŞİMİ

n abd’dE 5 Kasım’da gerçekleşen seçimlerin ardından yenidenbaşkan seçilen Donald Trump’ın, göreve geldiğinde dış politi-ka açısından hangi kararları alacağı, Afganistan’da olduğu gibiaskerlerini nereden geri çekeceği merak konusu olurken, özel-likle Ege ve Akdeniz’de Amerikan üslerinin artması dikkat çe-kiyor. Nitekim Trump’ın ilk başkanlık döneminde silah ambar-gosunun kaldırılmasıyla başlayan, Başkan Joe Biden dönemin-de de askeri iş birliği anlaşmasıyla genişleyen ABD-Güney Kıb-rıs Rum Yönetimi ilişkileri çerçevesinde, Amerikan güçlerininAda’daki askeri yığınağı hız kesmeden sürüyor.

n HatIrlanacağI üzere ABD yönetimi, Rusya’nın Ukrayna’yayönelik saldırılarını başlatmasını fırsat bilerek, Yunanistan’da-ki üslerini ve varlığını artırmıştı. Özellikle Dedeağaç’taki yığı-nağı, “Ukrayna’ya gönderilecek teçhizat için sevkiyat noktası”olarak açıklayan ABD’nin, bunun dışında da Atina’nın kendisi-ne tahsis ettiği bazı üslere yerleştiği haberleri yer almıştı. İsra-il’in Gazze ve Lübnan’a saldırıları devam ederken de Rum Ke-simi’ne fiilen yerleşen, hatta bazı tahliye ve yardım operasyon-larını da buradan yürüten ABD, Larnaka, Baf ve Limasol kent-lerine adeta yerleşti ve tüm üslerde varlığını artırdı. / 7’dE

uç belediyeye konser
incelemesiAnkara Büyükşehir Belediyesi (ABB) ile İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB) ve Beykoz Belediyesi’ne konser incelemesi başlatıldı. ABB için İçişleri Bakanlığı Teftiş Kurulu tarafından iki müfettiş görevlendirildi. Başsavcılığın iddiaların incelenmesinin ardından,sonuca göre adli soruşturma başlatacağı öğrenildi. İBB ile Beykoz Belediyesi’ne de yapılan bazı etkinliklerde usulsüz harcama iddialarının ardından harekete geçildi

RApoRA göRe SoRuşTuRMA AçIlAcAk
n ankara Cumhuriyet Başsavcılığı tarafından AnkaraBüyükşehir Belediyesi’nin düzenlediği konserlerleilgili gelen ihbarlar üzerine inceleme başlatıldı. Baş-savcılık, Memurların Yargılanması Hakkında Kanunuyarınca İçişleri Bakanlığı Teftiş Kurulu’na müzek-kere yazdı. Söz konusu ihbarların değerlendirilerek,suç unsuru ve şüpheli tespiti yapılması halinde du-rumun savcılığa bildirilmesi istendi. Savcılığın talebiüzerine iddiaları araştırmak amacıyla İçişleri Ba-kanlığı Teftiş Kurulu tarafından 2 müfettiş görevlen-dirildi. Müfettişlerin olayla ilgili hazırlayacağı rapordoğrultusunda soruşturma şekillenecek. Başsavcılı-ğın, iddiaların ciddi bulunması halinde adli soruş-turma başlatacağı öğrenildi. 

İBB ve BeYkoz'DA uSulSÜz HARcAMA
n ankara’daki inceleme gerekçesi, Cumhuriyet’in101’inci yıl kutlamaları kapsamında, 69 milyon lira-lık konser harcaması yapıldığı iddiası olurken, İs-tanbul Cumhuriyet Başsavcılığı da İBB nezdinde birkısım etkinliklerle ilgili usulsüz harcama yapıldığıiddialarının ardından harekete geçti. Başsavcılık,usulsüz harcamayla kamu zararına yol açılıp açıl-madığının tespitine ilişkin İçişleri Bakanlığı müfett-işleriyle koordineli olarak resen inceleme başlattı.Beykoz Belediyesi’nin ise yaklaşık 20 milyon lira be-delle düzenlenen 3 konser ile Beykoz Anadolu SporAŞ’nin TFF 2. Lig’de mücadele etme sürecine ilişkinusulsüzlük iddialarının kamuoyuna yansıması üze-rine Beykoz Cumhuriyet Başsavcılığı harekete geçti.

'Suçu olAN vARSA cezASINI çekecek'
n abb Başkanı Mansur Yavaş, konuyla ilgili sosyalmedya hesabından paylaşımda bulunarak, “Hesapverebilirlikte bizim üstümüze kimse yoktur. Sözü-müzün arkasındayız, suçu olan varsa cezasını çeke-cektir. Aynı davranışı tüm kamu ve belediyelerdende bekliyoruz” açıklamasını yaptı. “Teftiş edilmek-ten onur duyarız” ifadesini kullanan İBB BaşkanıEkrem İmamoğlu ise başlatılan incelemeye ilişkinşunları kaydetti: “Günlerdir konuştukları konser üc-reti, bir uçak ve onu takip eden uçakların maliyetikadar değil. Mansur Başkan ve bize yapılan itibarsuikastlarını gülerek izliyoruz. Yıllara göre denetimverilerini açıklayın, eğer eşitse görevi bırakacağım.Yıllardır idmanlıyım. Vız gelir tırıs gider.” / 6’da

Mansur 
Yavaş

Ekrem
İmamoğlu

ABB'nin borcu 
8,8 milyar lira oldu
n sosyal Güvenlik Kurumu (SGK) ile An-kara Büyükşehir Belediyesi (ABB) arasın-daki gerilim artıyor. SGK, ABB’nin primborcunun eylül itibarıyla 8,8 milyar lirayayükseldiğini açıkladı. Çalışma ve Sosyal Gü-venlik Bakanı Vedat Işıkhan da borcunuödemeyen belediyelere haciz gönderilece-ğini dile getirmişti. ABB Başkanı MansurYavaş ise son yapılan görüşmelerde 250milyon liralık ödeme konusunda mutabıkkalındığını söylemişti. / 6’da

ABD adım adım yerleşti!ABD, Ukrayna savaşı sırasında Yunanistan’daki üslerinin sayı-sını artırırken, İsrail’in Gazze veLübnan’a saldırıları sürerkende Rum Kesimi’ne fiilen yerleş-ti. Soykırım destekçisi ABD,Ege’nin yanı sıra Akdeniz’de dekendisine ciddi bir alan açtı

Suriye'nin kuzeyine yeni
harekat başlayacak mı?
n mili Savunma Bakanlığı kaynakları,haftalık basın bilgilendirme top-lantısı düzenledi. Suriye’nin kuze-yine yeni bir kara harekâtı yapılıpyapılmayacağına dair, “Ülkemizinve hudutlarımızın güvenliği içinuluslararası hukuk ve meşru mü-dafaa açısından operasyon / hare-kat yapmak Türkiye’nin en doğalhakkıdır” açıklaması yapıldı.

n “bu konuda ne lazımsa yaptık, bun-dan sonra da yaparız” diyen kay-naklar, “Terörün kaynağı neredeolursa olsun daha önce yaptığımızgibi yine yeri ve zamanı gelince ge-reken yapılır. Bizim için önemliolan halkımızın ve ülkemizin gü-venliği ile ülkemizin hak ve menfa-atlerini korumaktır ve bunda ka-rarlıyız” ifadelerini kullandı. / 6’da

MİT'ten insan
kaçakçılarına
büyük darbe

n milli İstihbarat Teşkilatı(MİT), Şanlıurfa İl JandarmaKomutanlığı ile yapılan ortakoperasyon sonucu biri Suriye-li 9 insan kaçakçısı organiza-törü yakalandı. Zanlılardan4'ü çıkarıldıkları hakimlikçetutuklandı. Gözaltına alınankişilerin üzerinden silah, tü-fek, mühimmat, birçok telefonve bilgisayar ele geçirildi.

13 yaşındaki 
çocuk AIDS 

nedeniyle öldü
n izmir’dE 13 yaşındaki bir

kız çocuğu kemik erimesi
şüphesiyle hastaneye ya-
tırılınca aIds olduğu or-
taya çıktı. bütün müdaha-
lelere rağmen kurtarıla-
mayan çocuğa, hastalığın
cinsel istismar yoluyla
bulaştığı öğrenildi. / 6’da

n tErör örgütü PKK tarafından çocukları kaçırılan aileler,93. haftadır İstanbul Menekşe Sokak’ta buluşarak evlat-larına kavuşma mücadelesini sürdürüyor. EllerindeTürk bayrakları ve çocuklarının fotoğraflarıyla yürüyenaileler, DEM Parti il binasına kadar yürüyüş gerçekleş-tirdi. Polis güvenlik önlemleri eşliğinde gerçekleşen yü-rüyüşte, aileler “Kahrolsun PKK” ve “Şehitler ölmez, va-tan bölünmez” sloganları attı. DEM Parti binasındanyükselen müzik sesine tepki gösteren aileler, terörlemücadelede kararlılıklarını bir kez daha dile getirdi.

Aileler dağa kaçırılan
çocukları için eylemde

n narin Güran cinayetiningerçekleştiği bölgeye yakınaskeri üssün kamera kayıt-larına ulaşıldı. Narin’in ba-bası Arif Güran’ın ısrarla is-tediği görüntülerde, kızınınhiçbir zaman amcasınınevine gitmediğini ve askeriüs kameralarının bu duru-mu açıkça ortaya koyacağı-nı savundu. Güran’a görebaz istasyonu kayıtlarınıngeçersizliği kanıtlanacak.

Narin cinayetinde
Dara üs bölgesinin

kayıtları ortaya çıktı
n istanbul’un Sarıyer ilçesinde ev sahibi60 yaşındaki Öztürk Ç. ile kiracı 30 ya-şındaki Cihan K. arasında çıkan tartış-mada kan aktı. Çocuk gürültüsü nede-niyle başlayan tartışmanın ardından evsahibi kiracısını silahla vurdu. Kolundanyaralanan Cihan K. hastaneye kaldırılır-ken, Öztürk Ç. gözaltına alındı.

Sarıyer'de ev sahibi kiracı
tartışmasında kan aktı

n Eski tip sürücü belgelerini yenileme sü-resinde sona gelinirken, İstanbul ilçele-rinde randevu yoğunluğu yüzde 100’eçıktı. Eski ehliyetler için süre 31 Aralık2024 tarihinde sona erecek. Süre dol-duktan sonra, eski ehliyetler geçersiz sa-yılacak ve yenileme yapmayan sürücüleryaptırımlarla karşılaşacak.

Randevular 
yüzde 100 doldu
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Diyabetin günümüzde sık rastlanan bir sağlık 
sorunu olduğuna değinen uzmanlar diyabet te
davisinin çok yönlü ele alınması gerektiğini söylüyor. 

Gastroenteroloji ve Dahiliye Uzmanı Prof. Dr. Aytaç 
Atamer: “Diyabet tedavisinde, endokrinoloji, nefroloji, 
kardiyoloji, göz, nöroloji, kalp damar cerrahisi, orto
pedi, plastik cerrahi, psikiyatri ve diyetisyen desteği 
gerekebilir.” 

Beslenme ve Diyet Uzmanı Hülya Yiğit: “Doğru 
beslenme, diyabet tedavisinde en az ilaçlar kadar 
önemli.”  

Ağız, Diş ve Çene Radyolojisi Uzmanı Dr. Öğr. Üyesi 
Baki Meşe: “Kan şekeri düzeyinin yüksek olması ağız
daki bakterilerin artmasına ve diş eti hastalıklarının 
gelişmesine zemin hazırlıyor.” 

Uzman Klinik Psikolog Sena Kalaz Güven: “Diyabet 
yalnızca fiziksel sağlığı değil, aynı zamanda mental 
sağlığı da derinden etkileyebilen bir hastalık.” 

Üsküdar Üniversitesi NPİSTANBUL Hastanesi ve 
Üsküdar Diş Hastanesi uzmanları, 14 Kasım Dünya 
Diyabet Günü dolayısıyla, multidisipliner bir tedavi 
yaklaşımı gerektiren diyabet hakkında bilgi verdi. 

Diyabet birçok hastalığa neden olma potansiye
line sahip… 

Diyabetin günümüzde sık rastlanan bir sağlık 
sorunu olduğuna dikkat çeken Gastroenteroloji ve 
Dahiliye Uzmanı Prof. Dr. Aytaç Atamer, “2040 yılında 
dünyada yaklaşık 650 milyon diyabet hastası olacağını 
tahmin ediliyor. Bunun dışında 320 milyon kadar da 
Prediyabet denilen halk arasında gizli şeker olarak bi
linen diyabet hastası mevcut.” dedi.  

Diyabetin birçok hastalığa neden olabilme potan
siyeli nedeniyle farklı açılardan değerlendirmesi 
gereken bir durum olarak karşımıza çıktığını ifade 
eden Prof. Dr. Aytaç Atamer, “Diyabet komplikasyon
ları başlangıç olarak dahiliye uzmanları tarafından 
takip edilir. Hasta Diyabetik Ketoasidoza girerse 
(Vücut yeterli insülin üretemediğinde gelişen, acil mü
dahale gerektiren ciddi bir klinik durum) Endokri
noloji uzmanından da destek alınabilir.” şeklinde 
konuştu. 

Farklı alanların eş zamanlı takibi gerekebilir…  
Diyabetin uzun dönemde hastalarda böbrek yetme

zliğine neden olabileceğine değinen Prof. Dr. Aytaç 
Atamer, “Bu nedenle Nefroloji hekiminin takibi de 
gerekir. Diyabet hastalıklarında sıklıkla Hipertansiyon, 
Ateroskleroz gibi rahatsızlıklar görülür ve Kardiyoloji 
uzmanından destek almak gerekir. Ayrıca diyabet göz 

sinirlerini, göz damarlarını etkiler. Körlüğün en yaygın 
nedeni diyabet olduğu için hastaların göz doktoru tak
ibinde olması da gerekir.” dedi. 

Prof. Dr. Aytaç Atamer, diyabet hastalarının başka 
hangi alanların takibinde olması gerektiği ile ilgili şun
ları söyledi: 

“Diyabet sinir sistemini de etkilediğinden Diyabetik 
Nöropati gelişebilir. Bu nedenle Nöroloji uzmanından 
destek almakta fayda vardır. Diyabetli bireylerde Diya
betik Ayak denilen ayak yaraları oluşabilir. Bu 
yaraların çok sıkı bir şekilde takip edilmesi ve 
bakımının yara bakım uzmanları tarafından yapılması 
gerekir. Zira bu yaralar nedeniyle kangren oluşabilir. 
Bu noktada Kalp Damar Cerrahisinin de takibi gerekir. 
Bazı ileri vakalar ampütasyona gidebileceği için Orto
pedi uzmanları ve Kardiyovasküler Cerrahi uzmanları 
da sürece dahil olur. Diyabetik Ayak sonucunda bazen 
deri nakilleri de gerekebildiğinden Plastik Cerrahi uz
manlarının da desteğine başvurulabilir. Diyabetli 
hastalarda psikiyatrik sorunlar da görülebilir. Bu nok
tada psikiyatri uzmanlarından destek alınmalı.” 

Düzenli takip ile hastalar sağlıklı bir hayat süre
bilir  

Diyabetin neden olabileceği komplikasyonların ön
lenmesi için yapılması gereken en önemli şeyin has
tanın şekerini son derece iyi bir şekilde takip etmesi 
olduğunu söyleyen Prof. Dr. Aytaç Atamer, “3 aylık kan 
şekeri takibi dediğimiz Hemoglobin A1c testleri 
düzenli yapılmalı ve kişi yılda bir kez göz doktoru 
muayenesine gitmeli. Ayrıca hastalarının diyeti de son 
derece önemli. Diyetisyenden yardım alarak doğru bir 
beslenme düzeni oluşturabilirler. Hastalar düzenli 
olarak takiplerini yaptırır ve dikkat etmesi gereken 
noktalara uyum sağlarlarsa komplikasyonları önleye
bilir ve sağlıklı bir hayat sürebilirler.” açıklamasını 
yaptı. 

Diyabet tedavisinde doğru beslenme ilaçlar 
kadar önemli 

Son yıllarda diyabet tedavisinde birçok yeni ilaç ve 
cerrahi girişimlerin yer aldığını dile getiren Beslenme 
ve Diyet Uzmanı Hülya Yiğit, buna rağmen 
değişmeyen tek şeyin beslenme ve fiziksel aktivitenin 
önemi olduğunu söyledi.  

Doğru beslenmenin, diyabet tedavisinde en az 
ilaçlar kadar önemli olduğunu vurgulayan Hülya Yiğit, 
“Yıllar boyunca diyabet tedavisinde birçok farklı diyet 
önerildi. Özellikle tip 2 diyabeti önlemede en etkili ve 
bilimsel olarak kanıtlanmış beslenme modeli Akdeniz 

tipi beslenmedir. Akdeniz tipi beslenmede diyet 
lifinden zengin renkli sebze ve meyvelerin, kurubak
lagillerin, kuruyemişlerin, yulaf, çavdar gibi tam tahıl
ların tüketimi sıklıkla, az yağlı süt ve yoğurt 
ürünlerinin tüketimi orta düzeyde, doymuş yağlar ve 
kırmızı etin tüketimi ise daha az sıklıkla önerilir.” dedi. 

Beslenme programları kişiye göre, diyetisyen 
tarafından düzenlenmeli 

Diyabetik bireylerin beslenmesinde ana öğünlerde 
karbonhidrat ve protein içeriğinin dengeli olması 
gerektiğini aktaran Hülya Yiğit, sözlerini şöyle 
sürdürdü: 

“Çoğu diyabetli birey pilav, makarnayı daha az 
tüketmesi gerektiğini bilir ancak atıştırmalıklara 
dikkat etmez. Galetalar, kepekli bisküviler, şekersiz adı 
altında tatlandırıcı eklenmiş yiyecekler ve şekersiz 
içecekler de kan şekeri dengesini olumsuz etkileye
bilir. Ayrıca büyük porsiyonlarda tüketilen kırmızı etin 
de kan şekerini etkileyebileceği unutulmamalı. 

Son zamanlarda özellikle  tip 2 diyabetin beslenme 
tedavisinde aralıklı açlık diyetlerinin de yararlı etkileri 
olduğu görüldü. Ancak bu diyet yöntemlerinin bazı 
riskleri olduğu dikkate alınmalı. Özellikle diyabetik 
bireylerde diyetisyen ve doktor kontrolünde uygulan
ması gerektiği unutulmamalı. Diyabetli bireylerin 
beslenme programları; vücut ağırlığına, fiziksel ak
tivite durumuna, sosyoekonomik durumuna ve 
beslenme alışkanlıklarına göre diyetisyen tarafından 
düzenlenmeli.” 

Diyabetli bireylerde diş eti iltihapları daha sık 
görülüyor 

Kan şekeri düzeyinin yüksek olmasının ağızdaki 
bakterilerin artmasına ve diş eti hastalıklarının 
gelişmesine zemin hazırladığına dikkat çeken Ağız, 
Diş ve Çene Radyolojisi Uzmanı Dr. Öğr. Üyesi Baki 
Meşe, “Aynı zamanda, diyabetli bireylerde tükürük 

akışında azalma olabilir ve bu da ağız kuruluğu soru
nuna yol açarak, diş çürümesi ve diş eti hastalıkları 
riskini artırır.” dedi. 

Diyabetli bireylerde en yaygın görülen ağız ve diş 
sağlığı sorunlarına değinen Dr. Öğr. Üyesi Baki Meşe, 
şunları söyledi: 

“Diyabetli bireylerde diş eti iltihapları daha sık 
görülür ve kan şekeri kontrolü iyi olmayan hastalarda 
bu durum ilerleyerek diş kaybı, kemik kaybı gibi kom
plikasyonlara yol açabilir. Özellikle ağız içi mantar en
feksiyonları, diyabetli bireylerde sık görülür. Yüksek 
kan şekeri seviyeleri ağız içi mantar gelişimini 
destekleyebilir. Ayrıca, ağızdaki iltihaplı bir durum, 
diyabet kontrolünü zorlaştırarak kan şekeri se
viyelerinin daha da yükselmesine neden olabilir. Bu 
durum, genel sağlığı olumsuz etkileyebilir ve diya
betin komplikasyonlarının artmasına yol açabilir.” 

Kan şekeri kontrolü, ağız içi enfeksiyonları ön
lemeye de yardımcı oluyor  

Diyabetli bireylerin ağız hijyenine dikkat etmesinin, 
kan şekeri kontrolü üzerinde olumlu bir etkiye sahip 
olabileceğine değinen Dr. Öğr. Üyesi Baki Meşe diya
betli bireylere şu önerilerde bulundu: 

“Dişlerin günde en az iki kez fırçalanması ve diş ipi 
kullanımı önemli bir adım. Diyabetli bireylerin altı 
ayda bir diş hekimine görünmeleri, ağız sağlığındaki 
problemleri erken tespit etmeye yardımcı olur. Şeker
siz sakız çiğneme veya su tüketimini arttırarak ağız 
kuruluğunun önlenmesi hedeflenebilir. Sigara, diş eti 
hastalıklarını artıran önemli bir faktördür. Diyabetli 
bireylerin ağız sağlığını korumak için sigaradan uzak 
durmaları önerilir. İyi bir kan şekeri kontrolü, ağız 
sağlığını korumak için gereklidir. Diyabetli bireylerin 
beslenme ve yaşam tarzlarına dikkat ederek kan şek
eri seviyelerini dengede tutmaları ağız içi enfeksiyon
ları önlemede destek olur.” 

Üsküdar Üniversitesi ve Save The Children Türkiye 
ortaklığıyla düzenlenen “Çocukların Sesi: Deprem 
Sonrası Yaşam” Uluslararası Sempozyumu ve Sergisi 
gerçekleştirildi. 6 Şubat depreminden etkilenen ve 
çadır ile konteyner kentlerde yaşayan 510 yaş arası 
çocukların deneyim ve bakış açılarını anlamak 
amacıyla bir araştırma projesi gerçekleştirildi. Çocuk
ların çektikleri fotoğraflardan oluşan sergi ziyarete 
açıldı.Üsküdar Üniversitesi Kurucu Rektörü Prof. Dr. 
Nevzat Tarhan: “Depremden etkilenen çocuklar yaş 
gruplarına göre farklı tepkiler veriyorlar. Özellikle 06 
yaş arası çocuklar, annebaba ya da bakım veren kişi
lerin tutumlarından doğrudan etkileniyor.”  Rektör 
Prof. Dr. Nazife Güngör: “Bu proje topluma büyük bir 
katkı sağlayacak. Çocuğa dokunmak insanlığa dokun
maktır.” Prof. Dr. Nurper Ülküer: “6 Şubat 2023 de
preminin etkisiyle 6 milyondan fazla çocuk etkilendi. 
Bu tür afetlerin sık yaşanabileceğini göz önünde bu
lundurarak, olumsuzlukları en aza indirecek ortamlar 
yaratmalıyız.” 

Save The Children İletişim ve Medya Bölüm Başkanı 
Didem Alkan İlhan: “Çocuklara fotoğraf makineleri 
vererek yaşadıklarını anlatmalarını sağladık.” Virginia 
Üniversitesi’nden Prof. Dr. Lucy Bassett: “Depremden 
ciddi şekilde etkilenen çocuklar, kendi acılarını ve 
deneyimlerini anlatma fırsatı buldular.” UNICEF 
İletişim Bölüm Başkanı Sema Hosta: “Çocuklara bir 
kamera, bir araç verdiğimizde neler ifade edebilecek
lerini görüyoruz.” 

Üsküdar Üniversitesi İletişim Fakültesi Yeni Medya 
ve İletişim Bölümü, Sağlık Bilimleri Fakültesi Çocuk 
Gelişimi Bölümü, İnsan Odaklı İletişim Uygulama ve 
Araştırma Merkezi (İLİMER) ile Save The Children 
Türkiye ortaklığıyla düzenlenen “Çocukların Sesi: De
prem Sonrası Yaşam” Uluslararası Sempozyumu ve 
Sergisi, Güney Yerleşke Fuat Sezgin Konferans Salo
nunda gerçekleştirildi.  

Sempozyuma Üsküdar Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Nazife Güngör, Sağlık Bilimleri Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Arif Aktuğ Ertekin, Sağlık Bilimleri Fakültesi 
Çocuk Gelişimi Bölüm Başkanı Prof. Dr. Nurper 
Ülküer, İletişim Fakültesi Gazetecilik Bölüm Başkanı 
Prof. Dr. Süleyman İrvan, İletişim Fakültesi Yeni 
Medya ve İletişim Bölüm Başkanı Doç. Dr. Gül Esra 
Atalay, İletişim Fakültesi Yeni Medya ve İletişim (İn
gilizce) Bölüm Başkanı Doç. Dr. Bahar Muratoğlu 
Pehlivan, Save The Children İletişim ve Medya Bölüm 
Başkanı Didem Alkan İlhan, Virginia Üniversitesi’n
den Prof. Dr. Lucy Bassett, UNICEF İletişim Bölüm 
Başkanı Sema Hosta, projenin ekip üyeleri, 
akademisyenler ve öğrenciler katılım sağladı.  

 
Prof. Dr. Tarhan: “Depremden etkilenen çocuk

lar yaş gruplarına göre farklı tepkiler veriyorlar” 
 
Düzenlenen sempozyuma video mesajıyla katılan 

Üsküdar Üniversitesi Kurucu Rektörü, Psikiyatrist 
Prof. Dr. Nevzat Tarhan, bu projeyle çocukların olum
suz deneyimlere karşı dayanıklılıklarını artırmayı 
hedeflediklerini söyledi.  

Prof. Dr. Tarhan, “Çocukların gözünden deprem 
sonrası yaşamı değerlendiren bu proje, çocuklarla 
sağlıklı iletişim kurmamız açısından çok önemli. Bu 
projeye emek veren, sahada çocuklara dokunan 
herkese teşekkür ediyorum. Depremden etkilenen 
çocuklar yaş gruplarına göre farklı tepkiler veriyorlar. 
Özellikle 06 yaş arası çocuklar, annebaba ya da 
bakım veren kişilerin tutumlarından doğrudan etk
ileniyor. Bu yaş grubundaki çocuklar, yalnız kalmadık
ları sürece ve bakım verenlerin güven verici 
tutumlarıyla daha az travmatik etkiler yaşıyorlar. Okul 

çağı ve ergenlik dönemindeki çocuklar ise travmalar
dan öğrenme ve büyüme fırsatı elde edebiliyor. Bu 
süreçte travma sonrası büyüme adı verilen, yaşadık
larını anlamlandırarak güçlendikleri bir gelişim süreci 
yaşayabiliyorlar. Bu projede, çocukların olumsuz 
deneyimlere karşı dayanıklılığını artırarak sağlıklı bir 
duruş geliştirmelerini amaçlıyoruz.” ifadelerini kul
landı.  

Prof. Dr. Nazife Güngör: “Çocuğa dokunmak in
sanlığa dokunmaktır” 

Rektör Prof. Dr. Nazife Güngör, sempozyumda yap
tığı konuşmada, çocukların sesini duyurmanın büyük 
bir anlam taşıdığını ifade ederek, şunları dile getirdi: 

“Çocuk denildiğinde benim için çok hassas bir nok
taya değiniliyor. Bu proje topluma büyük bir katkı 
sağlayacak. Çocuğa dokunmak insanlığa dokunmaktır. 
Üsküdar Üniversitesi olarak, eğitimöğretim ve bilim 
hizmetlerimizin yanında topluma da katkı sunmayı 
görev biliyoruz. Üniversiteler, yalnızca eğitim ve bilim 
kurumları değil, topluma karşı büyük sorumlulukları 
olan kurumlardır. Akademisyenler de toplumun en
telektüel önderleridir. Bu nedenle, sosyal sorumluluk 
projeleriyle topluma katkıda bulunmak üniver
sitelerin öncelikli misyonlarından biridir. Bu misyon 
doğrultusunda ilerlemeye kararlıyız. Çocukların mut
luluğu bizi mutlu ederken, acıları da aynı derecede 
etkiliyor. Çünkü dünya, çocuklardan başlıyor. Daha 
mutlu, sağlıklı yetişen çocuklar, daha huzurlu ve 
barışçıl bir dünya anlamına geliyor. Bu tür dokunuşlar 
kutsaldır ve önemli bir amaca hizmet eder. Projeye 
katkıda bulunan tüm uzmanları ve iş birliği içinde 
olduğumuz tüm kurumları kutluyorum. Çocuklar 
geleceğimizdir, onlara verdiğimiz her emek, daha 
güzel bir dünya hayalini gerçeğe dönüştürme 
çabamızın bir parçasıdır.”  

Prof. Dr. Nurper Ülküer: “Bu projeyle, çocuk
ların sesi olmayı amaçlıyoruz” 

Sempozyumda konuşan Üsküdar Üniversitesi 
Sağlık Bilimleri Fakültesi Çocuk Gelişimi Bölüm 
Başkanı Prof. Dr. Nurper Ülküer, bu projeyle çocuk
ların sesini duyurarak daha iyi koşullarda yaşa
malarının sağlanması gerektiğini vurguladı.  

Bu sempozyumda deprem sonrası yaşama çocuk
ların gözünden bakmayı ve onların seslerini duyur
mayı amaçladıklarını kaydeden Prof. Dr. Nurper 
Ülküer, şöyle devam etti: 

“Doğal afetler ve savaş gibi krizler, insanların 
yaşamlarını altüst ediyor ve en çok çocukları etkiliyor. 
Bu tür olumsuz deneyimler, çocukları daha derinden 
etkiliyor. Bu nedenle, kalıcı ve olumlu önlemler alarak 
süreci iyi yönetmemiz gerekiyor. 6 Şubat 2023 de
preminin etkisiyle 6 milyondan fazla çocuk etkilendi. 
Bu tür afetlerin sık yaşanabileceğini göz önünde bu
lundurarak, olumsuzlukları en aza indirecek ortamlar 
yaratmalıyız. Afet süreci üç aşamada ele alınır: Birinci 
aşama, hayatta kalma ve temel ihtiyaçların karşılan
masıdır. İkinci aşama, normale dönüştür. Üçüncü 
aşama ise ‘daha iyisini yapmak’, yani sadece eskiye 
dönmek değil, daha sağlam ve güvenli yapılar kur
maktır. Artık bu son aşamaya geçerek çocukların daha 
iyi koşullarda yaşamasını sağlamalıyız. Çocukları din
lemek, onların sesini duyarak daha güçlü bir toplum 
inşa etmek için bu proje bir başlangıçtır. Bu projeyle, 
çocukların sesi olmayı amaçlıyoruz.”  

Didem Alkan İlhan: “Onlar bu sürecin kahra
manlarıydı, bizler yalnızca destek olduk” 

Save The Children İletişim ve Medya Bölüm Başkanı 
Didem Alkan İlhan ise sempozyumdaki konuş
masında, “Çocukların gözünden deprem sonrası 
yaşamı anlamak için bir aradayız. Çocukların bakış 
açılarını görmek adına bu sempozyum çok değerli. 

Çocuklara fotoğraf makineleri vererek yaşadıklarını 
anlatmalarını sağladık. Sonuç olarak çocukların so
rumluluk bilinci, özgüveni arttı, fotoğrafçılık becerileri 
gelişti. Bu proje depremden etkilenen çocukların 
sosyal hayata katılımını sağladı, anlık ihtiyaçları 
karşılamanın ötesinde sürdürülebilir bir iletişim de 
yarattı. Aynı zamanda bu proje, çocukların yaşam 
koşullarını iyileştirebileceklerini görmelerini sağladı. 
Onlar bu sürecin kahramanlarıydı, bizler yalnızca 
destek olduk.” ifadelerini kullandı. 

Prof. Dr. Lucy Bassett: “Kendi acılarını ve deney
imlerini anlatma fırsatı buldular” 

Sempozyuma Virginia Üniversitesinden katılan 
Prof. Dr. Lucy Bassett, “Amerika’dan buraya gelmiş ol
maktan mutluluk duyuyorum. Bu projeyi yürütmem
izin üç ana nedeni var. Birincisi, çok değerli bir ekibi 
bir araya getirdik. Bize rehberlik eden tüm proje ekibi 
üyeleri, çocuklarla bizi buluşturan, onlardan veri 
toplamamıza olanak sağlayan tüm katılımcılarla bir
likte çalışmak harika bir deneyimdi. Buradaki proje 
ekibim ve Üsküdar Üniversitesi’nden katılan ekip çok 
yaratıcı ve zekiydi. Projede yeni bir yaklaşım olarak 
‘Çocukların Sesi’ yöntemini kullandık ve bu onların 
sayesinde mümkün oldu. İkincisi, bu projede yeni bir 
metodoloji kullanmamız beni çok heyecanlandırıyor. 
Bu yöntem, çocukların sesini duymamızı sağlayan 
güçlü bir potansiyele sahip. Üçüncü olarak, bu yöntem 
çocukların aktif ve etkili bir şekilde çalışmaya dahil ol
malarını sağladı. Depremden ciddi şekilde etkilenen 
çocuklar, kendi acılarını ve deneyimlerini anlatma fır
satı buldular.” şeklinde konuştu.  

Sema Hosta: “Her birinin travması ve hikayesi 
var” 

UNICEF İletişim Bölüm Başkanı Sema Hosta, sem
pozyumun çok önemli bir dönemde, kritik adımlar 
atmış bir çalışma olduğunu ifade ederek, “Buradaki 
herkes çocukların sesinin ne kadar önemli olduğunu 
biliyor. Çocuklara bir kamera, bir araç verdiğimizde 
neler ifade edebileceklerini görüyoruz. Depremlerden 
sonra kayıplardan bahsederken çoğunlukla sayılar
dan bahsediyoruz. ‘50 bin kişi öldü’ diyoruz ama 
aslında her birinin bir kimliği vardı. Anneler, babalar, 
komşular ve çocuklar...” dedi. 

Bu kayıpların arasında çocukların da olduğunu ve 
hala bu çocukların üzerindeki etkilerin devam ettiğini 
de anlatan Hosta, “Depremin ardından 8’inci günde 
çocuk dostu merkezlerimizi açabildik. Ankara’dan 
gelip merkezleri kurduk. Bir çocuk, ‘Depremin ko
rkusunu ellerim ve ayaklarımın altında hissediyorum’ 
diyerek ifade etti. Bu unutulacak bir şey değil. Bir 
başka çocuk, deprem gecesi annesinden yatağını yere 
sermesini istemişti. Bu sayede kurtulabildi ama 28 
saat enkaz altında kaldı. Depremin yaralarını sarmak 
kolay olmayacak. Her birinin travması ve hikayesi var. 
Çalışmalarımız bitmeyecek, çocuklarımızı unutmaya
cağız. Bu çocuklara daha fazla ses vermek ve destek 
olmak zorundayız.” diye konuştu.  

Panel oturumu gerçekleşti 
Açılış konuşmalarının ardından panel oturumuna 

geçildi. Panelin oturum başkanlığını Üsküdar Üniver
sitesi Sağlık Bilimleri Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Arif 
Aktuğ Ertekin gerçekleştirdi. Virginia Üniversitesi 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Lucy Bassett, projenin tanımı 
hakkında sunum gerçekleştirdi. Save The Children 
Türkiye İletişim Uzmanı Ayşe Nur Gençalp, projenin 
uygulanması hakkında bilgiler verdi.  

6 Şubat depreminden etkilenen ve çadır ile 
konteyner kentlerde yaşayan 510 yaş arası çocuk
ların deneyim ve bakış açılarını anlamak amacıyla bir 
araştırma projesi gerçekleştirildi. Bu projede, çocuk
ların deneyimlerini ifade etmeleri için 'Photovoice' 

tekniği kullanıldı. Çocuklar, çektikleri fotoğraflar 
aracılığıyla nasıl bir yaşam istediklerini gözler önüne 
serdiler. 

Fotoğraflar analiz edilip yorumlandı 
Üsküdar Üniversitesi İletişim Fakültesi Yeni Medya 

ve İletişim Bölüm Başkanı Doç. Dr. Gül Esra Atalay ve 
Üsküdar Üniversitesi İletişim Fakültesi Yeni Medya ve 
İletişim (İngilizce) Bölüm Başkanı Doç. Dr. Bahar Mu
ratoğlu Pehlivan, çocuklar tarafından çekilen fo
toğrafların yorumlanmasını ve analizini 
gerçekleştirdiler.  

En çok gökyüzü, çiçek ve hayvan çektiler… 
Çocukların fotoğraflarında en çok ‘Gökyüzü’, ‘Çiçek

ler’, ‘Bisiklet’, ‘Sanat’, ‘Aile Bağları, Arkadaşlar ve Hay
vanlar’, ‘Koşullar Üzerinde Söz Sahibi Olma’, ‘Eve ve 
Tanıdık Mekanlara Duyulan Özlem’, ‘Ağaçlar ve Yeşil 
Alanlar’ gibi temaların ön plana çıktığı görüldü.  

‘Gökyüzü’ temalı fotoğraflarda kaçış, umut, özgür
lük gibi kavramların öne çıktığı yorumlandı. Bu 
bağlamda çocuklar için gökyüzü izleme etkinlikleri, 
uçurtma festivalleri gibi etkinliklerin çocukların re
fahını artırabileceği söylendi. ‘Çiçek’ temalı fo
toğraflarda iç huzuru yakalama çabasının olduğu dile 
getirildi. Bu bağlamda çocuklar için ağaç dikme etkin
likleri, bahçe atölyeleri gibi çalışmaların çocukların 
psikolojisine iyi gelebileceği vurgulandı. 

Çocuklar için sanat atölyelerinin kurulması 
önerildi 

‘Bisiklet’ temalı fotoğraflarda çocukların harekete 
ve özgürlüğe dikkat çektikleri görüldü. Bu bağlamda 
çocuklar için bisiklet yolları yapılabileceği konuşuldu. 
‘Sanat’ temalı fotoğraflarda yaratıcılık ve kendini ifade 
etme çalışmaları görüldü. Bu bağlamda çocuklar için 
sanat atölyelerinin kurulması, sanat eserleriyle 
dekore edilmiş ortamların çoğaltılması çocukların 
daha iyi hissetmelerine yardımcı olabileceği söylendi.  

‘Aile Bağları, Arkadaşlar ve Hayvanlar’ temalı fo
toğraflarda, sevgi ve bir arada olma duyguları ön 
plana çıktı. Bu bağlamda oyunlar ve kolektif aktivitel
erle çocukların birbirleriyle olan bağlarının 
güçlenebileceği vurgulandı. ‘Koşullar Üzerinde Söz 
Sahibi Olma’ temalı fotoğraflardan yola çıkarak, 
konteyner şehirler ve konteynerler tasarlanırken 
çocukların görüşlerinin dikkate alınması gerektiği 
önerildi. 

‘Eve ve Tanıdık Mekanlara Duyulan Özlem’ temalı 
fotoğraflarda kayıp hissinin ön planda olduğu 
görüldü. Bu bağlamda terapilerin ve grup ak
tivitelerinin faydalı olabileceği vurgulandı. ‘Ağaçlar ve 
Yeşil Alanlar’ temalı fotoğraflarda doğa ile bağlantı, ra
hatlama hissinin ön planda olduğu görüldü. Bu 
bağlamda ağaç ve çiçek dikme aktivitelerinin faydalı 
olabileceği konuşuldu.  

Bulgular çocuk gelişimi açısından da değer
lendirildi 

Panelin sonunda ise Üsküdar Üniversitesi Sağlık 
Bilimleri Fakültesi Çocuk Gelişimi Bölümü Dr. Öğr. 
Üyesi Demet Gülaldı ve Arş. Gör. Seher Sav, bulguları 
çocuk gelişimi açısından da değerlendirdi.  

Sempozyum katılımcıların sorularının cevaplan
masının ardından toplu fotoğraf çekimiyle sona erdi. 
Daha sonra lobi alanında bulunan “Çocukların 
Gözüyle Deprem Sonrası Yaşam” fotoğraf sergisi zi
yaret edildi. Depremzede çocukların çektiği fo
toğraflardan oluşan sergi yoğun ilgi gördü. 25 
fotoğrafın yer aldığı sergi bir hafta süreyle gezilebile
cek.

Potansiyel riskleri nedeniyle diyabet 
tedavisi çok yönlü ele alınmalı! 

6 Şubat depremini yaşayan çocuklar duygularını fotoğraflarlar anlattı…
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ANTALYA'DA sabaha karşı yak-
laşık 20 metre yükseklikteki kaya-
lık alandan düşürdüğü telefonunu 
almak isterken düşerek mahsur ka-
lan 61 yaşındaki adam, saatler son-
ra sesini duyurabildi. Adam, itfaiye 
ekiplerinin operasyonuyla kurtarıl-
dı. 

Muratpaşa ilçesi Konyaaltı Cad-
desi üzerinde bulunan Yavuz Özcan 
Parkı içerisindeki Kadınyarı olarak 
bilinen alanda meydana geldi. Edi-
nilen bilgiye göre, gece saatlerinde 
parka gelen Murat Karaca (61) 
manzarayı izlediği sırada cep tele-
fonunu aşağıya düşürdü. Yaklaşık 
20 metrelik sarp ve kayalık alan-
dan düşürdüğü telefonunu almak 
için inmeye çalışan Karaca, denge-
sini kaybederek düştü. Gece boyun-
ca sesini kimseye duyuramayan 
adamı sabah saatlerinde bölgedeki 
bir iş yerindeki çalışanlar fark etti. 
Vatandaşların 112 Acil Çağrı Mer-
kezi'ne ihbarı ile olay yerine itfai-
ye, sağlık ve polis ekipleri sevk 
edildi. 

Düştüğü yerden itfaiye kur‐
tardı 

Düştüğü yerde oturur vaziyette-
ki Murat Karaca'ya ulaşan Antalya 
Büyükşehir Belediyesi İtfaiye Daire 
Başkanlığı'na bağlı ekipler, Kara-
ca'nın başını ve sırtını düşme neti-
cesinde yaraladığını belirledi. Bu 
sırada çevreden geçen vatandaşlar 
itfaiye ekiplerinin kurtarma çalış-
masını meraklı gözlerle izledi. Ka-
raca'yı bulunduğu yerden çıkarmak 
için ip ile düzenek kuran itfaiye 
ekipleri yaklaşık yarım saatlik ça-
lışma sonucu Karaca'yı sedye ile 
bulunduğu yerden kurtardı. İtfaiye 
ekipleri tarafından bulunduğu yer-
den çıkartılan Murat Karaca, gaze-
tecilerin, 'aşağıda ne yaptığı'na yö-
nelik sorusuna “Ayağım kaydı, düş-
tüm” diyerek cevap verdi. İtfaiye 
ekipleri, buldukları cep telefonunu 
da Karaca'ya teslim etti. Bölgede 
hazır bekleyen 112 Acil Sağlık 
ekiplerine teslim edilen Karaca ilk 
müdahalesinin ardından ambulan-
sla hastaneye kaldırıldı. 

Yükseklik tartışması yaşandı 
İtfaiye ekiplerinin kurtarma ça-

lışmasını meraklı gözlerle izleyen 
Erdoğan Koca isimli vatandaş, “Şu 
gördüğünüz adam buradan düş-
müş. Yaşlı bir adama benziyor. Şu 
anda itfaiye ekipleri geldi. Adamı 
çıkarmaya çalışıyorlar. Burası 50 
metre var, halat ile düzenek kurdu-
lar” dedi. Bu sırada bir başka va-
tandaş ile Koca arasında yükseklik 
tartışması yaşandı. Koca şahsın 
mahsur kaldığı yerin 50 metre ol-
duğunu iddia ederken, bir başka 
vatandaş ise 15 metre civarında ol-
duğunu söyledi.

Düşürdüğü cep 
telefonunu almak 

isterken düştü, 
saatlerce  

kurtarılmayı  
bekledi 

BATMAN'IN Kozluk ilçesinde 
30 yaşındaki işçi çalıştığı inşaattan 
düşerek hayatını kaybetti. 

Edinilen bilgiye göre, 30 yaşın-
daki inşaat işçisi Fatih Şener, Koz-
luk Çetin Emek Caddesinde çalıştı-
ğı inşaatın 5'inci katından beton 
zemine düştü. Olay yerine gelen 
sağlık ekipleri, ağır yaralanan Şe-
ner’i Kozluk Devlet Hastanesi’ne 
kaldırdı. Şener, hastanede yapılan 
tüm müdahalelere rağmen kurtarı-
lamadı. 

Fatih Şener’in cenazesi, otopsi 
yapılmak üzere Batman Eğitim ve 
Araştırma Hastanesi’ne gönderildi. 
Olayla ilgili inceleme başlatıldı.

Batman’da  
inşaattan  
düşen işçi  

hayatını kaybetti 

Antalya'da esnafları tehdit edip 
para talep eden, kabul etmeyen 
esnafın dükkanlarına suç kaydı 

bulunan yaşı küçük şahısları te-
tikçi kullanarak silahlı saldırı 

gerçekleştirenlere yönelik polis 
operasyon gerçekleştirdi. 

Esnafa ‘kurşunlu' tehditlere 
FİLM GİBİ OPERASYON 

 Çaldığı otomobili arkadaşına hediye eden şüpheli önce kameraya sonra polise yakalandı 
BURSA'DA çok sayıda suç 

kaydı bulunan şüpheli; çaldığı 
otomobili arkadaşına hediye 
etti. Şüphelinin peşine düşen 
ekipler, kısa sürede hırsız ve ar-
kadaşını yakalarken, otomobilin 
çalındığı ve benzini biten aracın 
akaryakıt istasyonunda çalışan-
lara ittirildiği anlar kameraya 
yansıdı. 

Bursa'nın Osmangazi ilçesin-
de bir AVM'nin açık otoparkına 
aracına bırakan kişi, alışveriş 
yaptıktan sonra geldiğinde ara-
cının yerinde olmadığını fark 
etmeyince polis ekiplerine bilgi 
verdi. İhbar üzerine olay yerine 
gelen polis, aracı çok sayıda suç 
kaydı bulunan A.K.'nin (23) çal-
dığını tespit etti. Polis, güvenlik 
kameralarından şüpheliyi adım 
adım takip etti. 

Yolda yakıtı biten sürücünün 
akaryakıt almak için geldiği is-

tasyonda çalışanlara aracını it-
tirip yakıt aldıktan sonra yolu-
na devam ettiği görüldü. O an-
lar kameraya yansırken, şüphe-
liyi adım adım takip eden Asa-
yiş Şube Müdürlüğü Oto Hırsız-
lık Büro Amirliği ekipleri dü-
zenledikleri operasyonda, 
A.K.'yi Panayır Mahallesi'ndeki 
evinde yakaladı. 

Arkadaşına hediye etmiş 
Şüpheli gözaltına alınırken, 

polis ekipleri aracın A.K.'nin ar-
kadaşına hediye olarak verdiği-
ni öğrenince, şüphelinin arka-
daşına ulaştı. Polis ekiplerince 
bulanan araç sahibine teslim 
edilirken, işlemleri tamamlanan 
şüpheli A.K ise çıkarıldığı mah-
kemece tutuklanarak cezaevine 
gönderildi. Olan bitenden ha-
bersiz olan arkadaşı da ifadesi 
alındıktan sonra serbest bıra-
kıldı.

Polis ve bekçi  
ekiplerinden geniş 

çaplı denetim 
ESKİŞEHİR’DE polis ve bekçi 

ekipleri tarafından yapılan dene-
timlerde 7 bin 250 kişi ve 108 
araç kontrol edilirken, 9 şahıs 
hakkında işlem yapıldı. 

Edinilen bilgilere göre, İl Em-
niyet Müdürlüğü’ne bağlı ekipler 
tarafından denetim gerçekleştiril-
di. Odunpazarı ve Tepebaşı ilçe 
emniyet müdürlükleri personelle-
rinde kent merkezinde gerçekleş-
tirilen denetimlerde, 6 bin 428 
kişi ve 28 araç kontrol edildi. Asa-
yiş Şube Müdürlüğü’ne bağlı ekip-
ler tarafından da kentte bulunan 
kız öğrenci yurtlarının çevresinde 
yapılan denetimlerde, 822 kişi ve 
80 araç kontrol edildi. Denetim-
lerde, 3 kişinin farklı suçlardan 
arandığı, 4 kişinin kayıp olarak 
arandığı ve 1 kişinin yoklama ka-
çağı olduğu belirlendi. Ayrıca mo-
tosiklet sürücüsü 1 kişiye de işlem 
yapıldığı öğrenildi.

İSTANBUL Kağıthane’de yaşa-
yan 18 yaşındaki üniversite öğ-
rencisi balerin Eylül Sıla Ilgaz, 
odasında annesi tarafından ölü 
bulundu. Altın ve gümüş madalya 
sahibi olan Ilgaz'ın ölümünün 
şüpheli bulunması üzerine anne 
ve babası gözaltına alındı. 

Olay, dün saat 12.30 sıraların-
da Kağıthane Hamidiye Mahalle-
si'nde meydana geldi. Edinilen 
bilgiye göre Mimar Sinan Güzel 
Sanatlar Üniversitesi Bale Bölü-
mü öğrencisi Eylül Sıla Ilgaz, aile-
siyle birlikte sabah kahvaltı yap-
tıktan sonra odasına gitti. Odasın-
dan bir süre çıkmaması sebebiyle 
Ilgaz'ın odasına giren annesi Sibel 
Ilgaz kızını, sırt çantası askısıyla 
tavanda asılı halde buldu. Anne Il-
gaz daha sonra bıçakla çantanın 
askısını kesti. Daha sonra olay ye-
rine polis ve sağlık ekipleri sevk 
edildi. Sağlık ekiplerinin yaptığı 
ilk müdahalede Ilgaz'ın hayatını 
kaybettiğini tespit etti. 

Anne ve babası emniyete gi‐
derek ifade verdi 

Polis ekipleri tarafından olay 
yerinde yapılan ilk incelemeler 
sonrası Eylül Sıla Ilgaz'ın ölümü 
şüpheli bulundu. Genç kızın anne-
si Sibel Ilgaz ve babası Barış Ilgaz 
ifadeleri alınmak üzere emniyete 
götürüldü. 

Ilgaz'ın cansız be-
deni otopsi yapılmak 
üzere cenaze aracıyla 
Adli Tıp Kurumu mor-
guna kaldırıldı. Genç 
balerinin kesin ölümü 
burada yapılacak ince-
leme sonrası kesinlik 
kazanacak. Genç kızın 
cenazesinin defnedil-
mek üzere memleketi 
Niğde'ye götürüleceği 
belirtildi. 

Olay hakkında konuşan Il-
gaz'ın komşusu Ercan Yılmaz, 
“Dün duyduğumuza göre saat 11-
12 sıralarında kız 7. katta intihar 

etmiş. İpi kancaya 
bağlayarak intihara 
kalkışmış ve hayatını 
kaybetmiş. Kızı 1-2 
defa gördüm anne-
siyle tanışmıyorum 
ama babayla selam-
laşmamız var pek sa-
mimiyetimiz yoktu” 
diye konuştu. 

Dünyaca ünlü bir 
balerin olma hayali 
olduğu öğrenilen Ey-

lül Sıla Ilgaz'ın, 2016 yılından bu 
yana katıldığı 8 ayrı yarışmadan 1 
altın, 2 de gümüş madalya kazan-
dığı ortaya çıktı.

OPERASYONA yakalanan 72 şüpheliden 65'i 
tutuklanırken, şüphelilerin saldırı anları ve operas-
yondan görüntüler kameralara yansıdı. 

Antalya Emniyet Müdürlüğü ekipleri, Antalya 
Cumhuriyet Başsavcılığı koordinesinde, suç örgüt-
lerinin faaliyetlerinin deşifre edilmesi ve önlenme-
sine yönelik çalışmalarını sürdürüyor. Ekipler bu 
kapsamda, son zamanlarda, suç örgütü adı kullanı-
larak yurtdışından yabancı menşeili telefon hatları 
üzerinden kentte esnaflık yapan vatandaşları ara-
yıp, korku ve panik havası oluşturarak tehditle 
para talebinde bulunulduğu tespit etti. 

Yaşı küçük şahısları tetikçi olarak kullan‐
mışlar 

Yine aynı şahısların, para talebini kabul etme-
yen esnafa yönelik ise internet tabanlı haberleşme 
platformları aracılığıyla irtibata geçtikleri, uyuştu-
rucu kullanıcısı, madde bağımlısı, hırsızlık ve cinsel 
gibi adli suçlardan kaydı yaşı küçük şahısları tetikçi 
olarak kullanarak, ‘tehdit, yağma, mala zarar ver-
me, yaralama ve işyeri kurşunlama' gibi olayları 
gerçekleştirdikleri veya gerçekleştirmeye çalıştık-
ları belirlendi.

Kağıthane’de genç balerin  
Eylül Sıla'nın şüpheli ölümü 
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TRT Haber Dış Haberler Muhabiri Ferhat Tut-kal, İsrail'in Lübnan stratejisinde nasıl tıkandığınıAA Analiz için kaleme aldı.***Lübnan'da, İsrail ile Hizbullah arasında Ekim2023'te başlayan çatışma 17 Eylül 2024'te yeni biraşamaya geçti. İsrail'in, Hizbullah'ın kullandığı bin-lerce elektronik cihazı patlatmasıyla başlayan sü-reç, hareketin lideri Hasan Nasrallah dahil olmaküzere üst düzey yöneticilerin öldürülmesiyle de-vam etti. Bu saldırılarla Hizbullah'ın çözüleceğinidüşünen İsrail, 1 Ekim'de Lübnan topraklarındabir kara operasyonu başlattı. Ancak operasyonbeklendiği gibi sonuçlanmadı. İsrail, kara hareka-tında başarılı olmak bir yana, Lübnan'da ciddi ka-yıplar verdi. Geçen yıldan itibaren yaşadığı savaşyorgunluğuyla birleşen son kayıplar, İsrail'in Lüb-nan'dan çekilmeyi düşünmesine yol açtı.
İsraİl sahada İlerleyemİyorİsrail, Lübnan'da sürpriz saldırılar, üst düzeykomutanlara yönelik suikastlar ve eylülün ortasın-dan itibaren kurduğu hava hakimiyeti sayesindeHizbullah'a karşı üstünlük sağladı. Ancak bu du-rum İsrail'i Lübnan'a karadan girme konusundayanılttı. Örgütün lider kadrosunu ortadan kaldır-dıktan sonra Hizbullah cephelerinde çözülme bek-leyen İsrail, sahada güçlü bir direnişle karşılaştı.İsrail, Lübnan'ın güneyinde kara harekatınısürdürürken kayıpları da önemli ölçüde artıyor. İs-

rail Ordu Radyosu, yüksek kayıplar nedeniyle geç-tiğimiz ayı "kara ekim" olarak adlandırdı. İsrail'inana hedefi Hizbullah'ı Litani Nehri'nin kuzeyineiterek sınırlarını güvence altına almaktı, [1] ancakbu hedefine hala çok uzak. Sınırdan yaklaşık sade-ce 6 kilometre uzaklıktaki Khiam kasabasının dışmahalleleri şu anda İsrail güçlerinin Lübnan'dailerleyebildiği en derin noktadır. Hizbullah da işgalsırasında İsrail'i füze ve insansız hava araçlarıylavurmaya devam etti. Hizbullah'ın İsrail toprakları-na yönelik devam eden saldırıları Tel Aviv'in işgaliçin öne sürdüğü en önemli bahanelerden birininaltını boşa çıkarmış oldu. İsrail, kara harekatınınyerinden edilen insanların İsrail'in kuzey sınırın-daki evlerine dönebilmeleri için gerekli olduğunuiddia etmişti. Ancak Hizbullah'ın geri saldırılarıylabirlikte kuzeydekilerin geri dönmesi bir yana, sa-vaş çok daha iç bölgelere taşındı. Bunun ardındanİsrail şüpheli kara harekatını örtbas etmek için ka-saba ve şehirlere yönelik günlük hava saldırıları-nın sayısını artırdı.
savaş İsraİl'İ her alanda zorluyorSavaşın yükü altında ezilen İsrail, 7 Ekim2023'ten bu yana askeri sorunlarla boğuşuyor [2]ve Lübnan'a yönelik kara harekatını sona erdirme-ye hazırlanıyor. Tel Aviv sadece uluslararası baskı-larla değil, aynı zamanda iç siyasi çalkantılarla dauğraşıyor. Savaşın ekonomik yükü de İsrail'in kar-şısına bir başka sıkıntı olarak çıkıyor. İsrail'in Lüb-

nan'a kara harekatı düzenlemesinin ardından üze-rindeki uluslararası baskı önemli ölçüde arttı. Gaz-ze'deki katliama yeterince tepki göstermeyen pekçok Batılı ülke, Lübnan'daki gerilimi tırmandırıcıtutumu nedeniyle İsrail'e baskı yaptı. ÖrneğinFransa, bölgesel gerilimi önlemek için İsrail'e silahsatışının yasaklanması çağrısında bulundu. Lüb-nan'daki Birleşmiş Milletler Geçici Görev Gücü'ne(UNIFIL) yönelik saldırılarıyla İsrail, kendisiniuluslararası alanda zor bir duruma soktu. [3,4]Gazze ve Güney Lübnan'da her gün askeri ka-yıplar veren İsrail, operasyonlarını da ağır bedellerödeyerek yürütüyor. Ana muhalefet lideri Yair La-pid'e göre savaşın başlamasından bu yana İsrail890'dan fazla askerini kaybetti ve 11 bin İsrail as-keri de yaralandı. Ayrıca yüzlerce askeri araç saldı-rılarda tahrip edildi ya da hasar gördü. [5]Askeri kayıplar ve gergin siyasi ortamın yanısıra Binyamin Netanyahu hükümetinin önündekien büyük zorluklardan biri de ülke ekonomisinindurumu. İsrail'in askeri harcamaları artarken eko-nomik büyüme hızı yavaşlıyor. Savaşın İsrail'e ma-liyeti, İsrail'in Lübnan'daki kara saldırısı dahil edil-meden bile 67 milyar dolardan fazladır. [6,7]Netanyahu hükümeti iç politika açısından zorbir durumda. Hükümet rehine krizinin çözülmesive ateşkese varılması talepleriyle köşeye sıkışmışdurumda. Kısacası, İsrail Başbakanı Netanyahu sa-dece 7 Ekim'deki başarısızlık nedeniyle değil, aynızamanda İsrailli rehinelerle yeterince ilgilenmedi-

ği ve siyasi çıkarları için ateşkesi kasıtlı olarak bal-taladığı gerekçesiyle de baskı altında.[1] https://www.aa.com.tr/en/middle-east/80-israelis-including-64-soldiers-police-kil-led-in-october-amid-ongoing-conflict/3378927[2] https://www.aa.com.tr/en/middle-east/is-rael-nearing-end-of-intense-phase-of-ground-of-fensive-in-southern-lebanon-military-sources-say/3382157[3] https://www.aljazeera.com/news/2024/10/6/frances-macron-calls-for-arms-sales-ban-on-israel-as-gaza-war-nears-a-year[4] https://www.politico.eu/article/40-coun-tries-condemn-israel-attacks-un-peacekeepers-le-banon/[5] https://www.aa.com.tr/en/middle-east/is-raeli-opposition-leader-warns-army-casualties-to-increase-under-netanyahu-government/3377945[6] https://theconversation.com/israel-11-months-of-war-have-battered-the-countrys-eco-nomy-237915[7] https://www.aa.com.tr/en/economy/is-raeli-war-costs-economy-over-673-billion-econo-mists/3304597
[Ferhat Tutkal, TrT Haber'in Dış Haberler

masasında muhabir ve Ankara Sosyal Bilimler
üniversitesinde (ASBü) Orta Doğu Çalışmaları
alanında doktora öğrencisidir.]

Terör devleti İsrail 
Lübnan'da sınıra ulaştı mı?
İsrail, kara harekatında başarılı olmak bir yana, Lübnan'da ciddi kayıplar verdi. Savaşın
yükü altında ezilen İsrail, Lübnan'a yönelik kara harekatını sona erdirmeye hazırlanıyor

Türkiye’nin Avrupa ile ilişkileri, 1959yılında AET üyeliği için yaptığı başvuruyadayanmaktadır. 1963’te imzalanan AnkaraAnlaşması, Türkiye’ye Gümrük Birliği aşa-masına geçiş ve nihai olarak tam üyelik pers-pektifi sunmuştur. 1987’de AET’ye tam üyelikbaşvurusu yapan Türkiye, 1999 HelsinkiZirvesi’nde aday ülke statüsü kazanmıştır.2005 yılında tam üyelik müzakerelerininbaşlaması, ilişkilerde önemli bir dönemeçtir.Ancak müzakereler, siyasi anlaşmazlıklar,özellikle Kıbrıs sorunu ve Türkiye’nin içsiyasi yapısı nedeniyle kesintiye uğramıştır.Bu tarihsel süreç, Türkiye-AB ilişkilerindederin bir kökene ve karmaşık bir dinamiğeişaret eder. İlişkilerin tarihsel gelişimi, heriki tarafın da ortak bir Avrupa kimliği arayışınavurgu yapmaktadır.Vize Serbestisi Sürecinin Arka Planı2013 Geri Kabul Anlaşması ile Türkiye,Avrupa’ya yasa dışı göçü kontrol etmek ama-cıyla AB ile iş birliği yapma taahhüdündebulunmuştur. Bu anlaşmanın sonucunda,AB vize serbestisi sürecini başlatmıştır. Türkvatandaşlarının Schengen Bölgesi’ne vizesizseyahat edebilmesi için Türkiye’nin 72 kriteriyerine getirmesi gerekmektedir. Bu kriterler,biyometrik pasaport kullanımı, sınır güvenliği,insan hakları gibi çeşitli alanlarda AB stan-dartlarına uyumu gerektirmektedir. Türkiye,bu süreçte önemli adımlar atmış, ancakterörle mücadele yasası gibi bazı düzenle-meler AB’nin eleştirilerine yol açmıştır. Bubölüm, vize serbestisinin şartları ve Türki-ye’nin uyum çabaları üzerine kapsamlı biranaliz sunmaktadır.Vize Serbestisinin Ekonomik ve SosyalEtkileri Türkiye’nin AB ülkelerine yönelik vizesizseyahat hakkı kazanması, ekonomik büyüme,iş gücü hareketliliği, kültürel etkileşim vesosyal bütünleşme alanlarında önemli etkileryaratabilir. Vize serbestisi, Türkiye’nin ABile olan ticari ilişkilerinde yeni kapılar açarakher iki taraf için de uzun vadeli ekonomikve toplumsal kazanımlar sağlayabilir. Buanalizde, ekonomik büyüme, iş gücü dina-mikleri, kültürel etkileşim ve sosyal uyumgibi temel etkiler değerlendirilmektedir.1. Ekonomik Büyüme ve Ticaret HacmiVize serbestisi, Türk iş insanları için Avrupapazarına erişimi kolaylaştırarak, ikili ticaret

hacmini artırma potansiyeline sahiptir. Türkvatandaşlarının Schengen Bölgesi’ne vizesizseyahat edebilmesi, özellikle küçük ve ortaölçekli işletmelerin Avrupa’daki ticaret fır-satlarına daha hızlı erişmesini sağlayabilir.Türkiye’nin AB ile mevcut Gümrük Birliğianlaşması, iki taraf arasındaki ticaret ilişkilerinizaten olumlu etkilemiş durumda; vize ser-bestisi ise bu süreci bir adım ileriye taşıya-caktır. Özellikle, turizm sektörü açısındanTürkiye’ye olan talebin artması beklenmek-tedir. Türk vatandaşlarının AB ülkelerindeserbest dolaşımı, karşılıklı turizm faaliyetleriniartırabilir, bu da hizmet sektöründe istihdamartışına ve döviz gelirlerinde yükselmeyeyol açabilir. Örneğin, vizesiz seyahat ilebirlikte Avrupa’daki iş insanları Türkiye’yedaha kolay ulaşabileceği için doğrudan ya-bancı yatırım (FDI) oranlarında artış göz-lemlenebilir.2. İş Gücü Dinamikleri ve Akademik İşBirlikleri Vize serbestisi, Türkiye ve AB ara-sında iş gücü hareketliliğini kolaylaştırarak,Türk vatandaşlarının Avrupa’daki iş olanak-larına daha kolay erişimini sağlayabilir. Budurum, özellikle nitelikli iş gücü ve gençnüfus açısından önem taşımaktadır. Türkmühendisler, doktorlar, akademisyenler vediğer profesyoneller, AB ülkelerindeki bilgive tecrübe paylaşımını artırabilir. Avrupaülkelerinin bazı sektörlerde iş gücü açığı ol-duğu düşünüldüğünde, Türk iş gücü bu ek-siklikleri doldurarak AB ekonomisine katkıdabulunabilir. Ayrıca, vizesiz seyahat hakkı,Türk öğrenciler için Avrupa’da eğitim almave staj yapma imkanlarını genişletebilir.Erasmus gibi değişim programlarına katı-lımda artış yaşanması beklenirken, Türkakademik kurumları ve Avrupa’daki üniver-siteler arasında daha yoğun bir akademik işbirliği süreci gerçekleşebilir. Bu tür iş birlikleri,bilgi paylaşımı ve yenilikçi araştırma proje-lerinde Türkiye’nin etkinliğini artırabilir.3. Kültürel Etkileşim ve Toplumsal UyumaKatkı Vizesiz seyahat hakkı, Türk ve Avrupavatandaşları arasında kültürel etkileşimi ar-tırarak, toplumlar arasında karşılıklı anlayışıgüçlendirebilir. Kültürel etkileşim, her iki ta-rafın da önyargılarını azaltma ve kültürelfarklılıkları anlama yolunda olumlu etkileryaratabilir. Türk vatandaşlarının AB ülkele-rinde daha fazla zaman geçirme imkanı bul-ması, Türk kültürünün Avrupa toplumlarındadaha görünür hale gelmesine katkı sağlaya-bilir. Bu süreç, Türkiye’nin Avrupa kimliğiyle

daha uyumlu bir kültürel kimlik geliştirmesineyardımcı olabilir. Özellikle sanat, spor, gas-tronomi ve medya gibi alanlarda Türk kül-türünün Avrupa’ya daha yakından tanıtılması,AB vatandaşlarının Türkiye’ye olan ilgisiniartırabilir. Bu kültürel paylaşım, Türkiye-ABilişkilerini yalnızca ekonomik ve siyasi düz-lemde değil, toplumsal bir bağlamda da güç-lendirebilir.4. Sosyal Uyum ve Toplumsal EntegrasyonVize serbestisi, AB’de yaşayan Türk vatan-daşlarının sosyal uyum sürecini de olumluyönde etkileyebilir. Mevcut durumda AB’deyaşayan milyonlarca Türk, iş ve eğitim ama-cıyla Avrupa’ya seyahat etmek için vize iş-lemleriyle uğraşmak zorundadır. Vizesiz se-yahat hakkı, bu vatandaşların hem Türkiyehem de Avrupa ülkeleriyle bağlarını güç-lendirecek ve kendilerini daha entegre his-setmelerini sağlayacaktır. Ayrıca, vizesiz se-yahat ile Avrupa’ya yapılacak kısa süreli zi-yaretler, Türkiye’den Avrupa ülkelerine göçetme eğilimini de dengeleyebilir. Yani, insanlarAvrupa’da çalışmak veya yaşamak istedik-lerinde, vize işlemleri nedeniyle zorluk ya-şamak yerine daha kolay erişim sağladıkla-rında, kısa süreli seyahatlerle ihtiyaçlarınıkarşılayabilirler. Bu da, göçmen entegrasyonuüzerinde daha pozitif bir etki bırakabilir.5. Ekonomik Riskler ve Olası ZorluklarHer ne kadar vize serbestisi ekonomik vesosyal açıdan olumlu etkilere sahip olsa da,bazı ekonomik riskler de göz ardı edilme-melidir. Vizesiz seyahat, Türkiye’nin beyingöçü sorununu artırabilir; yüksek eğitimliTürk vatandaşları, daha iyi iş ve yaşam ko-şulları için AB ülkelerini tercih edebilir. Budurum, Türkiye’deki nitelikli iş gücününazalmasına ve bazı sektörlerde iş gücü açığıoluşmasına neden olabilir. Ayrıca, AB’nin içgüvenlik politikaları göz önünde bulundu-rulduğunda, vize serbestisi sürecinde heriki tarafın güvenlik ve yasadışı göç endişelerinikarşılaması gerekmektedir. Türkiye’nin özel-likle sınır güvenliği konusunda AB’nin bek-lentilerini karşılayarak, Avrupa’ya yasadışıgöçmen geçişini engelleme konusunda işbirliği yapması önemlidir. Bu tür iş birlikleri,Türkiye’nin ekonomik ve sosyal maliyetleriniartırabilir, bu nedenle vize serbestisi süreciuzun vadede dikkatle yönetilmelidir.SonuçTürkiye ile Avrupa Birliği (AB) arasındakiilişkiler, uzun bir tarihsel süreçten geçerekşekillenmiş ve giderek daha derinleşen biriş birliği sürecine evrilmiştir. 1959’da başlayanbu süreç, Türkiye’nin AB üyeliği için yaptığıbaşvuru ile temellenmiş olup, 1963’te imza-lanan Ankara Anlaşması ile ivme kazanmıştır.Türkiye’nin AB ile Gümrük Birliği kurmasıve tam üyelik başvuruları, özellikle 1987’dekibaşvuru ve 1999’daki adaylık süreci, ilişkilerintemel taşlarını oluşturmuştur. 2005 yılında

müzakerelerin başlaması ise, Türkiye’nin ABile olan ilişkilerinde kritik bir dönüm noktasıoluşturmuş ancak bu süreç, siyasi anlaşmaz-lıklar, özellikle Kıbrıs sorunu gibi engellernedeniyle zaman zaman kesintiye uğramıştır.Bu tarihsel gelişim, Türkiye ve AB arasındakiilişkilerin, yalnızca ticaret ve ekonomik işbirliği alanlarında değil, aynı zamanda siyasi,kültürel ve toplumsal düzeyde de şekillenençok katmanlı bir dinamiğe işaret etmektedir.Vize serbestisi süreci, Türkiye-AB ilişkilerindeson yıllarda gündemdeki en önemli başlık-lardan biri olmuştur. 2013 Geri Kabul An-laşması, Türkiye’nin Avrupa’ya yasa dışı göçlemücadele etme ve kontrol sağlama taahhü-düyle başlamış ve bu anlaşmanın ardındanvize serbestisi süreci başlatılmıştır. Türk va-tandaşlarının Schengen Bölgesi’ne vizesizseyahat edebilmesi için Türkiye’nin yerinegetirmesi gereken 72 kriter, AB ile Türkiyearasındaki ilişkilerin daha da güçlenmesinisağlayacak önemli bir adım olmuştur. Ancakbu süreç, sadece teknik değil, aynı zamandasiyasi, ekonomik ve sosyal boyutları olan birsürecin parçasıdır. Türkiye’nin bu kriterleriyerine getirme çabaları, bazı durumlarda içve dış siyasi dinamiklerden dolayı zorluklarlakarşılaşmış, özellikle güvenlik politikaları,terörle mücadele yasaları ve insan haklarıgibi konularda AB tarafından eleştiriler ya-pılmıştır. Bununla birlikte, vize serbestisisüreci Türkiye açısından büyük bir fırsatsunmaktadır. Ekonomik büyüme, ticaretinartması, iş gücü hareketliliği, kültürel etkileşimve sosyal uyum gibi birçok alanda potansiyelfaydalar yaratabilir. Vize serbestisinin eko-nomik etkileri, Türkiye ile AB arasındakiticaret ilişkilerini daha da derinleştirebilir.Özellikle Türk iş insanlarının, küçük ve ortaölçekli işletmelerin, Avrupa pazarına dahakolay erişimi, ikili ticaret hacmini artıracakve yeni iş fırsatları yaratacaktır. Ayrıca, turizmsektörü açısından da vizesiz seyahat, hemTürkiye’ye olan turist talebini artırabilir, hemde Avrupa’dan Türkiye’ye gelen yabancı turistsayısında artışa neden olabilir. Bu durum,döviz gelirlerinde yükselme, istihdam artışıve yerel ekonomilerin canlanması gibi olumlusonuçlar doğurabilir. İş gücü dinamikleri açı-sından da vize serbestisi önemli değişimlereyol açabilir. Türk vatandaşlarının, özelliklenitelikli iş gücünün Avrupa’daki iş olanaklarınadaha kolay erişebilmesi, hem Türkiye’nin işgücü ihracatını hem de AB ekonomisiningelişen sektörlerdeki açıklarını kapatmasınısağlayabilir. Türkiye’nin mühendis, doktor,akademisyen ve diğer profesyonel iş gücü,AB ülkelerinde daha etkin bir şekilde faaliyetgöstererek, her iki tarafın da bilgi birikimive deneyim paylaşımını artırabilir. Ayrıca,Türk öğrenciler için Erasmus gibi eğitim vedeğişim programlarına katılımda artış ya-şanması beklenebilir. Bu da, hem Türkiye’nineğitim altyapısını güçlendirecek hem de Türkakademik kurumları ile Avrupa’daki üniver-siteler arasında daha güçlü bir iş birliği süreciyaratacaktır. Kültürel etkileşim ve toplumsal

uyum da vize serbestisi sürecinin bir diğerönemli etkisi olacaktır. Türk vatandaşlarınınAB ülkelerinde daha fazla zaman geçirmeimkanı bulması, kültürel farkların daha iyianlaşılmasını ve önyargıların azalmasını sağ-layabilir. Türk kültürünün Avrupa’da dahagörünür hale gelmesi, sanattan gastronomiye,spordan medyaya kadar birçok alanda kar-şılıklı bir kültürel paylaşımı teşvik edebilir.Bu durum, Türkiye-AB ilişkilerinin yalnızcaekonomik değil, aynı zamanda toplumsaldüzeyde de daha güçlü bağlarla pekişmesineolanak tanıyacaktır. Toplumsal uyum ve en-tegrasyon açısından vize serbestisi, özellikleAB’de yaşayan Türk vatandaşları için önemlibir fırsat sunmaktadır. Bugüne kadar AB ül-kelerinde yaşayan milyonlarca Türk, vize iş-lemleri nedeniyle seyahat ve eğitim gibi fır-satlardan kısıtlı bir şekilde faydalanabiliyordu.Vizesiz seyahat, bu vatandaşların Türkiyeile Avrupa arasında daha güçlü bağlar kur-malarını sağlayacak ve kendilerini daha en-tegre hissetmelerine yardımcı olacaktır.Ayrıca, kısa süreli seyahat imkanı, göçmenentegrasyonunu daha olumlu bir şekilde et-kileyebilir. Göçmenlerin Avrupa’ya yerleşmekyerine, vizesiz seyahatle ihtiyaçlarını karşı-lamaları, uzun vadede göç dalgalarını den-geleyebilir ve toplumsal uyumun daha sağlıklıbir şekilde gerçekleşmesine katkı sağlayabilir.Bununla birlikte, vize serbestisi sürecininbazı potansiyel ekonomik ve sosyal risklertaşıdığı da göz ardı edilmemelidir. ÖzellikleTürkiye’deki nitelikli iş gücünün, daha iyiyaşam koşulları ve iş fırsatları için AB ülke-lerine göç etme eğiliminde artış yaşanabilir.Bu durum, Türkiye’nin beyin göçü sorununuderinleştirebilir ve bazı sektörlerde iş gücüaçığına neden olabilir. Ayrıca, Türkiye’ningüvenlik politikaları ve sınır güvenliği konu-larındaki AB beklentilerini karşılaması ge-rekliliği, Türkiye için ek maliyetler ve zorluklardoğurabilir. AB’nin iç güvenlik politikaları,yasadışı göç ve terörizmle mücadele alanın-daki endişeleri, vize serbestisi sürecinin düz-gün bir şekilde ilerleyebilmesi için dikkatleyönetilmesi gereken konulardır. Sonuç olarak,Türkiye-AB ilişkilerinde vize serbestisi, ikitarafın ortak çıkarları doğrultusunda eko-nomik, kültürel ve toplumsal düzeyde önemlikazanımlar sağlayabilecek bir adımdır. Ancaksürecin başarılı olabilmesi için her iki tarafında beklentilerini karşılaması, siyasi, ekonomikve güvenlik politikalarında sağlanan iş bir-liklerinin dikkatle yönetilmesi gerekmektedir.Türkiye’nin AB ile daha yakın bir entegrasyonsürecine girmesi, hem Türkiye’nin iç dina-miklerini güçlendirecek hem de Avrupa iledaha derin bir ortaklık kurulmasını sağla-yacaktır. Vize serbestisi süreci, sadece eko-nomik kazançlar sağlamakla kalmayacak,aynı zamanda kültürel bir yakınlaşma vetoplumsal uyum açısından da tarihi bir fırsatsunacaktır. Ancak, bu sürecin dikkatli bir şe-kilde yönetilmesi, uzun vadede sürdürülebilirve sağlıklı bir ilişki kurmak adına kritiköneme sahiptir.
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BEMBEYAZ gür saçları ve onu tamam
layan kırçıl sakalları vardı. 
Şahin gibi keskin bakışları insanın 

içine işlerdi. Güldüğünde dünyanın tüm 
güzellikleri gelir yanağına konardı âdeta. 

Dolambaçsız konuşurdu. Ne söylediği 
netti. Sözü uzatmaz kısa yoldan mer
amını en doğru kelime ve telaffuzla izah 
ederdi. 

Kısacası şiir gibi konuşurdu. Kendisi de 
öyleydi zaten. 

… 
TAKILIP çözemediğim bir husus vardı. 
Sözlerinin arasına arada bir gelip mis

afir olan “Anlamanın anlamı 
kalmadığında anladın beni” sitemi 
kimeydi? Ve niyeydi? 

Aklım bu göndermeye epeycedir takılı 
olmasına karşın henüz bir punduna ge
tirip soruya dönüştürememiştim. Başı 
kalabalık iken bunu yapmanın kabalık 

olacağı endişesi süreyi uzattı. 
En sonunda bir fırsat buldum ve 

soruyu hiç beklemeden yapıştırdım: 
“Kim anlamadı seni ve neden an

lamını kaybetti?” 
Bunu soran çok kişi olmuş ama onları 

bir şekilde dikkat dağıtarak geçiştirmiş. 
Aynı akıbete uğramamak için “Bana 

küçüklüğümde çengel sakızı derlerdi 
Baba Erenler” dediğimde tebessüm ed
erek “Anladım, kaçış yok, yollar tıkalı” 
dedi. 

… 
DELİCE sevmiş vaktiyle.  
Öyle böyle değil ama mecnun misali… 

Nereye baksa sevdiğinin cemali, ne işitse 
onun sesi… 

Dönse o, otursa o, uyusa rüyasında 
yine o… 

Sonunda vuslat etmişler ama kâfi 
gelmemiş… 

Sadece bedenlerin kavuşması ve aynı 
mekânı paylaşmaktan öteye geçe
memişler. 
İçinde bir ıstırap kalmış ve bu ukde 

büyüdükçe de büyümüş. 
Ayrı düşmüşler ardından kaçınılmaz 

olarak.  

Aradan yıllar geçtikten sonra bir tatil 
kasabasının sahilinde karşılaşmışlar. 
“Seni anladım ama geç oldu” demiş. 
Şair Yavuz Değirmenci’nin “Yaş O Yaş 

Değil” şiiri zuhur etmiş âdeta. 
Sevinçten mi, kederden mi nemlen

miş? / Gözler o gözler de; yaş o yaş değil.  
Güzelliğin bakışında demlenmiş / 

Bakış o bakış da; kaş o kaş değil 
Gülüşünle kalbe kement atardın / 

Yakalayıp gönlünce keyif çatardın 
Bir söz ile beni bana katardın / Diller o 

diller de; taş o taş değil 
Volkan gözlerinle dumandumandın / 

Hızlı geçen günler bitmez mi sandın  
Her gün sırma saçlarını tarardın / Eller 

o eller de; saç o saç değil 
DEĞİRMENCİ seni elden gizlerdim / 

Gece gündüz yollarını gözlerdim  
Peşin sıra endamını izlerdim / Gönül o 

gönül de; yaş o yaş değil 
… 
ŞİİRİ elleri titrek, boğazı düğümlü, göz

leri nemli bir vaziyette ezbere okuyunca 
elim ayağım buz kesti. 

Kısa süreli bir sessizlik sonrasında 
ancak kendime gelebildim. Gazetecilik 
dürtüme mâni olamayıp sualimi tekrar 

ettim: “Ne dedin de anlaşılmadın 
İmanım?” 

O günkü karşılaşmalarında eski sev
dalısı muhatabına söylediklerini aktardı 
tane tane. 

Yıldız dedim, ay dedim, güneş dedim, 
rüzgâr dedim, anlamadın. 

Kiraz dedim, vişne dedim, dut dedim, 
anlamadın. 

Namlu dediğim, mermi dedim, kirpik 
dedim, kaş dedim, anlamadın. 

Bakış dedim, göz dedim, gamze dedim, 
anlamadın. 

Saç dedim, zülüf dedim, alın dedim, 
yay dedim, ok dedim, anlamadın. 

Elif dedim, be dedim, heceledim al
fabeyi tek tek, anlamadın. 

Kabul dedim, rıza dedim, hoşnutluk 
dedim, saadet dedim, anlamadın. 

Kapı dedim, anahtar dedim, eşik 
dedim, anlamadın. 

Saz dedim, söz dedim, ozan dedim, 
âşık dedim, anlamadın. 

Neşe dedim, coşku dedim, zirve dedim, 
acı dedim, keder dedim, hazan dedim, 
anlamadın. 
İlgi dedim, bilgi dedim, hal dedim, tavır 

dedim, anlamadın. 

Ev değil yuva dedim, od dedim, oda 
yanmak dedim, anlamadın. 

Düşünce dedim, ince fikir dedim, bilinç 
dedim, anlamadın. 

Akıl dedim, kalp dedim, his dedim, an
lamadın. 

Yol dedim, yordam dedim, yolcu 
dedim, anlamadın. 

Varlığın varlığım olsun, ihtiyacım bu 
dedim, anlamadın. 

Dedim de dedim ama anlamadın. 
Ben senin ne zaman anlamadığını an

ladım işte o vakit muhabbet etmeyi 
sevdiğin kişiyle artık iki kelam ede
memek gurbettir dedim ve kendi yalnı
zlığıma hicret ettim. Yine de anlamadın. 

… 
TAKATİMİZ tükenmişti. 
Ötesini ne onun anlatmaya ne de 

benim dinlemeye tahammülümüz vardı. 
İşte hayat bazan böyledir. Yaşarken 

omuz veremediklerin muhabbetleri 
bakımından öldüklerinde onları 
omuzuna alıp kabristanına taşımak is
tersin. Ki, gönlün ferahlaya… 

Hey gidinin dünyası hey! 
Ya Selam! 
 

Uluslararası Enerji Ajansı (IEA), küresel petrol üretiminin ekimde önceki aya göre 
günlük yaklaşık 300 bin varil artarak 102 milyon 970 bin varile çıktığını bildirdi. 

UĞUR CANBOLAT

Anlamanın Anlamı 
Kalmadığında Anladın Beni

Ziraat Portföy'ün portföy  
büyüklüğü 1 trilyon lirayı aştı 

Doğu Karadeniz'in 10 
aylık somon ihracatı 

yüzde 19 arttı 

Küresel gıda ithalat faturası 
bu yıl yüzde 2,2 artışla  
2 trilyon doları aşacak 

Küresel petrol arzı ekimde 
günlük 300 bin varil arttı 

Doğu Karadeniz İhracatçılar Birliği Yönetim Kurulu Başkanı 
Saffet Kalyoncu, AA muhabirine, bu yılın 10 ayında bölgeden 
20 ülkeye 26 bin 382 ton Türk somonu ihraç edildiğini 
söyledi. 

 
İhracattan 158 milyon 432 bin 833 dolar gelir sağlandığını 

belirten Kalyoncu, ihracatın, 21 bin 890 ton karşılığı 133 mi
lyon 220 bin 467 dolar kazanılan geçen yılın aynı dönemine 
kıyasla miktarda yüzde 21, değerde de yüzde 19 arttığını kay
detti. 

 
Kalyoncu, Türk somonu ihracatında her dönem olduğu gibi 

bu dönem de Rusya Federasyonu'nun başı çektiğine işaret ed
erek, "Rusya Federasyonu, Beyaz Rusya ve Vietnam en fazla 
dış satım yapılan 3 ülke oldu. Bu dönem Rusya Federasy
onu'na 114 milyon 605 bin 775, Beyaz Rusya'ya 16 milyon 
257 bin 476 ve Vietnam'a da 13 milyon 425 bin 786 dolarlık 
somon ihraç edildi." dedi. 

 
Bölge ihracatının 96 milyon 78 bin 865 dolarının Trabzon'

dan gerçekleştirildiğine dikkati çeken Kalyoncu, "İlimizden bu 
dönem Rusya Federasyonu, Vietnam ve Beyaz Rusya başta 
olmak üzere 15 ülkeye somon ihraç edildi. Böylece Trabzon 
bölge ihracatının yüzde 61'ini sırtlanmış oldu." diye konuştu. 

 
Saffet Kalyoncu, Türk somonu ihracatını önemsediklerini, 

yılı ihracat artışı ile tamamlayacaklarına inandığını sözlerine 
ekledi.

Birleşmiş Milletler Gıda ve Tarım Örgütünün (FAO) Gıda 
Görünümü Raporu'na göre, bu yıl, kakao, kahve ve çay fiyat
larıyla meyve ve sebze ithalat maliyetlerinde artış görülüyor. 

 
Bu artışlar, küresel gıda ithalat faturasının bu yıl 2023'e 

göre yüzde 2,2 artışla 2 trilyon doları aşmasında etkili olacak. 
 
Bu yıl kakao, kahve ve çay ithalat harcamalarının yüzde 22,9 

artacağı öngörülürken, söz konusu ürünlerin fiyatlarındaki 
yükselişi hava koşulları ve lojistik sorunlar körüklüyor. 

 
Kakao fiyatları bu yıl son 10 yıllık ortalamanın neredeyse 4 

katına çıkarken, kahve fiyatları ikiye katlandı. Çay fiyatları ise 
uzun vadeli ortalamanın yüzde 15 üzerine çıktı.

IEA'nın ekim ayına ilişkin petrol 
piyasası raporuna göre, Petrol İhraç 
Eden Ülkeler Örgütünün (OPEC) ham 
petrol üretimi, ekimde önceki aya 
göre günlük 210 bin varil artarak 26 
milyon 970 bin varil oldu. 

 
Bu dönemde ham petrol dışındaki 

diğer konvansiyonel olmayan OPEC 
üretimi ise günlük 5 milyon 620 bin 
varil olarak kayıtlara geçti. Böylece 
OPEC'in toplam petrol üretimi, geçen 
ay günlük 32 milyon 600 bin varil 
olarak kaydedildi. Bu miktar, bir 
önceki ayki seviyenin günlük 220 bin 
varil üstünde gerçekleşti. 

 
OPEC dışı ülkelerin günlük petrol 

üretimi ise söz konusu dönemde gün
lük 80 bin varil artarak 70 milyon 370 
bin varil oldu. 

 
Böylece küresel petrol üretimi, 

ekimde önceki aya göre günlük yak
laşık 300 bin varil artarak 102 milyon 
970 bin varile çıktı. 

 

Rapora göre, küresel petrol üretimi, 
Libya'nın petrol üretiminin piyasaya 
geri dönmesi, OPEC+ grubunun 
gönüllü üretim kesintilerini aşamalı 
olarak sona erdirme kararını 
ertelemesi ve OPEC dışı üreticilerin 
2024 ve 2025'te üretimlerini sırasıyla 
günlük 1,5 milyon varil artırma kararı 
almasıyla yükseldi. 

 
Küresel petrol arzı tahmini 
IEA'ya göre, bu yıl küresel petrol 

arzının önceki yıla göre günlük 640 
bin varil artarak 102 milyon 910 bin 
varile ulaşması bekleniyor. 

 
Bu dönemde, OPEC+ grubu üreti

minin günlük 810 bin varil azalması 
beklenirken, OPEC+ grubu dışı üre
timde ise günlük 1 milyon 470 bin 
varil artış öngörülüyor. 

 
Gelecek yıl küresel petrol arzının, 

bu yıla kıyasla günlük 2 milyon 50 bin 
varil artarak yaklaşık 104 milyon 960 
bin varile çıkacağı tahmin ediliyor. 

 

Küresel petrol talebi tahmini 
Rapora göre, küresel petrol 

talebinin bu yıl günlük 920 bin varil 
artışla 102 milyon 800 bin varil se
viyesinde olması bekleniyor. IEA, 
geçen ayki raporunda küresel petrol 
talebinde günlük 862 bin varil artışı 
tahmin etmişti. 

 

Talebin, OECD ülkelerinde bu yıl 45 
milyon 650 bin varil, OECD dışı ülkel
erde ise 57 milyon 170 bin varil ola
cağı öngörülüyor. 

 
Küresel petrol talebinin gelecek yıl 

ise bu yıla kıyasla günlük 1 milyon 
varil artışla 103 milyon 800 bin varile 
ulaşacağı tahmin ediliyor.

Ziraat Portföy'den yapılan 
açıklamaya göre, yönetilen 
portföy büyüklüğü açısından 
sektörde lider konumda olan 
şirket, Ziraat Finans Grubu'
nun gücünü, portföy yönetim 
alanında da sürdürürken, son 
yıllarda önemli dönüşüm ve 
gelişime imza attı. 

 
Şubat 2019'da gerçekleşen 

kamu portföy yönetim şirket
lerinin Ziraat Portföy'e devri 
ile oluşan sinerji, şirketin 
dönüşümünde önemli rol oy
nadı. Kamu bankalarının 
geniş dağıtım ağı büyümenin 
bir diğer önemli faktörü oldu. 

 
Bu kapsamda Ziraat Port

föy'ün eylül ayı itibarıyla 
yönettiği portföy büyüklüğü 1 
trilyon lirayı aştı. 

 
Açıklamada görüşlerine yer 

verilen Ziraat Portföy Genel 
Müdürü Gökçen Yaman 
Akgün, şunları kaydetti: 

 
"2002'de başladığımız yol

culuğumuzda bugün, 
Türkiye'nin lider emeklilik 
şirketinin fonlarının büyük 
çoğunluğunu yönetmenin 
yanı sıra kurucusu olduğu
muz geniş yatırım fonu yel
pazesiyle sektöre yön 
vermekteyiz. 2024 yılı Ekim 
ayı itibarı ile emeklilik 
tarafında 230 milyar lirayı 

aşkın bir büyüklüğü ve aynı 
zamanda kurucusu ve yöneti
cisi olduğumuz 77 yatırım 
fonu ile 300 milyar lirayı aşan 
bir büyüklüğü yönetmek
teyiz. Öte yandan liderliğini 
yaptığımız Borsa Yatırım Fon
ları gibi yenilikçi ürünlerde 
aktif 12 Borsa Yatırım Fonu
muz ile yaklaşık 60 milyar li
ralık büyüklüğe ulaşmış 
durumdayız." 

 
Akgün, emeklilik ve yatırım 

fonlarının yanı sıra iddialı 
oldukları bir diğer alan olan 
portföy yönetimi hizmeti 
tarafında da büyüklük açısın
dan sektörde lider konumda 
olduklarını kaydederek, "Zi
raat Portföy olarak şeffaf ve 
ilkeli yönetim anlayışımızdan 
ödün vermeden, yatırım ve 
borsa yatırım fonlarında tem
atik, yenilikçi ürünler ile yolu
muza devam ederek 
gayrimenkul ve girişim ser
mayesi gibi alternatif ürün

lerde de sektörde yer almak
tayız." değerlendirmesinde 
bulundu. 

 
Güçlü ortakları ve içinde 

bulundukları köklü finansal 
çatının yanı sıra insan kay
nağı ve teknoloji adımlarının 
en önemli kazanımları 
olduğunu belirten Akgün, şu 
ifadeleri kullandı: 

 
"Ziraat Portföy olarak 

tecrübeli ve sektörü iyi 

tanıyan araştırma ve yatırım 
ekibimiz ile bireysel ve ku
rumsal yatırımcılarımızın 
ihtiyaçlarına cevap verecek 
farklı yatırım araçları ve 
stratejilerinden oluşan 
seçenekler sunabilmekteyiz. 
Yetkin kadromuz ve yeni nesil 
portföy yönetim stratejilerine 
uygun teknolojik adım
larımız, yatırımcılarımıza artı 
değer katacak stratejilerimiz 
de önemli destekleyicimiz ol
maya devam edecek."
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Belediyelerah bu belediyeler... Ankara büyükşe-hir Belediyesi Man-sur Yavaş ve ekibi-min 29 Ekim’dekikonserleri ve sanatçılara ödenen ücret-ler Türkiye gündemine oturdu Konu neydi kısa bir hatırlayalım...Ankara Büyükşehir MeclisindenAK Parti Grup Başkanvekili Nihat Yal-çın, Mansur Yavaş'ın 29 Ekim 2023 yı-lında Candan Erçetin konseri için 80Milyon TL ödendiğini ortaya çıkarttı veortalık karıştı. Ankara Büyükşehir Be-lediye Başkanı Mansur Yavaş, iddialarabaştan sessiz kalsa da geçen pazartesigünü sosyal medyasında basın toplan-tısı yapacağını ifade ettti ve bunu ger-çekleştirdi. Kendisi ödenen rakamlarıdoğrular şekilde açıkça belgeli bir şe-kilde kamuoyuna aynıtlatmsk amaçlıaçıklamalarda bulundu. Ve suçlular varsa da bunların ceza-landırılmasının istedi. Fakat adil olun-masıı diğer belediyeler bunların yapıl-masını doğru olacağını isteri ben ken-disine tek bu konuda hak verirtorımbütün belediyeler bu istismarlar oldu-ğunu duyuyor biliyoruz.Onların da bunlar gibi denetlenme-si gerektiği düşünüyorum.Ayrıca İçişleri Bakanlığı, Ankarabaşta olmak üzere İstanbul Büyükşe-hir Belediyesi Başkanı Ekrem İmamoğ-lu ve belediyesi inceleyeme aldığı ha-berleri gündeme bomba gibi düştü Ekrem İmamoğlu 29 Ekim’de mil-yonlarca insanların toplanmasındanrahatsız oluyorlar şekilden bence taliş-siz bir açıklamaya imza atmış oldu. Arkadaşlar faturaların şişirilmesisanatçı ödenmeyen gerçek rakamlarınkapılar arkasında pay edilmesi gibi iş-lerim hukuksuz olduğunu bizde biliyo-ruz belediyediele de ama buna gözyummak bir o kadar yaptığına ek gü-nah çıkarmaya eşit olarak görüyorum. Ekrem İmamoğlu bu soruşturmala-rın boş olduğunu ve tırıs gelir tırıs gi-der şekilinde açıklaması bir o kadarmanidar buluyorum. Ekrem İmamoğlukendisine ve Mansur yavaş itibar sui-kati yaptıklarını söylüyor. Ben diyorumki belediyenin imkanlarını halkın para-sını kim çarcur ediyorsa hesap sorul-malı bunun sağı solu olmamalı ortadabir gerçek varki 29 Ekim bahane edile-rek belediyele sanatçılara ciddi ücretrakamları ya göstermiş ya da ödemiş-tir. Bu doğru değil. Devletin denetimiolması ve yanlış yapanlardan halkınparasını çarçur edenlerden hesap sor-malı. Ne diyelim diğer belediyelerin so-ruşturması yakındır.
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MArdin Valiliği, il genelinde açık ve ka-palı yer toplantıları, yürüyüş, basın açıkla-ması, oturma eylemi gibi etkinliklerin 10gün süreyle yasaklandığını duyurdu. Valilik-ten yapılan açıklamada, Valilik ve kayma-kamlık makamlarının uygun göreceği etkin-likler haricindeki diğer programların 14-24Kasım'da yasaklandığı bildirildi. Açıklama-da, şunlar kaydedildi: "Cumhuriyetin temelnitelikleri, devletin ülkesi ve milleti ile bö-lünmez bütünlüğü, milli güvenlik, kamu dü-zeninin sağlanması, Anayasamızda ve ka-nunlarda öngörülen sınırlandırma ve ya-saklama şartlarını doğrudan ve açıkça oluş-turduğu değerlendirilen eylemler ile saldırıolaylarının önüne geçmek, terör eylemleri-nin ve suç işlenmesinin önlenmesi, başkala-rının hak ve özgürlüklerinin korunması,meydana gelebilecek olası provokasyonla-rın ve yaşanması muhtemel toplumsal olay-ların önlenmesi amacıyla açık alanlarda ya-pılmak istenilen toplanma, her türlü açıkhava toplantıları ve kapalı yer toplantıları,miting, yürüyüş, basın açıklaması, açlık gre-vi, oturma ve nöbet eylemi stant açma, ça-dır kurma, dron çekim faaliyetleri, anket ya-pılması, bildiri ve broşür dağıtılması, afiş vepankart asma ve benzeri her türlü eyleminyukarıda belirtilen eylem ve etkinliklere ka-tılmak amacıyla, diğer illerden geldiği anla-şılan şahıs ve araçların ilimiz sınırına giriş-leri, ilimizden hareket ettiği anlaşılan şahısve araçların il sınırlarımızdan çıkışları, ayrı-ca bu kapsamda, başka illerden gelerek be-lirtilen eylem ve etkinliklere katılmak mak-sadıyla ilimizden başka illere yapılacak ge-çişler için ilimiz güzergahının kullanılması-nın 2911 sayılı Toplantı ve Gösteri Yürüyüş-leri Kanunu’nun 17. ve 19. maddeleri ve5442 sayılı İl İdaresi Kanunu’nun 11. mad-desi hükümleri gereğince, Valilik ve Kayma-kamlık makamlarının uygun göreceği etkin-likler hariç olmak üzere, Mardin il sınırlarıiçerisinde 14 Kasım 2024 Perşembe günüsaat 07.00’den 24 Kasım 2024 saat 23.59’akadar 10 gün süre ile yasaklanmıştır." (AA)

SGk'den, Ankara Büyükşehir Be-lediyesi'nin prim borçları hakkındaaçıklama yapıldı. Kurum olarak, işçile-rin kazançlarından kesilerek SGK'yeyatırılması gereken primlerin tahsiledilmesinin, yasal bir zorunluluk ol-duğu, toplanan bu prim gelirleriyleemeklilerin aylıklarının ödendiği vevatandaşların sağlık hizmeti giderleri-nin karşılandığı belirtildi. SGK'nin, prim gelirlerini toplar-ken hiçbir kurum veya kişi ayrımıyapmadan tüm borçlulara karşı eşittutum sergilediği vurgulanan açıkla-mada, şunlar kaydedildi: "Dolayısıyla,SGK tarafından prim borçlarının ta-kip edilmesi süreci 'siyasi bir saldırı'olarak değerlendirilemez. Kurum ola-rak amacımız, birikmiş ve sürdürüle-mez bir seviyeye ulaşan prim borçla-rının tahsil edilmesidir. Gündeme ge-len Ankara Büyükşehir Belediyesi'ninSGK'ye olan prim borçları hakkındakamuoyuna açıklama yapma ihtiyacıdoğmuştur. Ankara Büyükşehir Bele-diyesi'nin SGK'ye olan borcu, son yediayda 4,5 milyar liradan 2024 Ağustosayı itibarıyla 8,4 milyar liraya, 2024Eylül ayı itibarıyla ise 8,8 milyar lirayayükselmiştir. Belediyenin 6183 sayılıKanun'un 48/A maddesine göreborçların tecili için yaptığı girişim, ka-nunda belirtilen şartları taşımamasınedeniyle kanunen geçersizdir. Sözkonusu madde, mali açıdan zor du-

rumda bulunan ve borcun vadesi biryılı geçmemiş durumda olan mükel-leflere istisnai olarak uygulanmaktaolup, bugüne kadar deprem bölgesibelediyeleri dahil hiçbir belediyeyebu madde çerçevesinde bir tecil işle-mi yapılmamıştır. 6183 sayılı Ka-nun'un 48. maddesi uyarınca tecilbaşvurusu yapabilmek için borcunyüzde 10'unun peşin olarak ödenme-si ve kalan borcun yüzde 50'si oranın-da teminat gösterilmesi şartı vardır."Ankara Büyükşehir Belediyesi ta-rafından teminat olarak gösterilengayrimenkullerde çok sayıda hacizbulunduğu için bu varlıkların kanu-nen geçerli teminat olamadığı aktarı-lan açıklamada, "Dolayısıyla bu işlemgeçersiz olmuş ve SGK Yönetim Kuru-lu'nda değerlendirilecek bir başvuru

halini dahi alamamıştır." bilgisine yerverildi. Açıklamada, kanuni şartlarınbilinmesine rağmen üzerinde haciz-ler olan gayrimenkullerin teminatolarak verilmesinin "iyi niyetli biryaklaşımdan uzak" olduğu değerlen-dirmesinde bulunuldu. Ankara Bü-yükşehir Belediye Başkanı tarafındandile getirilen SGK ile rızaen anlaşmayapıldığına dair iddianın ise gerçeğiyansıtmadığı belirtilen açıklamada,"Mevzuatımızda ve borçların ödenmeşekilleri arasında 'rızaen anlaşmaşekli' bulunmamaktadır. Kurumumuztarafından bu yönde bir anlaşma dayapılmamıştır. SGK olarak yasal so-rumluluğumuzu yerine getirmekle il-gili süreçlerin siyasi tartışmalarınodağına çekilmesinden üzüntü duy-maktayız." ifadeleri kullanıldı. (AA)
izMir’de 13 yaşında bir çocukAIDS nedeniyle hayatını kaybetti. HIVpozitif olduğu bile bilinmiyordu, sonevrede kemik erimesi nedeniyle has-taneye yatırıldığında artık çok geç ka-lınmıştı. Çocuklarda HIV pozitif vaka-larındaki artış dikkat çekici. Yalnızca

İstanbul Tıp Fakültesi’nde şu andaHIV pozitif nedeniyle takip edilen 100çocuk var. İstanbul Tıp Fakültesi Ço-cuk Enfeksiyonu Bilim Dalı BaşkanıProf. Dr. Ayper Somer, “Bizim eski yıl-larda böyle vakalarımız tek tüktü.Ama son 5-6 yıldır bu vakalarda artış
oldu.” açıklamasında bulundu. 100 va-kanın 20’sinin cinsel yolla bulaşanvaka olduğunu belirten Prof. Dr. So-mer, şu ana kadar 5 vakanın hayatınıkaybettiğini söyledi. Türkiye’de bilinen, teşhis koyulan250’ye yakın HIV pozitif çocuk var.

AnkArA Cumhuriyet Başsavcılığı,Ankara Büyükşehir Belediyesi'nin dü-zenlediği konserlerle ilgili gelen ihbarlarüzerine inceleme başlattı. Başsavcılık,Memurların Yargılanması Hakkında Ka-nun uyarınca İçişleri Bakanlığı TeftişKurulu’na müzekkere yazdı. Söz konusuihbarların değerlendirilerek, suç unsuruve şüpheli tespiti yapılması halinde du-rumun savcılığa bildirilmesi istendi.Savcılığın talebi üzerine iddialarıaraştırmak amacıyla İçişleri BakanlığıTeftiş Kurulu tarafından 2 müfettiş gö-revlendirildi. Müfettişlerin olayla ilgilihazırlayacağı rapor doğrultusunda so-ruşturma şekillenecek. Başsavcılığın, id-diaların ciddi bulunması halinde adli so-ruşturma başlatacağı öğrenildi. Konuyla ilgili Ankara Büyükşehir Be-lediye Başkanı Mansur Yavaş bir açıkla-ma yaptı. Sosyal medyadan paylaşımdabulunan Yavaş, "İçişleri Bakanlığı tara-fından konuyu incelemek üzere görev-lendirilen iki müfettişin 11 Kasım'dageldiğini söyledi. Yavaş, "incelemenindevam ettiğini, yeni bir durumun sözkonusu olmadığını" kaydetti. Yavaş, "Hesap verebilirlikte bizim üstümüzekimse yoktur. Sözümüzün arkasındayızsuçu olan varsa cezasını çekecektir. Aynıdavranışı tüm kamu ve belediyelerdende bekliyoruz." ifadelerini kullandı.Cumhuriyetin 101. yılı etkinliklerikapsamında sahne alan Ebru Güneş'eAnkara Büyükşehir Belediye tarafından69 milyon lira verildiği iddia edilince

tartışma başladı. Ankara BüyükşehirBelediye Başkanı Yavaş, açıklamalar ya-parak, iddianın araştırıldığını ve ödeme-nin durdurulduğunu söyledi. Daha son-ra ayrıntılı açıklama yapan Yavaş, kendi-sini şöyle savundu:"- Ebru Gündeş'in kendi muvafaka-tıyla açıklıyoruz, kaşe bedeli zaten belli,ekibiyle beraber ödenen para 4 milyon750 bin lira.- Bunun içerisinde Ebru Gündeşkaşe bedelini almıştır. Bunu da açıkla-mamızı istedi. Kalkıp böyle 'Bir sanatçı-ya konser için şu kadar para ödendi' ta-mamı algı operasyonudur.- Hak ediş ve genel kabul evraklarınagöre 44 milyon 937 bin lira olarak fatu-ralandırılmıştır. Kurulumda çalışan per-sonel 90 kişi. Tek tek bunların sigortagirişlerini, bordrolarını istedim. Ayrıcateknik, ses, ışık ve led ekranda çalışan56 kişi. 12 tır şehir dışından, 8 tır da An-kara'dan olmak üzere toplam 20 tırmalzemeyle kurulum yapılmıştır. Kuru-lum ve sökümde günlük çalışan sayısı146 kişi."
İBB HAKKINDA İNcelemeİstanbul Cumhuriyet Başsavcılığı,İBB nezdinde bir kısım etkinliklerle ilgi-li usulsüz harcama yapıldığı iddialarınınardından harekete geçti. Başsavcılık,usulsüz harcamayla kamu zararına yolaçılıp açılmadığının tespitine ilişkin İçiş-leri Bakanlığı müfettişleriyle koordineliolarak resen inceleme başlattı.

Beykoz Belediyesi'nin 3 konser or-ganizasyonu ile Beykoz 1908 AŞ'ninTuzlaspor'un haklarını satın alarak Bey-koz Anadolu Spor AŞ adıyla TFF 2.Lig'de oynama sürecinde usulsüz harca-ma yapıldığı iddialarına ilişkin, BeykozCumhuriyet Başsavcılığı tarafından in-celeme başlatıldı. Belediye tarafındanyaklaşık 20 milyon lira bedelle düzenle-nen 3 konser ile Beykoz Anadolu SporAŞ'nin TFF 2. Lig'de mücadele etme sü-recine ilişkin usulsüzlük iddialarının ka-muoyunda yer alması üzerine, savcılıkharekete geçti. Beykoz Cumhuriyet Baş-savcılığı, usulsüz harcama iddialarıyla il-gili kamu zararının doğup doğmadığı-nın tespiti için inceleme başlattı.

Ayrıca, İçişleri Bakanlığına yazı yazı-larak konuyla ilgili müfettiş görevlendi-rilmesi talebinde bulunuldu. Konuyailişkin açıklamalarda bulunan CHP Ge-nel Başkanı Özgür Özel, soruşturmaylabirlikte belediyelerin itibarsızlaştırmayaçalışıldığını dile getirdi. "Temel amaçCHP'ye oy verenleri cezalandırmak."diye konuşan Özel, "Kendi menfaatlerinimilletin menfaatleri üstünde görüyorlar.Belediyelerimiz hesap vermekten kaçanbelediyelerimiz değil." dedi.

Üç belediyeye
konser incelemesiAnkara Büyükşehir Belediyesi (ABB) ile İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB) ve Bey-koz Belediyesi'ne konser incelemesi başlatıldı. Ankara’daki incelemenin gerekçesi,69 milyon liralık konser harcaması yapıldığı iddiası olurken, İBB ile Beykoz Belediye-si'ne de yapılan bazı etkinliklerde usülsüz harcama iddiaları için inceleme başlatıldı 

SGK'den prim 
borçları açıklamasıSosyal Güvenlik Kurumu (SGK), Ankara Büyükşehir Belediyesi'nin prim borçlarınıntakip edilmesi sürecinin "siyasi bir saldırı" olarak değerlendirilemeyeceğini bildirdi

Suriye'ye yeni
harekat var mı?

Mardin'de toplantı 
ve gösteri yürüyüşü
10 gün yasaklandı

İzmir’de 13 yaşındaki çocuk AIDS’ten öldü

Milli Savunma Bakanlığı (MSB) Basın veHalkla İlişkiler Müşaviri Tuğamiral Zeki Ak-türk, Bakanlık'ta düzenlediği basın bilgilendir-me toplantısında, Suriye’nin kuzeyine yeni birkara harekatı yapılıp yapılmayacağına ilişkinsoruyu cevaplandırdı. Ülke ve sınır güvenliğiiçin operasyon ya da harekat yapmanın Türki-ye’nin en doğal hakkı olduğunu belirten Tuğ-amiral Zeki Aktürk, “Bu konuda ne lazımsa bu-güne kadar yaptık, bundan sonra da yaparız.Ülkemizi ve milletimizi tehdit eden terörünkaynağı nerede olursa olsun daha önce yaptı-ğımız gibi yine yeri ve zamanı gelince gerekenyapılır.” açıklamasında bulundu. (AA)
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Hayatta mevcut olan bir hususuninsan zihnindeki yansımaları ya da zi-hinsel faaliyetteki yeri dört bölümdenoluşur. Bu dört bölümü bir piramitin enaltı, yani zemini, bir üstü, onun bir üstüve en zirvesi diye bir sıralama şeklindeyerleştirirsek, en altta “veri”, onun birüstünde “bilgi”, onun bir üstünde “öğ-renmek” ve onun da üstünde yani zirve-de “idrak” yer alır. İdrak etmediğin bir şeyi öğrenmişoluyorsun ya da bilgi olarak zihnindetutmuş oluyorsun ya da zihninde veriolarak kalıyor. İdrak çok mühim bir faaliyettir. İdrak etmediğin hiçbir öğrenme, bil-gi ve veri sana fayda sağlamaz. Veri, bil-gi ve öğrenme, eğer idrak yoksa aynenşuna benzer. Bir çeşmenin yanına ulaşmışsın,çeşmeden oluk oluk buz gibi tertemizsu akıyor ve sen yalnızca bakıyor ve otertemiz buz gibi suyun ağzından içerigirmesini bekliyorsun. Halbuki o suyunağzından içeri girmesi için bakman yet-mez. Elini çeşmenin altına tutacaksın ve

avucuna doldurduğun suyu avuç avuçiçeceksin. Bunu yapmıyorsan ve çeşme-den akan suya bakıyorsan, sonsuza dekbaksan da ağzının içine o sular girmez.Suyu içmen için ya avuçlarını ya da bar-dak gibi bir nesneyi kullanacaksın. İşteçeşme bir veri, çeşmeden suyun akmasıbilgi, o çeşmeden suyun içilmesi gerek-tiği bir öğrenme ve avucunuzu ya da birbardağı çeşmeden akan suya uzatıp dao suyun içilmesi bir idraktir. Bu söylediklerimi anlamadın mı?Ancak idrak edersen anlarsın. Ben bu yazımda idraki ve idrakleriçinde ölümü anlatıyorum.Evet, idrakler içinde en mühimi“ölümü idraktir.” Ölümü idrak edeme-miş bir kişi neyi idrak etse de boştur.
“İdrakin zirvesi, ölümü idrak et-

mektir.” “Ölümü idrak” derken kastımız şu-dur: Niye yaşıyoruz? Niye ölüyoruz?Ölümden sonra nereye gidiyoruz? Ölümvarsa mutlaka bir sebebi var.  Çünküölüm boş yere olamaz. Ölüm boş yere

olsaydı “hayat da boş yere olurdu.” Hal-buki hayat çok muntazam ve boş yeredeğil. Herşey yerli yerinde. Herşey yerliyerindeyse ölüm de yerli yerindedir veplanın bir parçasıdır. Planının bir parça-sı ölüm ise diğer parçası dirilmedir. “Öy-leyse ölümden sonra dirilme var.”İşte, ölüme bakışımız böyle bir id-rakte olmalıdır.Gel gör ki ölüm, birçok kişinin zih-ninde bir veridir, ya da bilgidir, bir üstüöğrenmedir, ancak ölüm insanlar da id-rak noktasında değildir çoğunlukla. Ölümü idrak eden, “yemekten iç-mekten kesilir.”  “Ölümü idrak eden,
yaşamak için yer.” “Ölümü idrak ede-meyen, yemek için yaşar.”“Yaşamak için yemek ile yemek içinyaşamak” arasında dağlar kadar farkvardır. “Yaşamak için yemek ile yemek içinyaşamak” arasında yerden göğe kadarfark vardır. Sevgili Peygamberimiz Hazreti Mu-hammed aleyhisselatu vesselam’ın birHadis-i Şerif’i bizleri bir anda zirveye çı-karır: “Zevkleri bıçak gibi kesen ölü-
mü çok hatırlayın!” (Tirmizi, Zühd)Evet, bu Hadis-i Şerif bizi idraktezirveye çıkarır.İdrakte zirvede olan kişi hayatını gü-zellik ve doğruluk ile iyilik üzere kurar. 

İdrakte zirvede olan kişi mütevazıolur ve tevazu ile hareket eder, kibirlen-mez ve zulmetmez. Kibir içinde olan zalimler, gaddar Fi-ravunlar, alçak Nemrutlar, zengin Ka-runlar hep “ölümü unuttukları” için za-lim olmuşlardır. 
Ölümü sen ne kadar unutursan

unut, ölüm seni unutmaz. Ölüm gelir
seni bulur. Ölümü bigane kalan zavallılar, ölü-mü gözardı eden ahmaklar aynı birdeve kuşu gibidir. Avcıdan kaçan deve
kuşu kafasını kuma gömer, ancak
tüm vücudu dışarıdadır. Ey zavallı insan deve kuşu gibi olma.Akıllı ol.Gelin hep birlikte şu Ayet-i kerimeüzerinde tefekkür ederek ölümü idraküzere mesafe katedelim.“Ey iman edenler! Mallarınız ve ço-cuklarınız sizi Allah’ı anmaktan alıkoy-masın. Kim bunu yaparsa, işte onlar zi-yana uğrayanlardır. Herhangi birinizeölüm gelip de: ‘Rabbim, ne olur, ölümü-mü biraz geciktirsen de sadaka veripiyilik edenlerden olsam!’ demedenönce, size verdiğimiz rızıktan harcayın.Allah eceli gelen bir kimseyi geri bırak-maz. Allah bütün yaptıklarınızdan ha-berdârdır.” (Münâfikûn sûresi, 9-11)

İnsanoğlunun bu Dünya’da mal
mülk hırsı “ölümü unutturuyor” ve
ölümü unutmak kötülüğe götürüyor. 

Halbuki Ahirette insanoğlu, eğer ce-hennemi haketmişse bu Dünya kadarbir Dünya daha kendisinin olsa, onu ve-rip de o azaptan kurtulmak isteyecektir. Evet, zihinlerimiz bir zirve Ayet-i ke-rimeyi yine dikkatlerinize sunuyorum. “Yeryüzünde ne varsa hepsi ve on-larla beraber de daha bir misli, zulme-denlerin olsa kıyamet günü, azabın kö-tülüğünü giderip kurtulmak için elbettebağışlarlardı; ve o gün, onların hiç he-saplamadıkları şeyler, Allah tarafındankarşılarına çıkarılıverecek.” (Zümer Su-resi, 47)
Bu bakış açısıyla diyorum ki “ölü-

mü idrak zirvedir. Ondan gayrısı zır-
vadır.”Ve bunu bir de şiirle ifade ediyorum. 

ZİrVe Ve ZIrVaÖmür bir mühlettir, dolacak.Hayat bir merdivendir, gülüm.İnsan bir ağaçtır, solacak.En zirvede bekler, ölüm.Ölümdür tek gerçek, tek zirve.Azrail'e her an, her an hazır ol.Onun dışında her şey zırva.İşte bu şuurla, gel huzur bul.Ne ağaç, ne insan kurtulur.Her ikisi feleğin çarkında.Gün gelir bir divan kurulur.Acaba kim bunun farkında?Düşer yapraklar yere, bir bir.Güzün son demleridir artık.Düşer gönüllere bir şiir.Sözün son demleridir artık.

AHMET SANDAL
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ÖLÜMÜ İDRAK /
İDRAKİN ZİRVESİ

aBD’De 5 Kasım’da gerçekleşen se-çimlerin ardından seçilen DonaldTrump’ın, göreve geldiğinde dış politikaaçısından hangi kararları alacağı, Afga-nistan’da olduğu gibi askerlerini nere-den geri çekeceği merak konusu olur-ken, özellikle Ege ve Akdeniz’de Ameri-kan üslerinin artması dikkat çekiyor. Ni-tekim Trump’ın ilk başkanlık dönemin-de silah ambargosunun kaldırılmasıylabaşlayan, Başkan Joe Biden dönemindede askeri iş birliği anlaşmasıyla genişle-yen ABD-Güney Kıbrıs Rum Yönetimiilişkileri çerçevesinde, Amerikan güçle-rinin Ada’daki yığınağı hız kesmedensürüyor. Hatırlanacağı üzere, ABD yöne-timi, Rusya’nın Ukrayna’ya yönelik sal-dırılarını başlatmasını fırsat bilerek, Yu-nanistan’daki üslerini ve varlığını artır-mıştı. Özellikle Dedeağaç’taki yığınağı,“Ukrayna’ya gönderilecek teçhizat içinsevkiyat noktası” olarak açıklayanABD’nin, bunun dışında da Atina’nınkendisine tahsis ettiği bazı üslere yer-leştiği haberleri yer almıştı.İsrail’in Gazze ve Lübnan’a saldırılarısırasında da Rum Kesimi’ne fiilen yerle-şen, hatta bazı tahliye ve yardım operas-yonlarını da buradan yürüten ABD, şim-di de Ada’da kendisine başka üsler edin-di. Son olarak Rum basınında çıkan ha-

berlerde, ABD ordusunun, Rum Kesi-mi’nin Lefkoşe dışında Larnaka, Baf veLimasol kentlerine adeta yerleştiği, bu-rada tüm üslerde varlığını artırdığı kay-dedildi. Rum medyasında yayımlananuydu görüntülerinde, Larnaka havaala-nında C-130 nakliye uçağı, CH-47 Chi-nook ve Bell UH-1 nakliye helikopterle-rinin yanı sıra, Baf’ta bulunan AndreasPapandreu Hava Üssü’nde dikey inişkalkış yapabilen V-22 nakliye uçaklarıdikkat çekiyor. “Simerini” gazetesi, man-şetten “Kıbrıs ABD’nin ve NATO’nunÜssü” başlığıyla verdiği haberinde, eskibir Türk köyü olan Mari’deki Evangelos

Florakis Deniz Üssü’nün yanına kurulanhelikopter üssünün yapım çalışmasındayer alan ABD askeri araç gereçlere yerverdi. Bu limana büyük gemilerin yana-şamadığı, bu yüzden de Rumların lima-nı genişletme kararı aldığı da bildirildi.Bu arada Rum Yönetimi Lideri Ni-kos Hristodulidis, devlet radyosunaverdiği söyleşide, ABD’lilerin GüneyKıbrıs’ta sürekli varlık gösterip göster-meyeceği sorusuna, “ABD’nin Kıbrıs’tasürekli varlığını da, Avrupa devletinin(Fransa) sürekli varlık göstermesini degöz ardı etmiyorum” yanıtını verdi.Hristodulidis, başka bir soru üzerine

Mari’deki üste Fransız askeri varlığınıkabul ederek, Rum Savunma Bakanı Va-silis Palmas’ın bu nedenle Fransa’yı zi-yaret ettiğini dile getirdi. Rum muhale-fetiyse, bu yakınlaşmayı eleştiriyor. Aşı-rı solcu AKEL’e yakın “Haravgi” gazete-si, Güney Kıbrıs’ın ABD güdümüne gir-mekte olduğunu savunarak, “ABD’ninvagonuna bağlandık... Bu bizi bilinme-yen sulara götürür” ifadelerini kullandı.Türkiye karşıtlığıyla bilinen eski Penta-gon yetkilisi Michael Rubin’in, geçtiği-miz günlerde “National Interest” içinkaleme aldığı analizi, zamanlama açı-sından manidar ve dikkat çekici. Yakla-şık bir hafta önce yayımlanan analizde,Birleşik Krallık’ın Ada’dan çekilmesini,İngiltere’nin Akrotiri ve Dikelya üsleriniABD’ye devrederek, Kıbrıs’taki sömür-ge varlığını sona erdirmesi gerektiğinisavunan Rubin, ABD’nin Kıbrıs’taki buüsleri kiralayarak hem Doğu Akde-niz’deki varlığını güçlendirebileceğinihem de Kıbrıs-ABD ilişkilerini derinleş-tirebileceğini öne sürdü. Rubin’e göre, bu gelişmeler Kıbrıs’ınsömürge geçmişinden tamamen kurtul-masına yardımcı olurken, Türkiye’ninAda’daki etkisi ve Kuzey Kıbrıs’taki du-rum da uluslararası toplumun günde-minde kalmaya devam edecek.

ABD adım adım yerleşti! ABD, Ukrayna savaşı döneminde Yunanistan’daki üslerinin sayısını artırırken, İsrail’inGazze ve Lübnan’a saldırıları sırasında da Rum Kesimi’ne fiilen yerleşti. Gazze’de uy-gulanan soykırımı destekleyen ABD, Ege’nin yanı sıra Akdeniz’de de ciddi bir alan açtı

İsraİllİ yazar Michael B., Haaretzgazetesinde yayımlanan makalesinde,soykırım yapmak için bir ulusu tamamenyok etmenin gerekmediğini savunanlarakatıldığını belirtti. "Soykırım" terimini or-taya atan kişinin, Polonyalı hukukçu Rap-hael Lemkin olduğunu hatırlatan yazar,Lemkin'in bu suçu uluslararası hukukatanıtmak ve özel bir statü kazandırmakiçin yorulmadan çalıştığını belirtti.Michael, Lemkin'in çabaları sayesin-de, soykırımı engellemeyi ve faillerini ce-zalandırmayı amaçlayan uluslararası birsözleşmenin oluşturulduğunu belirtti. Busözleşme, bir devletin veya toplumunsoykırım sayılacak eylemlerini içeren birliste sunuyor. Michael, sözleşmenin ikincimaddesinin soykırımı tanımlayan beş ey-lemi sıraladığını ve İsrail’in Gazze’de soy-kırım işleyip işlemediğini belirlemek içinbu kriterlerin "kelime kelime" incelenme-si gerektiğini ifade etti. Yazar, maddenin"A" bendinde belirtilen "bir grubun üyele-rini öldürme" kriterini İsrail’in "kolaylık-

la" karşıladığını savundu. Soykırım sayı-lacak bir ölü sayısı belirtilmese de, 43 binkişinin öldürülmesinin bu tanıma uygunolduğunu düşünüyor.Michael ayrıca, İsrail’in madde "2-B"yi de "başarıyla" yerine getirdiğini ifa-de etti. Bu bent, "bir gruba ciddi fizikselveya zihinsel zarar verme" durumunuiçeriyor. Yazar, Gazze’nin gece gündüzbombalandığını, yüzlerce uzvun kesildi-ğini, on binlerce çocuğun ve ebeveynleri-nin hayatlarının yıkıldığını, fiziksel ve zi-hinsel olarak hasar gördüklerini belirtti.Soykırım sayılan beş eylemden biri de"bir grubu, fiziksel olarak tamamen veyakısmen yok etmeyi amaçlayan yaşam ko-şullarına kasten maruz bırakmak" olarakbelirtilen "2-C" bendidir. Michael, insanla-rı açlığa ve susuzluğa mahkum etmek, in-sani yardımların ulaşımını geciktirmek,sistematik olarak konutları, ibadet yerleri-ni ve okulları yıkmak ve yerle bir edilenRafah şehrini buna örnek olarak gösteri-yor. Gazze’de neredeyse tüm hastanelerin,

yeni doğan servisleri ve doğum odaları dadahil olmak üzere yok edildiğini, tıbbimalzeme taşıyan kargoların engellendiği-ni ve sağlık ekiplerinin öldürüldüğünü be-lirten yazar, bunların "bir grubun çocuksahibi olmasını engellemeye yönelik ted-birler" maddesine dahil edilebileceğini sa-vundu. Michael, İsrail’in soykırım kapsa-mındaki beş eylemden yapmadığı tek şe-yin, "çocukları zorla bir gruptan başka birgruba aktarma" olduğunu ifade etti. Yazar,"masum görünmeye çalışmanın" bir sa-vunma olarak kabul edilmeyeceğini belir-terek, "Kimse tüm bunları iyi niyetle ya dayalnızca kendimizi savunmak için yaptığı-mıza inanmayacak. Kamuya gösterilenüzüntü de bu kez işe yaramayacak" dedi.Michael, uluslararası mahkemelerce İsrailhükümetindeki bazı bakanlara yönelik tu-tuklama kararlarının çıkmasının kendisinikaygılandırdığını ve bu durumun, onlarınyurt dışına seyahat etmelerini engellediği-ni belirtti. Bu durumu, "ölümden daha acıbir ceza" olarak değerlendirdi.

Terör ördusunun eylemleri soykırımı karşılıyorHaaretz gazetesi yazarı Michael B., İsrail’in Gazze’deki eylemlerini uluslararası soykırım kriterleri üzerinden değerlendirdi. Yazar, İsrail’in soykırım tanımında yeralan beş eylemden dördünü karşıladığını savunarak, 'Bu eylemler, Gazze’de işlenen suçların soykırım kapsamına alınabileceğini gösteriyor' dedi. Uluslararası tu-tuklama kararlarının gündeme gelmesinin İsrailli yetkilileri endişelendirdiğini belirten yazar, bu durumun ölümden bile daha ağır bir ceza olabileceğini öne sürdü

İsraİl Savunma Bakanı İsrael Katz ya-zılı bir açıklama yaparak Lübnan'da ateş-kese kapıyı kapattı. Yoav Gallant'ın görev-den alınması ve kendisinden boşalan kol-tuğa Katz'ın getirilmesiyle İsrail DışişleriBakanı olarak atanan Gideon Saar, dünyaptığı açıklamada, ateşkes konusunda'ilerleme kaydedildiğini' söylerken, Savun-ma Bakanı Katz, "Lübnan'da ateşkes olma-yacak" açıklamasını yaptı. Katz, sosyalmedya platformu X hesabından yaptığıpaylaşımda, askeri yetkililerle dün bir ara-ya geldiğini ve Lübnan'a ilişkin politikala-rını vurguladığını ifade ederek, "Lüb-nan'da ateşkes olmayacak, ara da olmaya-cak" dedi. 'Saldırı faaliyetlerinin' sürmesigerektiğini savunan Katz, saldırılarda ateş-kes ya da ara olmayacağını vurgulayarak,"Savaşın tüm hedefleri gerçekleşene kadarHizbullah'ı tüm gücümüzle vurmaya de-vam edeceğiz. İsrail, terörü engelleme hak-kını güvence altına almayan, Lübnan'dakisavaşın hedeflerini karşılamayan, Hizbul-lah'ı silahsızlandırılmasını ve Litani Neh-ri'nin ötesine çekilmesini öngörmeyen vekuzeyde yaşayanların güvenli bir şekildeevlerine dönmelerini sağlamayan hiçbirdüzenlemeyi kabul etmeyecektir" dedi. 

Katz: Lübnan'da
ateşkes yok
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DÜZCE Milli Eğitim Müdürlü-
ğünce hayata geçirilen "Sevgi Say-
gı Köprüsü" projesi kapsamında 
ortaokul öğrencileri, hasat aşama-
sına kadar inceledikleri "mucize 
bitki", "Altın Baharat" safran ile 
tıbbi ve aromatik bitkileri yerinde 
tanıma imkanı buluyor. 

Bu yıl Milli Eğitim Bakanlığınca 
"Köklerden Geleceğe" düsturuyla 
başlatılan "Türkiye Yüzyılı Maarif 
Modeli"ne entegre edilen projeyle, 
çocukların toprağı ve üretimi sev-
mesi, doğayı sevip toprağa dokun-
masını sağlamak amacıyla İl Milli 
Eğitim Müdürlüğü tarafından 
"Sevgi Saygı Köprüsü" etkinliği 
başlatıldı. 

Projede ilk ve ortaokul düze-
yindeki çocuklar, tıbbi ve aromatik 
bitkilerin yanında geleneksek ta-
rım, ata tohumu ve yetiştirilmesi 
gibi konuları arazide toprağa do-
kunarak öğreniyor. 

Bu kapsamda Kaynaşlı ilçesin-
de girişimci Selami Gündoğdu ta-
rafından yetiştirilen safranı tanı-
yan çocuklar, bitkinin ekiminden 
hasadına kadar her aşamasını de-
neyimleme fırsatı buluyor. 

Bugüne kadar kent merkezin-
deki okullardan yaklaşık 5 bin öğ-
rencinin lavanta, kekik, yaban 
mersini, domates, biber, hünnap 
gibi ürünlere ilişkin tarlalarda uy-
gulamalı eğitim aldığı projede, il-
çelerdeki okullar da dahil olmak 
üzere 15 bin öğrencinin üretim 
sürecine dahil edilmesi planlanı-
yor. 

"Bizim kökümüz tarıma da‐
yanıyor" 
İl Milli Eğitim Müdürlüğü AR-

GE Birimi görevlisi ve proje so-
rumlusu Özge Çeltik, AA muhabiri-
ne, çocukların tarımla ve toprağa 
dokunarak büyümesinin, emeği 
görüp emeğe saygı göstermesinin 
çok önemli olduğunu dile getirdi. 

Proje kapsamında safranın bu-
güne uzanan tarihini anlatıp, ço-
cukların hasat yapmasını sağladık-
larını aktaran Çeltik, "Çocukları-
mızın, toprağın ne kadar değerli 
olduğunu, toprağa saygı duyup 
sevgi gösterdiğimizde bize ne gibi 
mucizeler verdiğini öğrenmelerini 
ve bu bitkileri tanımalarını iste-
dik." dedi. 

Çeltik, "Türkiye Yüzyılı Maarif 
Modeli" kapsamında başlatılan 
projede "Köklerden Geleceğe" düs-
turuyla çocukların köklerine bağlı 
kalmalarını sağlamaya çalıştıkları-
nı vurguladı. 

Çocukları beceri ve zanaat atöl-
yelerinde bir araya getirdiklerin-
den bahseden Çeltik, şöyle devam 
etti: 

"Bizim kökümüz tarıma dayanı-
yor. Tarım bir milletin en önemli 
değerlerinden. Küçük yaşlarda ka-
zanılan davranışlar da ömür boyu 
devam ediyor ve alışkanlık haline 
geliyor. Biz bunları yaparken ço-
cuklarımıza da kök değerlerimize 
sahip çıkmayı öğretmeyi hedefli-
yoruz. Burada da 'Sevgi Saygı Köp-
rüsü' adı altında toprağı sevelim, 
saygı gösterelim anlayışıyla çalış-
ma gerçekleştiriyoruz." 

Projeye katılan ilköğretim öğ-
rencisi 9 yaşındaki Ecrin Adar, ilk 
defa safran bitkisi gördüğünü ve 
kokusunu sürekli merak ettiğini, 
bu deneyimden ötürü çok mutlu 
olduğunu söyledi. 

Safran üreticisi Selami Gündoğ-
du da çocukların tarlasına gelip 
hasat yapmalarından dolayı çok 
mutlu olduğunu dile getirerek, 
"Artık biz belirli yaşlara ulaştık 
ama çocuklarımız bu değerli ürü-
nü erken yaşta tanımaları bana 
ayrı mutluluk verdi. Çünkü bu al-
tın baharat. Bu üründe İran'ı geçe-
bilirsek ne mutlu bize. Geleceğimi-
ze örnek olabiliyorsak, liderlik ya-
pabiliyorsak ne mutlu bize." ifade-
lerini kullandı.

Düzce'de öğrenciler 
tıbbi ve aromatik 

bitki yetiştiriciliğini 
yerinde öğreniyor 

Böbrek nakli olan genç hastane 
odasında saz çalıp söylediği  

türkülerle doktorlara teşekkür etti 
BİSMİL'DE müzisyenlik yapan 

Gezer'e yaklaşık 4 yıl önce böb-
rek yetmezliği teşhisi konuldu. 
Bir süre tedavi gören Gezer'e 
böbrek nakli olması gerektiği be-
lirtildi. 

Gazi Yaşargil Eğitim ve Araştır-
ma Hastanesi Organ Nakli Merke-
zine başvuran ve donör arayışına 
giren Gezer'e annesi böbreğini 
bağışlamak istedi. 

Dokularının uyması üzerine 
Gazi Yaşargil Eğitim ve Araştırma 
Hastanesi'nde gerçekleştirilen 
cerrahi müdahale ile annesinden 
alınan böbrek Gezer'e nakledildi. 

Nakil ile sağlığına kavuşan Ge-
zer, kendisini hayata bağlayan 
doktorlara teşekkür etmek adına 
ailesinden bağlamasını hastaneye 
getirmelerini istedi. 

Gezer, hastane odasında ken-
disini ameliyat eden doktorlara 
ve sağlık ekibine mini bir konser 
vererek teşekkür etti. 

"İyi ki doktorlar var" 
Evli ve iki çocuk babası Azad 

Gezer, AA muhabirine, 4 senelik 
tedavi sürecinde böbreklerinin 
günden güne işlevini yitirdiğini 
belirterek, annesinin bağışladığı 
böbrek sayesinde naklin gerçek-
leştiğini söyledi. 

"Annem sağ olsun böbreğini 
verdi ve beni hayata bağladı. Ona 
sonsuz teşekkür ediyorum." diyen 
Gezer, tedavi sürecinde doktorla-
rın ve sağlık ekibinin kendisiyle 
yakından ilgilendiğini ifade etti. 

Gezer, naklin başarıyla gerçek-
leştiğini anlatarak, "İyi ki doktor-
lar var. Doktorlar beni hayata 
bağladılar. Onlara sonsuz teşek-
kür ediyorum. Sazımı getirdim, 
onları mutlu etmek istedim. Onla-
ra şarkı söylüyorum, moral veri-

yorum." dedi. 
"Azad'ın saz çalışından etki‐

lendik, motivasyonumuz arttı" 
Gazi Yaşargil Eğitim ve Araştır-

ma Hastanesi Organ Nakli Merke-
zi Müdürü Doç. Dr. Ramazan Da-
nış, hastanelerine başvuran Azad 
Gezer'e her iki böbreğinin de işl-
evini yitirmesi nedeniyle "son dö-
nem böbrek yetmezliği" tanısı ko-
nulduğunu söyledi. 

Danış, son dönem böbrek yet-
mezliğinde en iyi tedavi yöntemi-
nin organ nakli olduğunu belirte-
rek, annesinin böbreğinin de 
uyumlu olması sayesinde nakli 
gerçekleştirdiklerini dile getirdi. 

Gezer'in sağlık durumunun iyi 
olduğunu anlatan Danış, doktor-
lar için en büyük mutluluğun has-

tasının iyileşmesi olduğunu vur-
guladı. Hastalarının yaşadığı mut-
luluğu saz çalarak, türkü söyleye-
rek kendilerine gösterdiğini akta-
ran Danış, "Azad'ın saz çalışından 
etkilendik, motivasyonumuz art-
tı." ifadesini kullandı. Danış, or-
gan naklinin önemine dikkati çe-
kerek, "Maalesef Türkiye'de or-
gan bağışı dramatik bir şekilde 
çok az. Azad'ın vesilesiyle çağrım 
şudur, organlarınızı bağışlayın. 
Bu hastalık umarım kapınızı çal-
maz." dedi. Cerrahi müdahaleyi 
gerçekleştiren doktorlardan Ge-
nel Cerrahi Uzmanı Prof. Dr. Nu-
rettin Ay da yıllardır takip ettikle-
ri Azad Gezer'in sağlığına kavuş-
masından mutluluk duyduklarını 
söyledi. Ay, organ naklinin önemi-

ne değinerek, şöyle konuştu: 
"Yoğun bakımda beyin ölümü 

gerçekleşmiş hasta yakınlarından 
talebimiz organlarını bağışlama-
larıdır. Her bir beyin ölümü yak-
laşık 6 kişinin, bazı durumlarda 8 
kişinin hayatının değişmesine se-
bep olmakta, buna imkan tanı-
maktadır. Azad'a ne yazık ki ka-
davradan organ temini sağlaya-
madık. Bu nedenle 8 çocuğu olan 
annesinden böbrek nakli yaptık. 
Azad şanslı hastalarımızdan çün-
kü dokusu uyan annesi vardı." 

Azad'ın kendilerine konser 
vermesinden duydukları memnu-
niyeti dile getiren Ay, hastanede 
konservatuvar mezunu doktorla-
rın da kendisine konser sırasında 
ritim tuttuğunu belirtti.

Adana'da beyin ölümü gerçekleşen kişinin 
organı karaciğer hastasına umut oldu 

Tekirdağ sonbaharda da yerli 
ve yabancı turistleri ağırlıyor 
TEKİRDAĞ sonbaharda yürüyüş, 

yamaç paraşütü ve ATV turu yap-
mak isteyen yerli ve yabancı turist-
lerin ilgisini çekiyor. 

Saray ve Şarköy ilçelerinde son-
baharın gelişiyle ormanlar ve yürü-
yüş parkurları, yeşilin yanı sıra tu-
runcu, sarı ve kırmızının farklı ton-
larına büründü. 

Ekstrem spor tutkunları, Marma-
ra Denizi'nin mavisi ve Ganos Dağı 
eteklerindeki ormanların sunduğu 
eşsiz güzellikleri hem paraşüt uçuşu 
ile hem de ATV turlarıyla yakından 
görme fırsatı yakalıyor. 
İl Kültür ve Turizm Müdürü Ah-

met Hacıoğlu, AA muhabirine, Te-
kirdağ'ın her mevsim turizm için 
tercih edildiğini söyledi. 

Özellikle İstanbul ve çevre iller-
den gelenlerin sonbaharda orman-
larda doğa ile iç içe vakit geçirdiğini 
ifade eden Hacıoğlu, "Her şey biter 
ama Tekirdağ'da turizm asla bitmez. 
Tekirdağ'ın iklimi her zaman turiz-

me elverişli. Tekirdağ her mevsim 
ziyaretçilere farklı aktivite imkanı 
sunuyor. Her şeyden bir parça var 
burada. Deniz sezonu bitmese başka 
aktiviteler hala burada yapılmaya 
devam ediyor." dedi. 

Hacıoğlu, sonbaharın bütün gü-
zelliklerinin ormanlarda görüldüğü-
nü dile getirerek, özellikle hafta 
sonları ziyaretçilerin kente yoğun 
ilgi gösterdiğini aktardı. 

Doğayla iç içe olmak isteyenlerin 
fazla uzağa gitmeye gerek kalmadan 
hasretlerini, Tekirdağ ile giderdikle-
rini belirten Hacıoğlu, şöyle konuş-
tu: 

"Ormanlarda bütün renkleri gör-
mek mümkün, yamaç paraşütü, ATV 
turları devam ediyor. Yelken yap-
mak isteyenler için yelken yapma 
fırsatı sürüyor. Ormanlarda yürüyüş 
turları devam ediyor. Tekirdağ'a 
olan ilgi sonbaharda da sürüyor. Her 
mevsim en iyi şekilde misafirlerimi-
zi ağırlamaya devam ediyoruz."

ADANA'DA karnındaki şişlik ne-
deniyle gittiği hastanede karaciğer 
yetmezliği teşhisi konulan hasta, 
beyin ölümü gerçekleşen kişiden 
nakledilen organla yaşama tutundu. 

Tekstil mağazasında çalışan 51 
yaşındaki Şahin Yirik, geçen yıl ka-
rın şişliği ve halsizlik şikayetiyle 
Adana Şehir Eğitim ve Araştırma 
Hastanesi'ne başvurdu. 

Yirik, tetkiklerin sonucunda ka-
raciğer yetmezliği teşhisi konulma-
sı üzerine tedavi için organ nakli sı-
rası beklemeye başladı. 

Beyin ölümü gerçekleşen bir ki-
şinin ailesinin kararıyla bağışlanan 
karaciğerinin Yirik'e uygun olduğu 
tespit edildi. 

Hastanede iki ay önce yapılan 
ameliyatta organın nakledildiği Yi-
rik, sağlığına kavuştu. 

"Organ bağışının yayılması la‐
zım" 

Şahin Yirik, AA muhabirine, te-
davi sürecinde en büyük destekçisi-

nin eşi Meltem Yirik olduğunu söy-
ledi. 

Yeniden hayata tutunduğunu 
dile getiren Yirik, şöyle konuştu: 

"Karaciğer naklini duyunca çok 
heyecanlandım, eşime sarıldım. 
Hastanedeki hocalarımıza çok te-
şekkür ediyorum. Süreçte bizi hep 
aradılar, yardımcı oldular. Allah ba-
ğışçılardan razı olsun. Organ bağışı-
nın yayılması gerekiyor. İnsan öldü-
ğünde toprak olup gidiyor ama ba-
ğış olunca canlar kurtarılıyor. Allah 
izin verirse eşimle organ bağışçısı 
olacağız." 

"Hastamız 2 aylık süreci atlattı" 
Adana Şehir Eğitim ve Araştırma 

Hastanesi Karaciğer Nakli Sorumlu 
Cerrahı Prof. Dr. Süleyman Çetinkü-
nar hastanın genel sağlığının iyi ol-
duğunu belirterek, "Hastamız 2 ay-
lık süreci atlattı. Bundan sonraki 
döneminin çok daha iyi olacağını 
kendisine ilettik. Yaşamına sağlıklı 
şekilde devam ediyor." dedi.

Diyarbakır'ın Bismil ilçesinde düğünlerde saz çalarak geçimini sağlayan 19 
yaşındaki Azad Gezer, kendisini yaşama bağlayan böbrek naklini gerçekleşti-

ren doktorlar için hastane odasında mini konser verdi. 
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İLÇENİN Yukarı Işıklı Mahalle-
si'ndeki Zernaki Tepe'de, yaklaşık 
2,5 kilometre uzunluk ve 1,5 kilo-
metre genişliğe sahip tarihi alanda 
Kültür ve Turizm Bakanlığının iz-
niyle başlatılan kazı çalışmaları de-
vam ediyor. Van Müze Müdürlüğü-
nün başkanlığında, Yüzüncü Yıl 
Üniversitesi Edebiyat Fakültesi De-
kanı ve Arkeoloji Bölümü Başkanı 
Prof. Dr. Rafet Çavuşoğlu'nun da-
nışmanlığında yürütülen kazılarda 
yeni buluntular ortaya çıkarılıyor. 

Erciş Kaymakamlığının da des-
teklediği kazılarda önceki yıllarda 
Aramice yazılmış 5 kitabenin, sur-
ların, 10 metre çapında ve 3 metre 
yüksekliğinde oval şekilli kale bur-
cunun ve seramiklerin gün yüzüne 
çıkarıldığı antik kentte, bu yıl da 3 
kitabe, oval şekilli kale burcu ve 
drenaj kanalarına rastlandı. 

Kitabelerin daha rahat okuna-
bilmesi için estampaj (kazınmış ya 
da kabartma olarak belli bir yüze-

ye işlenen bezemeler ve yazıların, 
üzerine kağıt konularak kopyalan-
ması) çalışması yapan kazı ekibi, 
bulunan taşları restorasyon çalış-
malarında kullanılmak üzere mu-
hafaza altına alıyor. 

"Önemli bulgular elde ettik" 
Prof. Dr. Çavuşoğlu, AA muhabi-

rine, bu yıl 10 Ekim'de kazı çalış-
malarına başladıklarını ve önemli 
buluntulara ulaştıklarını söyledi. 

Sur kalıntıları üzerindeki çalış-
malarını sürdürdüklerini anlatan 
Çavuşoğlu, şu bilgileri verdi: 

"Geçen yıl yaptığımız kazılar sı-
rasında ortaya çıkardığımız burca 
benzer bir burç daha tespit ettik. 

Aynı zamanda Aramice yazılmış 3 
yazıtla karşılaştık. Bu yıl drenaj ka-
nallarını da çalışmalar sırasında 
ortaya çıkardık. Surlarda biriken 
suyun dışarıya akıtılması için kul-
lanılan drenaj kanallarını tespit et-
miş olmamız bu yıl Zernaki Tepe 
kazıları için önemli bulgular ara-
sında yer aldı. Surların daha daya-
nıklı olması için yapılan bir sistem 
bu. Urartu döneminde doğan ve 
Anadolu bölgesinde bildiğimiz bir 
sistemin aynı şekilde Zernaki Te-
pe'de de uygulandığını gördük." 

Aramice kitabelerin belgelen-
mesine yönelik çalışmaların da 
sürdüğünü belirten Çavuşoğlu, "Bu 

çalışmada estampaj yöntemini kul-
lanıyoruz. Gelecek yıllarda bunlar 
üzerinde çalışılacağı zaman daha 
rahat okunabilmesi için estampaj 
verilerini de kayıt altına almış olu-
yoruz. Ayrıca surlardan düşen, ka-
zılar sırasında ortaya çıkan büyük 
taşları, önümüzdeki yıllarda yapı-
lacak restorasyon ve konservasyon 
çalışmalarında kullanmak üzere 
belli noktalarda muhafaza altına 
aldık." diye konuştu. 

"Açık müze alanına dönüştü‐
rülmesi için çaba göstereceğiz" 

Kazılara destek veren Erciş Kay-
makamı Murat Karaloğlu ise Zer-
naki Tepe'de, bölgenin tarihine ışık 
tutacak önemli bir çalışmanın yü-
rütüldüğünü ifade etti. 

Doğu Anadolu Bölgesi'nde tek 
olma özelliği taşıyan ızgara planlı 
antik kentteki kazıların devam etti-
ğini dile getiren Karaloğlu, şunları 
kaydetti: "Bu yıl yapılan kazılarda 
yeni kitabeler, drenaj kanalları ve 
burç ortaya çıkarıldı. Bu çalışma-
nın, kadim bir şehir olan Erciş'imi-
ze büyük katkı sağlayacağına inanı-
yoruz. Antik kentin, kazılarımız 
ilerledikçe bölge insanının, turist-
lerin ziyaret edebileceği bir açık 
müze alanına dönüştürülebilmesi 
için Erciş Kaymakamlığı olarak 
paydaşlarımızla elimizden gelen 
çabayı göstereceğiz. Çalışmada 
emeği geçenlere teşekkür ediyo-
ruz."
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HAYATA 36 yaşındayken veda eden 
ve kısa süren yaşam yolculuğunda 
unutulmaz eserlere imza atan Orhan 
Veli Kanık'ın vefatının üzerinden 74 yıl 
geçti. 

"İstanbul'u Dinliyorum", "Güzel Ha-
valar", "Bir Garip Orhan Veli" ve "Anla-
tamıyorum" şiirlerinin de aralarında 
bulunduğu çok sayıda unutulmaz eseri 
miras bırakan usta şair, en özgün ve 
yenilikçi şairlerden biri olarak Türk 
edebiyatına adını kazıdı. 

Kanık, Mızıka-yı Hümayun'da klar-
nist Mehmet Veli Bey ile Fatma Nigar 
Hanım'ın ilk çocuğu olarak, 13 Nisan 
1914'te Beykoz'a bağlı Yalıköy'deki bir 
konakta doğdu. 

Asıl adı "Ahmet Orhan" olan şairin 
ailesi, Soyadı Kanunu'nun ardından 
"Kanık" soyadını aldı. Kanundan önce, 
babasının adındaki "Veli"yi sahiplenen 
Kanık, edebiyat çevrelerinde "Orhan 
Veli" olarak tanındı. 

Halife Abdülmecid'in sarayda 
düzenlediği törende sünnet edildi 

Unutulmaz şairin çocukluğu Bey-
koz, Beşiktaş ve Cihangir'de geçti. 

Adnan Veli ve Füruzan (Yolyapan) 
isimli 2 kardeşi olan Kanık, mütareke 
sırasında Akaretler'de bulunan Ana-
fartalar İlkokulunun ana sınıfına de-
vam etti. Kanık, 7 yaşındayken son Ha-
life Abdülmecid'in Yıldız Sarayı'nda 
düzenlediği törende sünnet edildi. 

Edebiyat sevgisinin ilk tohumları-
nın ekildiği Galatasaray Lisesinde, ya-
tılı olarak ilkokula başladı. Henüz ço-
cukken yazdığı ilk hikayesi, "Çocuk 
Dünyası" dergisinde basıldı. 

Mehmet Veli Bey, tayini Cumhuri-
yetin ilanından sonra Ankara'da Cum-
hurbaşkanlığı Senfoni Orkestrası şefli-
ğine çıkınca ailesiyle Ankara'ya taşın-
dı. 

Orhan Veli Kanık, ilkokulu Ankara 
Gazi İlkokulunda, ortaokulu Ankara 
Erkek Lisesinde tamamladı. Ortaokul-
da, Garip akımını birlikte başlatacakla-
rı Oktay Rifat Horozcu ile arkadaş olan 
usta şair, birkaç yıl sonra Halkevlerin-
de bir müsamere sırasında Melih Cev-
det Anday ile tanıştı. 

Lisedeyken hocaları Ahmet Hamdi 
Tanpınar, Rıfkı Melul Meriç, Halil Vedat 
Fırtınalı ve Yahya Saim Sinanoğlu'nun 
ilgisiyle karşılaşan Kanık, ilk yazılarını, 
lisedeyken çıkardığı "Sesimiz" adlı 
okul dergisinde yayımladı. Kanık, ilk 
yazılarında aruz veznini kullandı. 

Şiirlerinde zaman zaman "Meh‐
met Ali Sel" takma ismini kullandı 

Kanık'ın ilk şiirleri Nahit Sırrı 
Örik'in teşvikiyle dönemin en önemli 
edebiyat dergilerinden Varlık'ın yanı 
sıra İnsan, Ses, Gençlik, Küllük, İnkı-
lapçı Gençlik dergilerinde okuyucuyla 
buluştu. 

Şiirlerini zaman zaman "Mehmet 
Ali Sel" takma ismiyle yayımlayan Ka-
nık, İstanbul Üniversitesi Edebiyat Fa-
kültesi Felsefe Bölümüne 1932'de gir-
di ancak okulu tamamlayamadı. 

Orhan Veli Kanık, bir süre Galatasa-
ray Lisesinde öğretmen yardımcısı ola-
rak görev aldı, 1936-1942'de ise Anka-
ra PTT Genel Müdürlüğü Telgraf İşleri 
Reisliği Milletlerarası Nizamlar Büro-
su'nda çalıştı. 

Hece ölçüsüne dayanan, kafiye ve 
redife özen gösteren ilk dönem şiirle-
rinde geçmişi özleyiş, çocukluk anıları, 
doğa sevgisi, umutsuzluk ve yalnızlık 
gibi temaları hüzünlü bir dille işleyen 
şair, eski biçimde yazdığı için bu şiirle-
ri hiçbir kitabına almadı. Kanık, "yeni 
biçimli" ilk şiiri "Ağaç"ı Oktay Rıfat'la 
yayımladı. 

Usta şair, Fransız sembolistlerin et-
kisinden kurtuldu, vezin, kafiye ve söz 
sanatlarını bırakarak, serbest şiire yö-
neldi. Sokaktaki insanın şiirini yazdı. 

Türk şiirinde yenileşme hareke‐
tini başlattı 

Liseden arkadaşları Oktay Rifat ve 
Melih Cevdet ile 1941'de "Garip" adlı 
şiir kitabını yayımlayan Kanık, Türk 
şiirindeki yenileşme hareketini başlat-
tı. Garip akımı, Türk şiir tarihinde bü-
yük bir kırılmanın ve köklü bir deği-
şikliğin sembolü oldu. 

Kanık, Garip kitabının ön sözünde, 
isim belirtmeden hem Nazım Hik-
met'in toplumcu şiirine hem de simge-
ci ve geleneksel hece şiirine karşı çıktı. 
Şiirin, insanın beş duyusuna değil ka-
fasına hitap eden bir söz sanatı oldu-
ğunu savunan şair, ölçü ve kafiyenin 
şiiri yozlaştırdığını, bunun için şaira-
neliğe sırt çevrilerek yeni araçlar ve 
yeni yollarla çoğunluğa seslenmek ge-
rektiğini vurguladı.

Türk şiirinin  
yenilikçi ismi:  

Orhan Veli 

Van'ın Erciş ilçesinde 
yaklaşık 270 hektar-
lık alana kurulu ızga-

ra planlı antik kent 
kalıntısında, 3 kitabe, 

oval şekilli kale bur-
cu ve surlardaki su-

yun tahliyesinde kul-
lanılan drenaj kanal-
ları ortaya çıkarıldı. 

Van'daki antik kent kalıntısında drenaj 
kanalları ve kitabeler ortaya çıkarıldı 

Aizanoi'nin "Indiana  
Jones"u turistlere  

antik kenti tanıtıyor 
KÜTAHYA'NIN Çavdarhisar 

ilçesinde 5 bin yıllık geçmişe 
sahip Aizanoi Antik Kenti'nde 
kazı ekibinde arkeolog olarak 
görev yapan Ege Özcebe, Holly-
wood karakteri "Indiana Jo-
nes"tan esinlenerek giydiği kı-
yafetleriyle dikkati çekiyor. 

ABD'li ünlü aktör Harrison 
Ford'un film serisinde canlan-
dırdığı "Indiana Jones" karakte-
rinden ilham alarak arkeolog 
olan Denizlili 31 yaşındaki Öz-
cebe, Pamukkale Üniversitesi 
İnsan ve Toplum Bilimleri Fa-
kültesi Arkeoloji Bölümünden 
mezun olduktan sonra aynı üni-
versitede yüksek lisans yaptı. 

Kütahya Dumlupınar Üniver-
sitesinde (DPÜ) doktora eğiti-
mine devam eden Özcebe, 2018 
yılından bu yana Aizanoi'de 
kazı görevinin yanı sıra yerli ve 
yabancı turistlere Roma İmpa-
ratorluğu'ndan kalma eserlerin 
yer aldığı antik kenti tanıtıyor. 

Ege Özcebe, AA muhabirine, 
DPÜ Fen Edebiyat Fakültesi Ar-
keoloji Bölüm Başkanı Prof. Dr. 
Gökhan Coşkun'un başkanlığın-
da devam eden kazıdaki görevi 
sırasında araştırma konularıyla 
ilgili çalışmalarını da sürdürdü-
ğünü söyledi.

EDİRNE'DE Tunca 
Nehri kenarında bulunan 
yalı camisi özelliğindeki 
546 yıllık Evliya Kasımpa-
şa Camisi'nde restorasyon 
çalışmaları başladı. 

Kültür ve Turizm Ba-
kanlığı Vakıflar Genel Mü-
dürlüğü mülkiyetindeki 
caminin restorasyon ihale-
si gerçekleştirilerek yükle-
nici firmaya teslim edildi. 

Restorasyon öncesi 
şantiye alanı oluşturula-
rak çevre düzenlemesi 
gerçekleştirilen caminin 
restorasyon uygulama işi, 
cami rıhtımı, hazire alanı 
ve çevre düzenlemesini 
kapsayacak. 

Edirne Vakıflar Bölge 
Müdürü Ahmet Saraç, 
yaptığı açıklamada, cami-
nin restorasyonunun geç-
miş yıllarda taşıma ve yerinde yük-
seltme projeleriyle gündeme geldiği-
ni belirterek, "Yıllardır devam eden 
bir süreç. 20 yıldır Edirne'deyim ilk 
geldiğim günden bugüne kadar çok 
konuşuldu caminin restorasyonu. 
Ama en sonunda, nihayetinde veri-
len karar 'taş yerinde ağır' dedik ve 
camimizi yerinde koruyarak onara-
cağız. Çünkü cami rıhtımıyla beraber 

bir bütün çok geniş bir haziresi var 
ve orada da çok mezar taşı var. Bu 
şekilde camimizin onarımına başla-
dık." diye konuştu. 

Evliya Kasımpaşa Camisi 
Kirişhane semtinde 2. Murad ve 

Fatih Sultan Mehmet'in vezirliğini 
yapan "Evliya" olarak da anılan Ka-
sım Paşa tarafından 1478'de inşa et-
tirilen kare planlı tek minare ve kub-
beye sahip avlulu cami, taşkından 

kenti korumak için çekilen setle 
Tunca Nehri arasında kaldı. 

Nehir taşkınlarında çok kez su 
baskınına uğrayan yapı zamanla ha-
rap oldu, 1950 yılında ibadete ve zi-
yarete kapatıldı. 

Yıllar içerisinde çeşitli projelerle 
gündeme gelen caminin, bölgede ka-
nal çalışmalarıyla su baskını sorunu-
nun kalktığı görülerek, restorasyon 
çalışmaları başlatıldı.

Edirne'de 5,5 asırlık Evliya Kasımpaşa 
Camisi'nin restorasyonuna başlandı 
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TBB ve İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, ‘3. 
İstanbul Kariyer ve İstihdam Fuarı’ 
açılışında konuştu.  

 
İktidar kanadından gelen “konser harca

maları” eleştirilerine yanıt veren 
İmamoğlu, “Ülkenin gerçek sorunlarının 
ele alınmadığı uydurma, hatta dönem 
dönem birilerinin karalanması, kirletilmesi 
üzerine kurulu safsataların saatlerce, gün
lerce tartışılmasını sağlayıcı bir dönemi ne 
yazık ki utanarak, üzülerek yaşıyoruz. ‘Mil
leti tamamen gerçek sorunlardan uzak
laştıralım. Milletin uyanmasını 
sağlamayalım. Biz milleti aldatalım. Biz 
kendi işimizi görelim, koltuğumuzu ko
ruyalım’ anlayışı, işte tam da o gerçek 
sorunların görülmemesi için yapılan uy
durma işlerin sebebi. Son günlerde konser 
harcamaları üzerinden gündem yaratma 
çabası içindeler. Bahsettikleri o bir yıllık ya 
da bir konserlik rakam, ne yazık ki bir 
uçağın, bir uçağın derken arkasında 56 
tane uçağın dizilerek gittiği tek bir uçuşun 
maliyeti kadar bile değil. Ankara'da 
Mansur Bey'e, Mansur Başkanımıza, İstan
bul'da bize yönelik bu itibar suikastlarına 
üzülerek, yani biraz da bu pespaye haller
ine gülerek izliyorum” dedi.  

 
Devlet kurumu olarak teftiş edilmekten 

onur duyduklarını vurgulayan İmamoğlu, 
“Biz kamusal iş yapıyoruz. Bizi teftiş edin. 
Bizi denetleyin. Ama buradan teftiş eden 
akla, denetleyen akla diyorum ki; alın 
Cumhuriyet Halk Partili Ekrem 
İmamoğlu'nu ya da Mansur Yavaş'ı; İstan
bul'u ne kadar denetlediniz? Türkiye'deki 
bütün kendi partinize ait belediyeleri 10 
senede ne kadar denetlediniz? Geçtiğimiz 
10 seneyi de katın, bu 5 yıla eşitse görevi 
bırakacağım. Ama biliyorum neye kızdık
larını. Niye kızıyorlar biliyor musunuz? 
Cumhuriyet Bayramı'nda yüz binlerce in
sanın toplandıklarını gördüler mi, bunlara 
bir şeyler oluyor. Atatürk'ü Anma Gençlik 
ve Spor Bayramı'nda yüz binlerce insan 
coşkuyla yollara, caddelere, meydanlara 
yığıldığında bunların tüyleri diken diken 
oluyor. Bizim gibi heyecandan değil, onlara 
başka bir şey oluyor” diye konuştu.  

 
Tüm operasyonların, yargı eliyle ve 

‘yargı tacizi’ şeklinde yapıldığının altını 
çizen İmamoğlu, “Bizim üzerimize uygu
lanan bir tacizdir. Yargı tacizidir. Emir ve 
talimatla yapıldığı nettir. Milletimiz, kendi
sine geçmişte de bu kötü uygulamaları 
yapan haksız ve hukuksuz yere insan
larımızı perperişan eden hiçbir insanı 
hafızasından silmemiştir. Günü geldiğinde, 
hukuk eliyle, bu milletin ferasetiyle, vic
danıyla ama sandıkta ama yargının adil 
olduğu bir biçimle hesabını sormuştur. 
Sorma konusunda kararlılığını buradan 
herkese duyuruyorum. Yine soracaktır. Bir 
devletin, kadim devlet geleneği olan bu 
toplumun ayırmacılık, kayırmacılık, 
bölerek, parçalayarak insanını yönetme an
layışı olabilir mi? Devlet öyle; ‘Ey! Ey!’ diy
erek güçlü olmaz” ifadelerini kullandı.  

 
Türkiye Belediyeler Birliği (TBB) ve İs

tanbul Büyükşehir Belediye (İBB) Başkanı 
Ekrem İmamoğlu, Yenikapı’daki Dr. Mimar 
Kadir Topbaş Gösteri ve Sanat Merkezi’nde 
gerçekleştirilen “3. İstanbul Kariyer ve İsti
hdam Fuarı”nın açılış konuşmasını yaptı. 
Türkiye’deki genç ve kadın işsizliği rakam
larıyla ilgili çarpıcı bilgiler paylaşan 
İmamoğlu, “Türkiye'nin gerçek sorunları 
var ve gerçek sorunlarının üzerine hep bir
likte gitmeliyiz. Biz bu göreve geldiğimizde, 
‘Bu sizin işiniz değil, cümlelerini ben kur
madım. 2019 seçimleri öncesinde, rakibim 
olan anlayış, bunu defalarca televizyon
larda dile getirdiler. ‘Sen ne anlarsın iş bul

maktan? İşin mi? Bu iş bulma işinin seninle 
ne ilgisi var? Buna gücün mü yeter?’ diye 
bana laf yetiştirdiklerini dün gibi hatırlıyo
rum. Ama bugün gelinen noktada, onların 
geçmişten bugüne farkına varmadıkları bir 
toplumsal gücü barındıran kurumun 
başında olduğumuzun, biz daha göreve 
gelmeden farkındaydık” dedi.  

 
“İBB, İSTANBUL'UN KOORDİNASYON 

GÜCÜ EN YÜKSEK KURUMU” 
 
İBB’yi, “İstanbul'un koordinasyon gücü 

en yüksek kurumu” olarak niteleyen 
İmamoğlu, gündemdeki konulara da 
değindiği konuşmasında özetle şunları 
söyledi:  

 
“Her kapıyı çalabilecek kabiliyete sahip

tir. Her insanına erişme konusunda en ma
haretli kurumdur. Bunu bildiğimiz için, 
böyle bir fırsatı, biz, toplum lehine nasıl çe
virebilirize baktığımızda, eğer en temel 
sorun işsizlikse, sokakta beni gören an
neler, babaanneler, anneanneler, bırakın 
sadece anneyi, dedeler torununa, 
çocuğuna iş arama konusunda nasıl yal
varırcasına… Üzülerek kullanıyorum bu 
sözü. Kimse bana yalvaramaz. Benim 
vatandaşım ancak benden rica eder. Ama 
yalvarırcasına bunu ifade ettiğini yaşayan 
bir yönetici olarak, işte biz, ‘Evet, bu sorun 
da bizim sorunumuzdur’ diyen sorumluluk 
anlayışı olan bir kurum, bir belediye 
başkanı, bir yönetici olmayı hedef koymuş
tuk 2019’da. Rakibimiz ve o rakip olan an
layış, bunu anlayamadı, kavrayamadı. Ama 
bugün artık 300 bin insana iş bulmaya 
doğru hızla koşan kocaman bir ekosis
temin koordinasyonunu sağlamış olduk 
Bölgesel İstihdam ofisleriyle. Emeği geçen 
herkese teşekkür ediyorum.” 

 
“BU ÜLKE NİYE SAHTE BEKA MESE

LELERİYLE UĞRAŞIR?” 
 
“Peki, bu kadar önemli meseleler varken, 

bu ülke niye sahte beka meseleleriyle 
uğraşır? Beka meselesi, tam da işte bu 
gençliğin meselesidir. Gençliğin umutlu 
olduğu bir yerde, gençliğin umutla ülkesine 
tutunduğu, sarıldığı, sarmaladığı bir yerde 
beka sorununuz kalmaz. Ama gençliğin 
başını öne eğdiğinizde, umutsuzlaştığını 
gördüğünüzde, sırtını dönüp yavaş yavaş 
sizden uzaklaştığı anı yaşayan bir yönetici 
olduğunuzda, işte gerçek beka sorunuyla 
karşı karşıyasınız demektir. Bu ülkenin 
genç nüfusundan faydalanamıyoruz. Genç 
işsizliğindeki önlenemez artış, kesinlikle 
can yakıcı, can acıtıcı bir beka meselesidir. 
Peki televizyonlarda siz bu beka mesele
siyle ilgili tartışmalar ya da bunu geliştirici 
ya da buna yön verici çalışmaların yapıldığı 
kamuoyuna açık birtakım etkinlikler, 
faaliyetler görüyor musunuz? Hayır gör
müyorsunuz. Ülkenin, tıpkı bu konu gibi 
gerçek sorunlarının ele alınmadığı uy
durma, hatta dönem dönem birilerinin 
karalanması, kirletilmesi üzerine kurulu 
safsataların saatlerce, günlerce tartışıl
masını sağlayıcı bir dönemi ne yazık ki uta
narak, üzülerek yaşıyoruz. ‘Milleti 
tamamen gerçek sorunlardan uzak
laştıralım. Milletin uyanmasını sağlamay
alım. Biz milleti aldatalım. Biz kendi işimizi 
görelim, koltuğumuzu koruyalım’ anlayışı, 
işte tam da o gerçek sorunların 
görülmemesi için yapılan uydurma işlerin 
sebebi.” 

 
“SİZ KIYMETLİ GENÇLER, BU ESKİ VE 

UCUZ SİYASİ MÜHENDİSLİK OYUNLARINA 
ASLA ALDANMAZSINIZ” 

 
“Siz kıymetli gençler, bu eski ve ucuz 

siyasi mühendislik oyunlarına asla aldan

mazsınız. Algı kampanyalarının hiçbirine 
inanmazsınız; inanmayın. Son günlerde 
biliyorsunuz bir konser harcamaları üz
erinden gündem yaratma çabası içindeler. 
Bahsettikleri o bir yıllık ya da bir konserlik 
rakam, ne yazık ki bir uçağın, bir uçağın 
derken arkasında 56 tane uçağın dizilerek 
gittiği tek bir uçuşun maliyeti kadar bile 
değil. O kadar bile değil. Ankara'da Mansur 
Bey'e, Mansur Başkanımıza, İstanbul'da 
bize yönelik bu itibar suikastlarına 
üzülerek, yani biraz da bu pespaye haller
ine gülerek izliyorum. Tabii 5,5 yıldır, gün 
geçmeden yapılan bu itibar suikastlarını 
göğüsleme konusunda elbette son derece 
idmanlıyım. Hani ‘vız gelir tırıs gider’ sözü 
çok kullanılsın istemem ama tam bunlara 
göre. Gerçekten vız gelir tırıs gider. İtibar 
suikastı yaparken… Bakın; teftiş edilmek
ten onur duyarız onu söyleyeyim. Biz ka
musal iş yapıyoruz. Bizi teftiş edin. Bizi 
denetleyin. Ama buradan teftiş eden akla, 
denetleyen akla diyorum ki; alın 
Cumhuriyet Halk Partili Ekrem 
İmamoğlu'nu ya da Mansur Yavaş'ı, İstan
bul'u ne kadar denetlediniz? Türkiye'deki 
bütün kendi partinize ait belediyeleri 10 
senede ne kadar denetlediniz? Geçtiğimiz 
10 seneyi de katın, bu 5 yıla eşitsei görevi 
bırakacağım. Bak bu kadar ileri söylüyo
rum. Bütün bunlara rağmen diyorum ki; 
denetleyin bizi kardeşim.” 

 
“AMA BİLİYORUM NEYE KIZDIKLARINI” 
 
“Ama biliyorum neye kızdıklarını. Niye 

kızıyorlar biliyor musunuz? Cumhuriyet 
Bayramı'nda yüz binlerce insanın top
landıklarını gördüler mi, bunlara bir şeyler 
oluyor. Atatürk'ü Anma Gençlik ve Spor 
Bayramı'nda yüz binlerce insan coşkuyla 
yollara, caddelere, meydanlara yığıldığında 
bunların tüyleri diken diken oluyor. Bizim 
gibi heyecandan değil, onlara başka bir şey 
oluyor. Bakın bu kadar net. Bu bakımdan 
bu operasyon bir teftiş, denetleme, keşke 
olsa. Ama bu operasyon hem medya üz
erinden hem siyasi kurum ve kuruluşları 
üzerinden, ne yazık ki hepimizin kendimizi 
emanet ettiğimiz yargı üzerinden yapılıyor. 
Bunun adı net olarak söyleyeyim, bu liter
atüre geçmiştir ve bundan sonra da inşal
lah bir daha ülkenin gündemine 
gelmeyecek şekilde ne yazık ki o anlayışın 
iktidara geleceği ana kadar da devam ede
ceği belli; bu, düpedüz yargı tacizidir. Bizim 
üzerimize uygulanan bir tacizdir. Yargı ta
cizidir. Emir ve talimatla yapıldığı nettir.” 

 
“SÖZDE YOLSUZLUĞU ORTAYA ÇIKAR

MAYA ÇALIŞAN BU HÜKÜMETİN İTİBA
RINA BİR GÖZ ATALIM MI?” 

 
“Peki bu sözde yolsuzluğu ortaya çıkar

maya çalışan bu hükümetin itibarına bir 
göz atalım mı? Türkiye'yi uluslararası yol
suzluk endeksinde 180 ülke arasında 115. 
sıraya oturtan hükümet, bu hükümet. O 
kötü ligde, dünyanın hangi ülkeleriyle yan 
yana anıldığımızı sıralasam, utanç duyarız 
her birimiz. Yakıştırmayız kendimize. 
Hukukun üstünlüğü endeksinde 142 ülke 
arasında, Türkiye'yi en diplere, 117. sıraya 
düşüren arkadaşlar, bu yargı tacizini yapan 
arkadaşlar. Bu hükümet, bu ülkeye kötülük 
yapıyor artık. Hukuk görevini yapsın istiy
oruz; yok. Onlar; ‘hukuk, iktidar ne istiy
orsa onu yapsın’ anlayışına sahip. 
Milletimizin hukuka ve adalete olan 
güvenini sorduğunuzda, Cumhuriyetimiz 
hiçbir döneminde, en vahşi dönemlerinde 
dahi bu kadar diplere inmediği bir süreci 
yaşamadı. İhtilallerin olduğu süreçlerde 
dahi ya da bizi ihtilale götürdükleri darbe 
girişimlerine götürdükleri, değirmenlerine 
su taşıdıkları o süreçlerde dahi bu kadar 
dibe vurmamıştı.” 

 
“EMİR VE TALİMATLA ADALETE MÜDA

HALE EDENLERİ YAKINDAN TAKİP EDİY
ORUM” 

 
“O bakımdan ‘yargısal taciz’ dediğimiz 

bu süreçte hukuku istismar edenleri, emir 
ve talimatla adalete müdahale edenleri ben 
yakından takip ediyorum. Eminim bu 
ülkenin milyonlarca insanı da onları yakın
dan takip ediyor ne yapıyor, ne ediyorlar 
diye. Çünkü milletimiz, kendisine geçmişte 
de bu kötü uygulamaları yapan haksız ve 
hukuksuz yere insanlarımızı per perişan 
eden hiçbir insanı hafızasından 
silmemiştir. Günü geldiğinde, hukuk eliyle, 
bu milletin ferasetiyle, vicdanıyla ama 
sandıkta ama yargının adil olduğu bir 
biçimle hesabını sormuştur. Sorma 
konusunda kararlılığını buradan herkese 
duyuruyorum. Yine soracaktır. Dolayısıyla, 
bertaraf etmek için bizleri, adaleti bir yargı 
tacizi biçiminde kullanan aklı, buradan 
uyarıyorum. Çok da uzak olmayan bir za
manda gideceksiniz. Ve yerinize gelen adil 
anlayış; akılcı, gençliğinin işsizlik sorununu 
çözme konusunda kararlı, dünyanın en 
evrensel duygularını, değerlerini, hukukun 
en üstün biçimde uygulama konusunda 
kararlılığını ortaya koyacak bir dönem, hiç 
de uzak olmayan bir süreçte başlayacak ve 
sizlerin toplum huzurunda hesap vere
ceğiniz adil yargılama süreçlerini bu 
ülkede başlatacaktır. Ve aynı şekilde, en 
güçlü bir demokrasi ve adalet hesabını da 
sizinle vatandaşımız, tek tek, eliyle 
sandıkta görecektir. Hem de sağcısısol
cusu, ocusubucusu olmadan, milletçe bu 
hesabı sizinle görecektir.” 

 
“BÖLEREK, PARÇALAYARAK İNSANINI 

YÖNETME ANLAYIŞI OLABİLİR Mİ?” 
 
“Sevgili gençler böyle bir giriş yaptım. 

‘Beni bu niye ilgilendiriyor’ sakın demeyin. 
Bugün yaşadığınız işsizlik, ‘Ben niye 
çalışayım ki? Ne kadar çok çalışırsam 
çalışayım, hakkımı elde edemem ki’ an
layışının zihninize yerleşmesinin yegane 
sebebi, bugünkü o yargı tacizini uygulayan 
o iktidarın, basiretsiz insanların ülkeye 
yaptığı bu kötülük ve bu kötü uygula
maların sonucudur. Adil bir ortamda, 101. 
yılını kutladığımız Cumhuriyetimizin bize 
emaneti nettir: Eşit ve adaletli bir mem
leket var etmek. Her insanımıza güzel bir 
gelecek sunabilme çabası; benden, senden, 
ondan değil, ayrıştırarak değil, Allah 
kalbimi biliyor, vallahi de billahi de bana oy 
versin vermesin, her vatandaşımı candan, 
gönülden sevmiyorsam namerdim. Çünkü 
ben, insanımı seviyorum. Nasıl bu kötülük 
yapılabilir? Bir devletin, kadim devlet ge
leneği olan bu toplumun ayırmacılık, kayır

macılık, bölerek, parçalayarak insanını 
yönetme anlayışı olabilir mi? Bu mümkün 
mü? ‘İnsanını yaşat ki devlet yaşasın.’ 
Sözün asaletine bakar mısınız? Yani insan. 
Demiyor ki ‘benden olan.’ İnsanını yaşat, 
bireyini yaşat. Yani yeni doğan bir bebeğe, 
çocuğa, hayat boyu ‘bu topraklarda çalışır
san hakkını alırsın’ bilincini ver. Ve onu ona 
hissettir, yaşat. O zaman devlet, güçlü bir 
devlet olur. Devlet öyle; ‘Ey! Ey!’ diyerek 
güçlü olmaz.”  

 
“DEVLET, HER İNSANINA ŞEFKATLE 

GÜÇLENİR” 
 
“Devlet, her insanına şefkatle güçlenir. 

Devlet, muktedirdir. Devlet, güçlüdür. Ama 
gücünü, kudretini vatandaşına göstermez. 
Vatandaşına adaletini, şefkatini gösterir. 
Kudretini ve muktedir olduğunu, ona karşı 
olan tehditlere karşı gösterir, vatandaşına 
değil. Vatandaşına parmak sallamaz. Oy 
vermeyene ‘bertarafsın’ demez, diyemez. 
Bunu bu millet biliyor. Ve bunu diyenlere, 
gereken dersi verecek. Onun için bunları 
anlatıyorum sevgili gençler. Çünkü ülkem
izin genç, dinamik ve yaratıcı nüfusu var. 
En büyük avantajımız. Gençler, yeni fikir
lere açık, teknolojiye yatkın, enerjik, di
namik ve yaratıcı. Bütün bu güçleriyle, bu 
ülkenin kalkınmasının motor gücü. Bunu 
biliyoruz. Dolayısıyla yeni teknolojilerin, 
sizin çok etkin, çok yaratıcı ve aynı za
manda kabiliyetli olduğunuz bu sahanın 
gittikçe dünyada en önde meseleler 
olduğunu, dünyanın en kalkınmacı 
sürecinin en lokomotif süreci olduğunu 
biliyoruz. Dolayısıyla değerimizin farkın
dayız. Dolayısıyla size yapılacak bir 
kötülüğün önünü kesmeye gayret ediyoruz. 
Ve sizin önünüze burada konan fırsatları 
koyarak, kalkınmacı ve gerçekten insan
larımızı müreffeh bir geleceğe hazırlama 
konusunda, bir refah toplumu yaratma 
konusunda eşit paylaşımın, adil paylaşımın 
olduğu bir ülke geleceği var etme 
konusunda kararlılığımızı ortaya koyuy
oruz.” 

 
157 FİRMA 20 BİN GENCİ BEKLİYOR 
 
1415 Kasım tarihleri arasında düzenle

nen 2. İstanbul Kariyer ve İstihdam 
Fuarı’nda 157 işveren markasıyla, 20 bine 
yakın gencin buluşması sağlanacak. 
Katılımcılara, binlerce açık pozisyon ve iş 
fırsatının olduğu bu fuarda, mühendislik
ten bilgi teknolojilerine, sağlıktan lojistiğe 
kadar pek çok sektörden işverenle bir 
araya gelme fırsatı sunulacak. 50’yi aşkın 
firma, 2 gün boyunca, birebir mülakatlar 
gerçekleştirecek.

İMAMOĞLU’NDAN ‘KONSER’ ELEŞTİRİLERİNE ‘UÇAKLI’ YANIT:  
BAHSETTİKLERİ RAKAM, TEK BİR UÇUŞUN MALİYETİ KADAR BİLE DEĞİL

KIZLAR OKUSUN DİYE PROJESİ BAŞLADI  
İBB tarafından geçtiğimiz Ekim 

ayında başlatılan ‘Kızlar Okusun 
Diye’ projesi sayesinde kız çocuk
ları okula devam edebiliyor. Proje 
kapsamında 10 bin aileye 3 bin 
TL nakdi destek sağlanıyor. Bu 
sayede, projenin ilk ayında okula 
gidemeyen 15 kız çocuğu okulla 
yeniden buluştu.  
İstanbul Büyükşehir Belediyesi 

(İBB), eğitimde fırsat eşitliği sun
mak için öğrencilere sağladığı 
desteği sürdürüyor. İBB, kız 
çocuklarının iyi eğitim alabildiği, 
geleceğe umut ve güvenle baka
bildiği bir İstanbul var etmek için 
çalışmalarını gerçekleştiriyor. 

 
KIZ ÇOCUKLARININ 

EĞİTİMİNE DESTEK SAĞLAYAN 
PROJE 
İBB; şehit çocuğu, yetim, öksüz 

ve engelli öğrencilere verdiği “Sen 
Oku Diye” eğitim desteğinin 
ardından bu kez “Kızlar Okusun 
Diye” projesini hayata geçirdi. 
“Kızlar Okusun Diye” projesi kap
samında İstanbul’da ikamet eden 

ve ilkokula kayıt yaptırmış kız 
çocukları destekleniyor.  
İstanbul’da ikamet eden, sosyal 

desteğe başvurmuş, ihtiyaç sahibi 
olduğu belirlenen, hanede 
ilköğretim çağına gelmiş ve okul 
kaydı bulunan kız çocukları için 
10 bin aileye 3 bin TL nakdi 
destek olmaya başladı.  

 
PROJENİN İLK AYINDA 15 

KIZ ÇOCUĞU OKULLA BU
LUŞTU 
İBB’nin projesi sayesinde okul 

çağında olup ancak kaydı yapıl
mayan 15 kız çocuğu tespit edildi. 
Aileler ile yapılan görüşmeler 
sonucunda, maddi yetersizlikleri 
bulunan ailelere 3000 TL nakdi 
destek ile kırtasiye malzemesi 
sağlandı. Böylece 15 kız çocuğu 
eğitim hayatına devam etmeye 
başladı.    
İBB, herhangi bir gerekçe 

göstermeksizin kız çocuklarını 
okula göndermeyen aileler içinse 
eğitim ihmal raporu hazırlayarak 
ilgili kurumlara bilgi veriyor.  

İMAMOĞLU: İLETİŞİMİ VE İŞ BİRLİĞİNİ BÜYÜTMEYE HAZIRIZ
TBB ve İBB Başkanı Ekrem 

İmamoğlu, Bakü Valisi Aziz Eldar 
Azizoğlu tarafından ağırlandı. Vali 
Azizoğlu’na misafirperverliğinden 
dolayı teşekkür eden İmamoğlu, 
“Bizim çok daha büyük, güzel ilişk
ilere ihtiyacımız olduğunu 
düşünüyorum. Başta İstanbul, 
Bakü veya diğer şehirler arasında 
hem iletişimi hem de iş birliğini 
büyütürsek, insanlarımızın daha 
sıcak diyalogları, daha kurumsal iş 
birlikleri olabilir diye düşünüyo
rum. Bu anlamda da hazır olduğu
muzu bilmenizi isterim” dedi.  

 
Türkiye Belediyeler Birliği (TBB) 

ve İstanbul Büyükşehir Belediye 
(İBB) Başkanı Ekrem İmamoğlu, 
Bakü Valisi Aziz Eldar Azizoğlu 
tarafından makam odasında ağır
landı. Bakü Valiliği’nde gerçek
leştirilen buluşmada İmamoğlu ve 
Azizoğlu, yönettikleri şehirler 
özelinde iş birliklerinin arttırılması 
yönünde görüş birliğine vardı. Vali 
Azizoğlu’na misafirperverliğinden 

dolayı teşekkür eden İmamoğlu, 
şunları söyledi:  

 
“AZERBAYCAN, BAKÜ; BİZİM 

İÇİN ÜLKEMİZİN BİR PARÇASI 
GİBİ” 

 
“Azerbaycan, Bakü; bizim için 

ülkemizin bir parçası gibi…   
Dolayısıyla birlikte olmak, birlikte 
konuşmak, iki devlet için çok 
kıymetli her daim. Tabii ki ülkemiz, 
hükümetler konuşacak ama esas 
şehirlerin konuşabilmesi daha 
değerli bence. Çünkü, her gün in
sanlarla birebir hizmet için koştu
ruyorsunuz; biz de… Bu yönüyle 
özellikle ziyaret etmek istedim. Bu 
arada, benim çok COP ziyaretim 
oldu. Gördüğüm en iyi organiza
syon. Tebrik ediyorum hem sizi 
hem emeği geçen herkesi. Hem 
düzeni, nizamı; tertemiz. Her 
yönüyle çok güzel. Sabah bir 
konuşma düzenimiz vardı. Onu 
bitirip, sizi de ziyaret edip ondan 
sonra şehrimize döneceğiz. Ama 

öncelikle çok mutlu olduğumu be
lirtmek isterim.” 

 
“İŞ BİRLİKLERİNE HAZIRIZ” 
 
“Bu arada 8 Kasım Zafer 

Günü’nüz kutlu olsun. Aynı za
manda bu Zafer Günü’nün özel bir 
tarafı, 10 Kasım'da değil de 8 
Kasım'da olabilmesi. Konuşulup, 
karara bağlanması bizim açımız
dan çok özel bir tercih. Çok 
teşekkür ediyoruz. Zaten her iki 
ülkenin yöneticileri, her daim bir
birine ve hassasiyetle bakmıştır. Bu 
yönüyle ben de bu duygularla bu
radayım. Bizim çok daha büyük, 
güzel ilişkilere ihtiyacımız 
olduğunu düşünüyorum. Başta İs
tanbul, Bakü veya diğer şehirler 
arasında hem iletişimi hem de iş 
birliğini büyütürsek, insan
larımızın daha sıcak diyalogları, 
daha kurumsal iş birlikleri olabilir 
diye düşünüyorum. Bu anlamda da 
hazır olduğumuzu bilmenizi is
terim.”
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BASKETBOL THY Avrupa Ligi'nin 
9. haftasında Fenerbahçe Beko, konuk 
ettiği Almanya'nın Bayern Münih ekibi-
ni 87-76 yendi. 

Karşılıklı basketlerle başlayan mü-
sabakada 6. dakika, konuk ekibin 10'a 
9 üstünlüğüyle geçildi. Moladan 6-0'lık 
seriyle dönen Alman temsilcisi, son da-
kika içinde farkı çift hanelere (11-21) 
çıkardı ve ilk çeyreği de 21-13 önde ta-
mamladı. 

Karşılaşmanın ikinci çeyreğine iyi 
başlayan sarı-lacivertliler, Guduric ve 
Melli'nin basketleriyle 11. dakikada far-
kı 4 sayıya çekti: 17-21. Sertaç Şanlı'nın 
14. dakikadaki üç sayılık atışıyla farkı 1 
sayıya (22-23) indiren Fenerbahçe 
Beko, 15. dakikada Colson'un dış atışıy-
la öne geçti: 25-23. Birch'in 17. dakika-
da boyalı alandaki isabetiyle farkı 6 sa-
yıya (29-23) kadar çıkaran sarı-laci-
vertliler, soyunma odasına 35-30 üstün 
gitti. 
İkinci yarıya hücumda top kayıpla-

rıyla başlayan Fenerbahçe Beko karşı-
sında Bayern Münih, 23. dakikada eşit-
liği sağladı: 37-37. Hayes-Davis önderli-
ğinde üst üste skor üreten sarı-lacivert-
li ekip, 25. dakikada farkı 6 sayıya ka-
dar yükseltti: 47-41. Final periyoduna 
Fenerbahçe Beko, 67-58 önde girdi. 

Son çeyreğe Hayes-Davis'in baske-
tiyle farkı çift hanelere (69-58) yüksel-
terek başlayan Fenerbahçe Beko, 35. 
dakikayı 78-64 üstün geçti. Kalan bö-
lümde rakibinin farkı kapatmasına izin 
vermeyen sarı-lacivertliler, salondan 
87-76 galip ayrıldı.

Fenerbahçe Beko,  
Bayern Münih'i  

87-76 yendi 

MUŞ'TA gençlik merkezi liderleri 
ve gönüllü gençler, "Gazozuna Maç" 
projesi kapsamında gittikleri köylerde 
futbol maçları organize ederek, çocuk 
ve gençleri spora yönlendirmeye çalı-
şıyor. 

Gençlik ve Spor Bakanlığı Eğitim, 
Araştırma ve Koordinasyon Genel Mü-
dürlüğünün sporun tabana yayılması 
ve sosyal etkileşimin artırılması ama-
cıyla hayata geçirdiği "Gazozuna Maç" 
projesi Muş'ta da uygulanıyor. 

Muş Gençlik ve Spor Müdürlüğü 
bünyesindeki gençlik merkezi liderle-
ri ve gönüllü gençler, gittikleri köyler-
de çocuk ve gençler arasında gazozu-
na futbol maçı düzenliyor. Şu ana ka-
dar 5 köyde etkinlik yapan, son olarak 
merkeze bağlı Ortakent köyüne giden 
gençler, 11'er kişiden oluşan "mavi" 
ve "yeşil" takımları kurarak köydeki 
boş arazide futbol maçı organize etti. 

Eğlenceli anlara sahne olan ve "ye-
şil" takımın 2-0 kazandığı maçın ar-
dından katılımcılara gazoz ikram 
eden gençler, 100 mahalle ve köye 
ulaşmayı hedefliyor. 

"Eski günleri yad ediyoruz" 
Muş Valisi Avni Çakır, AA muhabi-

rine, sporun tabana yayılması, çocuk-
lara sporun sevdirilmesi ve sosyal et-
kileşimin artırılması amacıyla "Gazo-
zuna Maç" projesinin hayata geçirildi-
ğini söyledi. 

Gençlik merkezi liderleri ve gönül-
lü gençlerden oluşan ekibin köylere 
giderek futbol maçı organizasyonları 
yaptığını belirten Çakır, şunları kay-
detti: 

"Bu sayede özlem duyduğumuz 
geçmişteki sosyal faaliyetlerimiz tek-
rar canlanıyor. Eski günleri yad ediyo-
ruz. Tatlı bir şekilde sporu tabana yay-
mak istiyoruz. Teknolojik bağımlılık 
ve diğer etkenler maalesef çocukları-
mızı özellikle hantal bir davranışa sü-
rüklüyor. Bu nedenle çocuklarımızı 
daha sağlıklı şekilde yetiştirmek için 
bu projeyi çok önemsiyoruz. Köyleri-
mizde çok canlı görüntüler oluşuyor. 
Maç sonunda ekiplerimizin götürdü-
ğü gazozları çocuklarımıza ve gençle-
rimize ikram ediyoruz. Muş'un köyle-
rinde bu etkinliğimizi devam ettirece-
ğiz. Farklı etkinliklerle çocuklarımızın 
sporla bütünleşik bir hayatlarının ol-
ması noktasında çabalarımızı sürdü-
receğiz." 

"Etkinliklerde 100 mahallemize 
ve köyümüze ulaşacağız" 

Muş Gençlik ve Spor Müdürü Meh-
met Arif Taşdemir ise söz konusu pro-
jenin bu yıl başlatıldığını ve düzenle-
dikleri etkinliklerde güzel geri dönüş-
ler aldıklarını belirtti.

"Gazozuna maç"  
organizasyonlarıyla 

çocukları spora  
yönlendiriyorlar 

GELECEK sezon Toprak Razgat-
lıoğlu'nun şampiyon olduğu Dünya 
Superbike Şampiyonası'nda 
(WSBK) mücadele edecek milli mo-
tosikletçi Bahattin Sofuoğlu, buraya 
hızlı adapte olarak iyi performans 
sergilemeyi hedefliyor. 

Yamaha Motoxracing adına 
2025 sezonunda Dünya Superbike 
Şampiyonası'nda yarışacak Red Bull 
sporcusu Bahattin Sofuoğlu, 26-27 
Kasım'da İspanya'nın Jerez de la 
Frontera kentinde yapılacak testler-
de Superbike'ta yeni motosikletiyle 
ilk kez boy gösterecek. 

Uluslararası yarış kariyerine 
2016 yılında Asya Yetenek Kupa-
sı'nda başlayan Bahattin, 2022'de 
Dünya Supersport Şampiyonası'na 
(WorldSSP) geçti. Üç sezon boyunca 

burada yarışan milli sporcu, dört 
podyum ve bir galibiyet elde etti. 

Yeni sezonda Razgatlıoğlu'yla 
WSBK'ta yarışacak ikinci Türk spor-
cu olan Bahattin, burada adım adım 
yükselerek üst sıralarda yer almayı 
istiyor. 

"Razgatlıoğlu ile aynı pistte 
olmak gurur verici" 

Bahattin Sofuoğlu, AA muhabiri-
ne, daha önce çalıştığı Yamaha Mo-
toxracing'le yıllar sonra tekrar bir 
araya geldiklerini ayrıca Superbi-
ke'ın ise herkes için sürpriz olduğu-
nu söyledi. 

Superbike'ta yarışacağı için 
mutlu olduğunu dile getiren Bahat-
tin, bu kategoride tecrübe sahibi ol-
mak için elinden geleni yapacağını 
ifade etti.

GÖRME Engelliler Futsal Milli Ta-
kımı Antrenörü Yusuf Tekdemir, milli 
takıma kazandırdıkları genç yetenek-
lerle kalıcı başarı yakalamayı hedefle-
diklerini söyledi. 

Uluslararası Görme Engelliler Spor 
Federasyonu tarafından Antalya'da 
düzenlenen Avrupa Futsal Şampiyo-
nasında mücadele eden Görme Engel-
liler Futsal Milli Takımında genç fut-
bolcular, performanslarıyla ön plana 
çıktı. 

Antrenör Yusuf Tekdemir'in takı-
ma dahil ettiği 6 yeni oyuncuyla yaş 
ortalaması düşen milli takım, gelecek 
şampiyonalar için umut verdi. 

Antalya'daki turnuvada milli takımda 
yer bulan 15 yaşındaki Furkan Ergin de 
ilk kez katıldığı Avrupa Şampiyonası'nda 
attığı 3 golle dikkati çekti. 

Yusuf Tekdemir,, AA muhabirine yap-
tığı açıklamada Antalya'da düzenlenen 
Avrupa Şampiyonasında özellikle genç 
oyunculara ağırlık verdiklerini söyledi. 

Furkan Ergin'in şampiyonada en genç 
sporcu unvanıyla sahaya çıktığını ifade 

eden Tekdemir, gençlerin performansının 
kendisini umutlandırdığını dile getirdi. 

Risk alarak 15 yaşındaki sporcuya 
şans vermesinin gençlere verdiği önemi 
gösterdiğini anlatan Tekdemir, "Furkan, 
şampiyonada oynadığı futbolla, sahada 
gösterdiği karakterle beni çok mutlu etti. 
Kendisinden çok umutluyum. Uzun yıllar 
milli takıma hizmet edecek." dedi. 

Tekdemir, yeni jenerasyonla uzun yıl-
lar hizmet edecek bir takım kurmayı 

planladıklarını anlattı. 
Avrupa Şampiyonası kadro-

sunda geçen yıldan sadece 4 spor-
cunun devam ettiğini aktaran Tek-
demir, "Milli takımımızın geleceği-
ni oluşturacak genç sporcuları 
kadroya dahil ediyoruz. Bu yıl 6 
yeni genç oyuncuyu kadroya dahil 
ettik. Gençleştirme çalışmalarımız 
devam edecek. Uzun yıllar hizmet 
verecek bu gençlerle Avrupa ve 
Dünya kupalarında kalıcı başarılar 
hedefliyoruz." diye konuştu. 

Furkan Ergin: "Tecrübe ka‐
zandım" 

Performansıyla göz dolduran 
Furkan Ergin ise milli takım kadrosun-
da olmaktan ve Avrupa Şampiyonasın-
da oynamaktan çok mutlu ve gururlu 
olduğunu söyledi. Ergin, "Burada yete-
nekli abilerim var, şampiyona benim 
için çok büyük bir tecrübe oldu. Daha 
yolun başındayım ve en iyisini yapma-
ya çalışıyorum. Bu jenerasyon önce Av-
rupa ardından da dünya şampiyonu 
olacaktır." ifadelerini kullandı. 

Gençlerbirliği'nin eski  
futbolcularından Zeynel 
Soyuer, son yolculuğuna 

uğurlandı 
VEFAT eden Gençlerbirliği'nin eski fut-

bolcularından Zeynel Soyuer'in (85) cenaze-
si, Ankara'da toprağa verildi. 

Gençlerbirliği'nin 1959-1971 yılları ara-
sında 12 yıl boyunca kesintisiz formasını gi-
yen, yine 1972-1974 yılları arasında baş-
kent ekibinde yardımcı antrenör olarak gö-
rev yapan ve forvet oynadığı maçlardaki hı-
zından dolayı "Rüzgarın oğlu" lakabını alan 
Soyuer için Beştepe İlhan Cavcav Tesisle-
ri'nde tören düzenlendi. Törene kulüp baş-
kanı Osman Sungur, yönetim, divan, disiplin 
ve denetleme kurulu üyeleri, Gençlerbirliği 
Eski Futbolcular Derneği üyeleri, altyapı an-
trenörleri ve futbolcuları, kulüp personeli, 
taraftarlar ile Soyuer'in ailesi, yakınları ve 
sevenleri katıldı. Sungur, törende yaptığı ko-
nuşmada, "Zeynel ağabeyimizin kaybetme-
nin derin üzüntüsünü yaşıyoruz. Kederli ai-
lesine ve camiamıza başsağlığı diliyorum. 
Kendisini buradan uğurlamamızın büyük 
bir önemi var. Çünkü bu tesisler inşa edilir-
ken çok büyük emeklerde bulunanlardan bi-
risidir. Allah rahmet eylesin nur içinde yat-
sın." ifadelerini kullandı.

GENÇLİK ve Spor Bakanlığından alınan 
bilgiye göre TOHM, olimpiyatlara katılacak 
sporcuları seçmek ve elit düzeyde sporcu 
yetiştirmek amacıyla 2013 yılında kuruldu. 

Türkiye Olimpik Hazırlık Merkezleri, 
25 ilde 23 olimpik branşta yatılı 643, gün-
düzlü 873 olmak üzere 1516 sporcu ile 
faaliyetlerine devam ediyor. 

Ankara, Afyonkarahisar, Adana, Aksa-
ray (Paralimpik), Antalya, Artvin, Bolu, 
Bursa, Diyarbakır, Edirne, Erzurum, Gazi-
antep, İzmir, Kahramanmaraş, Kayseri, Ko-
caeli, Konya, Malatya, Manisa, Mersin, Rize, 
Sakarya, Samsun, Şanlıurfa ve Trabzon'da 
olimpiyat merkezleri bulunuyor. 

TOHM'da atıcılık, atletizm, badminton, 
bisiklet, boks, buz pateni, cimnastik, cur-
ling, eskrim, güreş, halter, judo, kano, ka-
yak, kürek, modern pentatlon, sutopu, tek-
vando, tenis, triatlon, okçuluk, yelken ve 
yüzme branşlarında eğitim veriliyor. 

Merkezlerde branşlarında uzman 314 
antrenör görev yapıyor. Performans analiz-
leri ve bilimsel antrenmanlarla sporcuların 

gelişimi destekleniyor. 
Sporcuların eğitimlerinin desteklen-

mesi amacıyla okul derslerine ek olarak 
eğitmenler aracılığıyla etütler düzenleni-
yor, İngilizce dersleri de veriliyor. 

TOHM'daki sporcu öğrencilere, "milli 
sporcu bursu" kapsamında burs imkanı da 
sağlanıyor. 

TOHM sporcularından 1693 madal‐
ya 

Türkiye Olimpik Hazırlık Merkezle-
ri'nde yetişen 37 sporcu, Paris 2024 Olim-
piyat Oyunları'na kota alma başarısı gös-
terdi. TOHM sporcuları oyunlarda 1 gümüş 
ve 2 bronz madalya elde etti. 

TOHM sporcuları, Rio 2016 Olimpiyat 
Oyunları'nda 1 gümüş, Tokyo 2020 Olimpi-
yat Oyunları'nda ise 1 altın ve 3 bronz ma-
dalya aldı. 

2018 Akdeniz Oyunları'na, TOHM'dan 
52 sporcu katıldı. Sporcular organizasyon-
da 12 altın, 5 gümüş ve 11 bronz olmak 
üzere 28 madalya kazandı. 

Olimpiyat merkezlerinde yetişen spor-
cular, 2019 Avrupa Oyunları'nda 1 gümüş 
ve 2 bronz, 2019 EYOF'ta 8 altın, 3 gümüş 
ve 5 bronz, 2022 İslami Dayanışma Oyun-
ları'nda 2 altın, 2 gümüş ve 4 bronz madal-
ya elde etti. 

TOHM sporcuları, bugüne kadar ulus-
lararası müsabakalarda 1693 madalya ka-
zanma başarısı gösterdi. 

Proje kapsamında sporcular, 2028 ve 
2032 olimpiyatları için hazırlıklarını mer-
kezlerde sürdürüyor. 

Bakan Bak: "Türk sporunun gelece‐
ğine yön veriyor" 

Gençlik ve Spor Bakanı Osman Aşkın 
Bak, Türkiye Olimpik Hazırlık Merkezle-
ri'nin "Türk sporunun geleceğine yön ve-
ren" en büyük projelerden biri olduğunu 
belirtti. 

Bakan Bak, 25 ilde 23 branşta uygula-
nan TOHM projesinin amacının geleceğin 
olimpiyat şampiyonlarını yetiştirmek oldu-
ğunu vurgulayarak, "Türkiye genelinde ya-

pılan araştırmalar neticesinde yetenekli ve 
başarılı sporcuları belirli kriterler dahilin-
de seçerek, onları bilimsel esaslara göre 
yetiştiriyoruz." dedi. 

Proje doğrultusunda merkezlerde aka-
demik koordinatörler ve tecrübeli antre-
nörler gözetiminde bilimsel temellere da-
yanan antrenman programlarının uygulan-
dığına işaret eden Bak, şu ifadeleri kullan-
dı: "Sporcuların beslenme programları uz-
man kişiler tarafından hazırlanırken, per-
formans ölçüm ve analizler sayesinde kişi-
sel gelişimleri sürekli takip ediliyor. Spor-
cuların fizyolojik test sonuçları değerlen-
dirmeye alınıyor, düzenli sağlık kontrolleri 
yapılıyor. Sporcularımız, eğitimlerinden de 
geri kalmıyor. Hem okullarını hem de an-
trenmanlarını bir arada yürütüyorlar. Mer-
kezlerimizde geleceğin olimpik sporcuları-
nın akademik, sosyal ve kişisel gelişimleri-
ne katkı sağlayabilmek amacıyla etüt çalış-
malarına, çeşitli sosyal aktivitelere yer ve-
riliyor."

Geleceğin olimpiyat şampiyonları, 
TOHM'DA YETİŞİYOR 

Görme Engelliler Futsal Milli  
Takımı'nın hedefi kalıcı başarı 

Milli motosikletçi Bahattin Sofuoğlu ilk defa boy göstereceği 
Superbike'a odaklandı: Adım adım yükselmeye çalışacağım 

Türkiye genelinde 
yapılan taramalar so-
nucu seçilen yetenek-

li sporcular, Türkiye 
Olimpik Hazırlık 

Merkezleri'nde 
(TOHM) bilimsel te-
mellere dayanan an-
trenman programla-
rıyla "geleceğin şam-

piyonları" olmaları 
için yetiştiriliyor. 
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NVIDIA App 
Resmi Olarak 

Tanıltıldı

Kaspersky Anti Targeted Attack 
şimdi gelişmiş NDR işlevselliği 
ve lisanslama desteği sunuyor

NVIDIA App, masaüstü ve dizüstü bilgisa
yarlarında NVIDIA GPU bulunan kullanıcılar 
için vazgeçilmez bir yardımcı oluyor. İster 
oyun tutkunu, ister içerik üreticisi olun, 
NVIDIA App bilgisayarınızı en yeni GeForce 
Game Ready ve NVIDIA Studio sürücüleriyle 
güncel tutmanızı kolaylaştırır ve GeForce 
NOW ve NVIDIA Broadcast gibi NVIDIA 
uygulamalarının hızlı bir şekilde keşfederek 
yüklemenizi sağlıyor. 

 
Birleşik GPU kontrol merkezine sahip olan 

NVIDIA App, oyun, program ve sürücü ince 
ayarlarının tek bir yerden yapılmasına 
olanak tanıyor. Ayrıca güçlü oyun kayıt 
araçlarına, performans izleme katmanlarına 
ve RTX kullanıcıları için yenilikçi yeni yapay 
zeka destekli filtreler de dahil olmak üzere 
oyun geliştirici filtrelerine kolay erişim için 
yeniden tasarlanmış bir oyun içi katmana 
sahiptir. 

 
NVIDIA App, GeForce Experience ve RTX 

Experience'ın en önemli özelliklerinin 
çoğunu içeriyor. Paketleri ve ödülleri kazan
mak için isteğe bağlı olarak oturum açabilir, 
oyun ve yaratıcılık deneyimlerinizi geliştire
cek yeni RTX özelliklerini kullanabilirsiniz. 

 
NVIDIA bu yıl yayınlanan birkaç betanın 

ardından, NVIDIA App’i bugün resmi olarak 
yayınladı 

 
NVIDIA App hızlı ve duyarlı olacak şekilde 

tasarlandı. GeForce Experience ile 
karşılaştırıldığında %17 daha az disk alanı 
kaplayarak iki kat hızlı yükleniyor, %50 
oranında daha duyarlı modern bir kullanıcı 
arayüzü sunuyor ve kolayca gezilebilen alt 
bölümler aracılığıyla aşağıdaki çok sayıda 
özelliği içeriyor: 

 
● Ana Sayfa: Birkaç tıklamayla NVIDIA 

uygulamasının her öğesine erişebiliyor, en 
son kullandığınız programları yükleyerek 
yapılandırabiliyor, en son NVIDIA duyuru
larını görüntüleyebiliyor ve diğer NVIDIA 
uygulamalarını indirilebiliyor.  

 
● NVIDIA Overlay: Bu özellik yeniden 

tasarlandı ve geliştirildi. Artık 4K 120 FPS 
AV1 video yakalama, AI destekli RTX oyun fil
treleri, videolarınızı ve ekran görüntülerinizi 
sıralamak ve görüntülemek için yeni bir Ga
leri ve masaüstünde ve oyun sırasında do
nanım istatistiklerini görüntülemek için son 
derece özelleştirilebilir bir istatistik yer pay
laşımı özellikleriyle birlikte geliyor. 

 
● Sürücüler: "Yenilikleri" ve "Düzeltmeleri" 

açıkça belirten madde işaretleri, oyunlar ve 
teknolojilerle ilgili sürücülerle ilgili 
makalelere erişmek için ortak navigasyon 
sistemi ve önceki sürücülere geri dönebilme 
yeteneğiyle yeniden tasarlandı. 

 
● Grafikler: Optimum Oynanabilirlik 

Ayarları ve ilgili NVIDIA Denetim Masası 
seçeneklerine artık birleşik bir arayüzden er
işilebilirsiniz. 

 
● Sistem: Ekranlarınızı yapılandırın, G

SYNC'i etkinleştirin, yapay zeka destekli 
Video Süper Çözünürlük ve Yüksek Dinamik 
Aralık özelliklerimizle yerel ve akışkan vide
oları geliştirin, daha yüksek kare hızları için 
GPU'nuzun performansını ayarlayın ve do
nanım ayrıntılarınızı görüntüleyin. 

 
● Redeem: THRONE AND LIBERTY oyunu 

için yeni başlatılan GeForce Ödülümüz de 
dahil olmak üzere en sevdiğiniz oyunlar ve 
uygulamalar için GeForce Ödülleri talep edin. 

 
● Ayarlar: NVIDIA uygulamasının dilini 

değiştirin, uygulama seçeneklerini ayarlayın, 
bildirimleri yapılandırın ve daha fazlasını 
yapın. 

   ALİ BALTACI

Kurumların giderek artan sayıda karmaşık 
tehdit, APT ve hedefli saldırı ile karşı karşıya 
kaldığı günümüzde Kaspersky, Kaspersky 
Anti Targeted Attack (KATA) ürününü gün
celledi. Geliştirilen platform artık müşterilere 
Ağ Algılama ve Yanıtlama (NDR) işlevi 
sunuyor ve Yönetilen Güvenlik Hizmeti 
Sağlayıcıları (MSSP) için daha esnek abonelik 
lisanslama desteği sağlıyor. 

 
Kuruluşlar bitmek bilmeyen karmaşık 

tehditler, APT'ler ve hedefli saldırılarla karşı 
karşıya kalıyor. Yakın zamanda yapılan bir 
Kaspersky anketine göre, şirketlerin %77'si 
son iki yılda en az bir siber güvenlik olayı 
yaşadı ve yarısından fazlası yaşadıkları olay
ların ciddi seviyede olduğunu bildirdi. Bu 
saldırıya karşı proaktif olarak korunmayan 
işletmeler kendilerini çok ciddi ve maliyetli 
sonuçlara açık bırakıyor. Bu nedenle siber 
olaylar karşısında hızlı tespit ve mümkün 
olan en hızlı müdahale, şirketlerin korun
masında kilit rol oynuyor. Kaspersky bunları 
göz önünde bulundurarak müşterilerinin 
mümkün olan en iyi siber güvenliğe sahip ol
masını sağlamak için ürünlerini sürekli 

geliştiriyor. 
 
Kaspersky Anti Targeted Attack, ağ 

düzeyinde gelişmiş tehdit keşfi ve EDR (Uç 
Nokta Tespit ve Yanıt) yeteneklerini bir araya 
getirirken, BT güvenlik uzmanlarına üstün 
çok boyutlu tehdit keşfi, öncü teknolojileri 
uygulama, etkili araştırmalar yapma, proaktif 
olarak tehdit avlama ve hızlı ve merkezi bir 
yanıt sunma için ihtiyaç duydukları tüm 
araçları sağlıyor. 

 
Kaspersky Anti Targeted Attack'ın yeni 

sürümü, müşterilerin ağ içinde gerçek za
manlı izleme ve tehdit algılamaya odaklanan 
Ağ Algılama ve Yanıt (Network Detection and 
Response  NDR) özelliklerini etkinleştirme
sine olanak tanıyor. Yeni Aktarım Katmanı 
Güvenliği (Transport Layer Security  TLS) 
parmak izi özelliği ile müşteriler artık hem 
dahili hem de harici trafiği şifresini çözme
den analiz edebiliyor. Bu teknik, güvenlik 
tehditlerini tespit etmeye ve azaltmaya 
yardımcı olurken farklı istemci ve sunucu 
türlerini de kategorize ediyor.  Ayrıca ek 
gelişmiş NDR özellikleri 2025'in ilk yarısında 

kullanıma sunulacak. 
 
Güncellenen platform ayrıca MSSP iş or

takları için daha esnek abonelik tabanlı 
lisanslama desteği sunuyor ve kapasite 
lisanslarını aktivasyon kodları aracılığıyla 
otomatik olarak etkinleştirmelerine ve ye
nilemelerine olanak tanıyor. 

 
Kaspersky Bulut ve Ağ Güvenliği Ürün 

Grubu Başkanı Timofey Titkov, şunları 
söylüyor: "İşletmeler kapsamlı ve esnek siber 
güvenlik çözümlerine ihtiyaç duyuyor. Bu ne
denle ürünlerimizi her zaman geliştiriyor, 
müşterilerimiz için daha etkili ve güvenilir 
hale getiriyoruz. Yeni KATA sürümü ile ağ 
tehditlerine karşı tespit ve müdahale 
yeteneklerini geliştirdik ve MSSP iş ortakları 
için basitleştirilmiş abonelik lisanslama 
desteği sağlayarak yönetim süreçlerini daha 
kolay ve hızlı hale getirdik."  

 
Kaspersky Anti Targeted Attack hakkında 

daha fazla bilgi edinmek için lütfen web 
sitesini ziyaret edin. 

        SERRA KARAÇAM

ABD'de bir federal 
yargıç, Meta'nın Facebook 
platformundaki bazı kısıt
lamalarının meşru ticari 
gerekçelere sahip olduğu 
yönündeki argümanlarını 
kabul etti. 

 
Ancak şirketin Insta

gram ve WhatsApp'ı satın 
almasının "tüketiciler için 
iyi olduğu ve kişisel sosyal 
ağ pazarına hakim olma 
çabası olmadığı" yönün
deki savunmasını redde
den yargıç, Meta'nın 
FTC'nin açtığı antitröst 
davasında yargılanmasına 
karar verdi. 

 
Federal yargıcın 

kararında, taraflarla bu ay 
yapılacak görüşmede du
ruşma tarihinin belir
leneceği kaydedildi. 

 
Meta sözcüsü konuya il

işkin değerlendirmesinde, 
delillerin Instagram ve 
WhatsApp'ın satın alın

masının rekabet ve tüketi
ciler için iyi olduğunu 
göstereceğinden emin 
olduklarını belirtti. 

FTC sözcüsü de davanın 
Meta'nın tekel gücünü 
sınırlamak ve sosyal 
medya ekosisteminde rek
abeti yeniden sağlamak 
için önemine işaret etti. 

 
Meta, davanın 

düşürülmesini istemişti 
Komisyon, Meta'nın 

2012'de Instagram'ı 1 mil
yar dolara ve 2014'te 
Whatsapp'ı 19 milyar 
dolara satın aldığında şir
ketin sosyal medya üz
erindeki tekelini 
sürdürmek için yasa dışı 
davrandığı iddiasıyla 2020 
yılında dava açmıştı. 

 
FTC, Meta'nın söz 

konusu uygulamalar için 
fazla ödeme yaptığını öne 
sürmüştü. 

 
Meta, nisan ayında fed

Meta, Instagram ve Whatsapp'ı satın almasıyla 
ilgili antitröst davasında yargılanacak 

Facebook'un sahibi Meta'nın, Instagram ve Whatsapp'ı satın almasıyla ilgili ABD Federal 
Ticaret Komisyonunun (FTC) açtığı antitröst davasında yargılanmasına karar verildi. 

Türk şirketleri Web 
Summit 2024'te 
teknolojilerini 
dünyaya tanıttı 

Avrupa'nın en büyük 
teknoloji organizasyonların
dan biri olan Web Summit 
2024, 11 Kasım'dan bu yana 
Portekiz'in Lizbon şehrinde 
devam ediyor. 

Türkiye'nin de aralarında 
olduğu birçok ülkenin pavily
onlarıyla yer aldığı etkinlik, 
60'tan fazla ülkeden binlerce 
katılımcıya ev sahipliği yapıyor. 
Etkinlikte şirketler geliştirdik
leri teknolojileri katılımcılara 
tanıtıyor. 

Erdem Erkul, AA 
muhabirine yaptığı açıkla
mada, Web Summit 2024'e 
dünyanın teknoloji devlerinin 
katıldığını belirterek, teknoloji 
devi olmaya aday şirketlerin 
de organizasyonda yer aldığını 
söyledi. 

Aralarında Türkiye, Al
manya, İspanya, Birleşik Kral
lık, Fransa'nın da bulunduğu 
birçok ülkenin pavilyonlarıyla 
etkinliğe katıldığını anlatan 
Erkul, "Türkiye'nin bu yılki 
pavilyonu, ülkemizin bugüne 
kadar teknoloji etkinlik
lerindeki en büyük pavilyon
larından oldu. Türkiye'den 
yaklaşık 50'den fazla şirket, 
10'a yakın farklı alanlardaki 
kamu kurumu organizasyonda 
yer alıyor." diye konuştu. 

 
"Pavilyonumuz ziyaretçil

erden yoğun ilgi görüyor" 
Erkul, Web Summit 2024'in 

girişimcilerle yatırımcıları bu
luşturduğunu aktararak etkin
likte, teknoloji devlerinin ve 
katılımcı şirketlerin yeni 
teknolojilerini paylaştığı, 
çözüm ortaklığı aradığını 
söyledi. 

DEİK olarak Türkiye pavily
onunda yer alan şirketlere bir 
ekosistem oluşturmaya yöne
lik katkı sağladıklarını belirten 
Erkul, "Pavilyonumuz zi
yaretçilerden yoğun ilgi 
görüyor. Bu ziyaretçilere şir
ketlerimiz çözümlerini an
latıyor. Kurumlarımız da 
Türkiye'ye hem yatırım çekm
eye hem de global markalara 
Türkiye'de ofis açmaya yönelik 
çağrılar yapıyorlar." ifadesini 
kullandı. 

Erkul, her gün binlerce 
kişinin ziyaret ettiği Web Sum
mit 2024'ün giriş kısmında 
Togg'un sergilendiğine 
değinerek, ziyaretçilerin dikka
tini çektiğini dile getirdi. 

Web Summit 2024'te bu yıl 
yapay zeka, finansal teknoloji
lerin öne çıktığına işaret eden 
Erkul, Türkiye'den katılan 
birçok şirketin farklı ülkeler
den şirketlerle iş ortaklıkları 
yapmaya başladığını ifade etti. 
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